
Domoznanski oddelek
tp 07 
SNEŽNIK
2006
070(497 12 Ilirska Bistrica)

<0010852,188

Avtocenter Dodič
Podgrad 3, 6244 Podgrad 
Tel.: +386(0)5 705 00 00 
Fax: +386(0)5 705 00 18 
ro beri. Jod ic@ porsche, si

z
H ti
Cl'V 318-3656

TISKOVINA POŠTNINA PLAČANA PRI POŠTI 6251 ILIRSKA BISTRICA - TRNOVO

Ilirska Bistrica, letnik XV - št. 188. - maj 2006 - cena 350 SIT -1,46 €

771318 365006

l<
Banica Koper

e REPUBLIKA SLOVENIJA 
UPRAVNA ENOTA ILIRSKA BISTRICA

Spoštovane občanke, spoštovani občani! 
Uslužbenci Upravne enote Ilirska Bistrica vam 

čestitamo ob občinskem prazniku, z željo, da bi ga 
preživeli v zadovoljstvu in medsebojnem sožitju.

MINISTER ZA 
NOTRANJE ZADEVE 

OBISKAL MEJNI 
PREHOD JELŠANE

V okviru obiska vlade RS v Notranjski regiji je ministerza notranje zadeve, g. 
Dragutin Mate, obiskal mejni prehod Jelšane. V kratkem in prijetnem pogovoru 
z ministrom so sodelovali vodja SUR PU Postojna Bojan Križman, ki je nadomeščal 
direktorja policijske uprave, vodja SKP PU Postojna Janez Godeša, vodja urada 
direktorja PU Postojna Andrej Janežič in komandir PMP Jelšane Zlatan Kovačevič. 
Pristojni so mu predstavili varnostne razmere na območju policijske uprave 
Postojna in postaje mejne policije Jelšane.

VABILO
Moto klub Bistre bo tudi letos v počastitev občinskega praznika pripravil izbor 

veteranskih vozil, ki bo v soboto, 3. junija na placu. Zbrali se bomo že zjutraj med 
8.30 in 9.00 uro. Na placu ostanemo do 10.00 ure, nakar se odpeljemo okrom 
mesta pa do Kosez, od tam pa preko Knežaka na Mašun. Po kosilu se vračamo 
skozi Podtabor in Mereče do Gornje Bitnje ter nazaj na plač.

Na ogled vabimo vse, ki so vam ljuba veteranska vozila.

Računovodski servis

Vojkov drevored 2, (5230 Ilirsko Bistrico 
Tel./Bojc. : 03-710 14 99, OS Al: 040 838 320

Nudimo celovite računovodske storitve 
po konkurenčnih cenah za samostojne podjetnike, 

gospodarske družbe in društva.

KOREN JOŽKO
Koseze 3, Ilirska Bistrica 

tel.: 040/240-118
URNIK 

8.00 - 18.00 
sobota 8.00 -13.00 

nedelja zaprto

MINISTER ZA 
ŠOLSTVO OBISKAL 

OSNOVNO ŠOLO 
ANTONA ŽNIDERŠIČA

OBISK »MINI < 
ŽIVALSKEGA VRTA

Otroci skupin POLŽKI, ZAJČKI in METULJČKI smo se z vzgojiteljicami izpred 
vrtca v Ilirski Bistrici z avtobusom odpeljali proti Podbežam na ogled »MINI« 
živalskega vrta. Vožnja z avtobusom je bila pravo doživetje, saj se je večina otrok 
peljala prvič. Prijazni lastnik Goran nas je po stezicah popeljal med živali. Otroci 
so bili nad prelepim izletom zelo navdušeni.

SPREMEMBA
OBRATO
VALNEGA

ČASAMP0P
NOVOKRAČINE

Spoštovani občani!
Stalna mešana komisija je na 

podlagi predloga posvetovalnega 
telesa župana občine Ilirska 
Bistrica in Policijskih postaj z 
območja občine na svojem 16 
zasedanju sprejela sklep o 
spremembi obratovalnega časa 
mejnega prehoda za obmejni 
promet Novokračine. Z veseljem 
vas obveščamo, da je podaljšan 
obratovalni čas v sobotah in 
nedeljah tako, da se boste v času 
turistične sezone lahko izognili 
gneči na MPMP Jelšane.

Od 15.06.2006 pa do 
1.10.2006 bo MPOP Novokračine 
odprt za prehod državne meje 
vsako soboto in nedeljo od 07.00 
do 22.00 ure.

Tistim, ki se večkrat odpravite 
na kopanje v Kvarner 
priporočamo, da si pridobite 
obmejne prepustnice, s katerimi 
je mogoče prehajati mejo na 
MPOP Novokračine.

Zlatan Kovačevič 
KOMANDIR 

POLICIJSKE POSTAJE 
Policijski inšpektor I.

www.jazzvecer.tk 
17. junij 2006 ob 20h

CERKVENIK
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Karjeva 26, tel.: 05/71 44 579

POTUJOČA RIBARNICA 
tel.: 041/633 593

OlU AOSL

debile!® Rozmanova ulica 2, 6250 Ilirska Bistrica 
TEL.: 05/71 00 333, MOB: 031/779 169

> PRODAJA IN ODKUP RABUENIH GSM APARATOV 
-> PRODAJA IN SERVIS GSM APARATOV TER 

DODATNE OPREME
»SKLEPANJE NAROČNIŠKIH RAZMERIJ

FOTOKOPIRANJE
hmmadiičrn akcij:-:

‘Možna vezava družinskega bonusa na 
Penzion paket- 5 naročniških razmerij 

‘Naročniško razmerje Penzion paket lahko 
sklenejo tudi invalidski upokojenci 
‘Zaposleni v Policiji in Slovenski vojski lahko 

sklenejo naročniško razmerje SOS ali SOS plus

P0NEDEUEK-PETEK 
8" -12" in 15" -19" 

SOBOTA 
8" - 12"

VEZAVA ZA GSM APARATE 
SAMO 12 MESECEV

AČ.MIM Inovi a
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beseda urednika

»Povs®d je lepo, 
doma je najlepše...«

Dragi bralci,
pred vami je nekoliko prenovljeni Snežnik. Izhajali bomo še naprej 

in z novo uredniško ekipo se bomo po najboljših močeh potrudili, da 
vas bomo mesečno razveseljevali z aktualnimi dogodki iz naših krajev, 
z novicami in zanimivimi članki. Računam tudi na vaše sodelovanje. 
Vabim vas, da s svojimi prispevki obogatite njegovo vsebino ter da s 
svojimi predlogi in pripombami sooblikujete njegovo podobo.

“Povsod je lepo, doma je najlepše,"pravijo. Vesel sem, da sem 
spet doma, spet na Snežniku. V dvanajstih letih življenja na Obali sem 
pogrešal Bistrico in ljudi, ki tu živijo. Kljub temu, da imam službo v 
Izoli, bom ves preostali čas namenil urednikovanju Snežnika. Upam, 
da boste z mano zadovoljni.

Sicer pa je za nami pomladni mesec maj, ki nam je postregel s kar 
pestrim dogajanjem na bistriškem. Vse bolj “pomladno” pa je 
razpoložen tudi Borut Pahor, ki je bil v začetku meseca gost dobro 
obiskane javne tribune SD-ja.

Le nekaj dni za tem smo dobili tudi prenovljeno črpalko. Na otvoritvi 
se je zbralo zares lepo število ljudi, celo občinski svetniki so prekinili 
sejo in pohiteli na zakusko. Črpalka je svojo ponudbo dopolnila tudi z 
dobro založeno trgovino, svežim kruhom in pecivi ter gostinskim 
lokalom. Glede na astronomske cene goriv ga bo marsikdo najbrž 
obiskal kar s kolesom...

Bistrica je končno dočakala tudi obisk Vlade. Ministri so nas med 
drugim pozvali k rešitvi »problemaz identiteto«, ki naj bi ga imeli glede 
vključevanja v notranjsko oz. južnoprimorsko regijo. Sicer pa so nam 
obljubili boljše čase. Če jim verjamete, presodite sami.

Bojan Oblak, Urednik

V______ ___ ________________________________________ >

Minister Božič z ekipo, ki je 
pokrivala vsa področja 
cestnega in železniškega 
prometa, se je s predstavniki 
lokalne skupnosti srečal v 
gostilni Škorpijon. Dogodka 
so se udeležili še župan Anton 
Šenkinc, podžupana Julijan 
Lavrenčič ter Zlatko Jenko, 
Danilo Štemberger, iz občine 
il. Bistrica direktor občinske 
uprave Ivan Barba ter Stanko 
Škrab, Anton Jaksetič v imenu 
OOZ ter predstavniki občin 
Postojna, Pivka, Hrpelje 
Kozina in Divača.

Minister je najprej predstavil plan 
za celotno območje v nadaljevanju 
pa so predstavniki občin postavljali 
vprašanja glede svojih specifičnih 
problemov. Posebej so bile 
izpostavljene tematike izgradnja 
avtoceste, izgradnja bistriške 
obvoznice, izvedba sanacije kritičnih 
točk na odseku Postojna - II. 
Bistrica, prepoved prevozov naftnih 
derivatov po hrvaških avtocestah ter 
posodobitev proge Pivka II. Bistrica.

Posebej je bila še izpostavljena 
problematika tožbe železnic in 
obljube ministrstva, da bo uredila 
plačevanje vzdrževanja železniških 
prehodov. Predstavniki železnic so 
odgovorili, da so v teku dogovarjanja, 
v kratkem pa naj bi dosegli dogovor 
o rešitvi tega problema.

Predstavila se je tudi zahteva, da 
bi se slemenska cesta uvrstila 
ponovno med države ceste v celotni 
njeni dolžini.

Vlada je obravnavala 
problematiko izgradnje avtoceste in 
je načelno podprla varianto Y s tem, 
da so dopustili različne možnost pri 
izdelavi strokovnih študij za končno 
varianto.

V kolikor bosta izbrana dva kraka 
je pričakovati, da se ne bosta gradila 
istočasno zaradi velikega finančnega 
zalogaja.

Po njihovih besedah naj bi se 
izdelava projektna dokumentacija 
lahko zaključila v roku 3. -4. let, 
Izgradnja pa naj bi potekala v 
naslednjih 3 letih.

Glede obvoznice so pojasnili, da 
je v teku izdelavi lokacijskega načrta, 
njegovo sprejemanje pa naj bi bilo 
še letos. Izgradnja se načrtuje v letu 
2008.

Glede kritičnih točk na odsekih 
ceste je v teku izdelava projektne 
dokumentacije.

Posebej je potekala tudi razprava 
o prevozu nevarnih snovi ter 
parkirišč, ki so temu namenjena. 
Predstavniki vlade so pojasnili, da je 
bila imenovana posebna 
medresorska komisija, ki to 
problematiko obdeluje in da naj se 
vsi naši zainteresirani subjekti lahko 
obrnejo nanjo.

Minister je bil z obiskom 
zadovoljen, ker so bili problemi 
predstavljeni na terenu, da pa je 
potrebno delati na tem, da bi se roki 
skrajševali ter da bi se povečala 
sredstva v proračunu.

OBISK VLADE
Z dopoldanskim delovnim posvetom vlade na Mašunu se je 

pričel delovni obisk predsednika vlade Janeza Janše ter 
ministrice in ministrov na Notranjskem in v Ilirski Bistrici. Člani 
vlade so se seznanili z aktualnimi razmerami v regiji ter govorili 
o razvojnih perspektivah tega področja.

Na popoldanski novinarski konferenci je premier v uvodu izpostavil, daje 
vlada danes na obisku v regiji, ki je nekoliko specifična. Je namreč na 
predzadnjem mestu, kar se tiče razvojnih perspektiv oziroma na drugem mestu 
po razvojni ogroženosti. Hkrati pa je to tudi regija, ki ima nadpovprečno 
zaposlenost, del regije pa ima izjemno dobro prometno povezavo in je vpet v 
prometne tokove. Na drugi strani pa se del regije sooča z večjimi problemi s 
cestnimi, železniškimi in telekomunikacijskimi povezavami oziroma s stabilnim 
napajanjem z električno energijo. Po besedah predsednika vlade so razvojni 
potenciali te regije, v katere je najbolj primerno vlagati, v turizmu, ki pa doslej še 
ni bil dovolj dobro izkoriščen. »Del regije ima zelo velike razvojne možnosti na 
področju logistike, zaradi dobrih prometnih povezav. Dobre razvojne možnosti 
so tudi v kovinskopredelovalni industriji, v lesnopredelovalni industriji pa ima 
regija izjemne vire praktično na dvorišču. Dobre možnosti so tudi pri izkoriščanju 
novih virov energije pa tudi v gozdarstvu,« je prepričan premier.

Veliko vprašanj na pogovorih seje po besedah predsednika vlade nanašalo 
na prometno infrastrukturo, še posebej na avtocestno povezavo med Postojno, 
Divačo in Jelšanami. »Gre za projekt iz državnega programa, ki ga je možno 
realizirati v okviru naslednje finančne perspektive v obdobju 2007 - 2013. V 
zvezi s tem so bili nekateri koraki v letošnjem letu že storjeni, tako da so te 
napovedi realne. Enako bo možno v tem časovnem okviru rešiti tudi, po teži 
največji infrastrukturni problem v tej regiji, modernizacijo državne ceste na relaciji 
Unec - Loška dolina - hrvaška meja, pa tudi na drugo stran proti Sodražici. 
Pomemben projekt je tudi povezava Postojna - Bloke - Kočevje - Novo mesto. 
Tudi to modernizacijo pa bo mogoče izvesti v okviru naslednje finančne 
perspektive, še posebej ker je to edina infrastrukturna povezave za prebivalce te 
regije,« je prepričan premier.

Po novinarski konferenci seje premier Janez Janša, skupaj z gospodarskim 
in zunanjim ministrom ter ministrom za okolje in prostor, sestal še vodstvom 
družbe Postojnska jama, turizem, d.d., s katerim so govorili o razvojnih ciljih in 
perspektiva turističnega razvoja v notranjsko-kraški regiji. Gostitelji so predstavnike 
vlade seznanili z integralnim turističnim produktom pod enotno blagovno znamko 
»Kras«. Ta bi obsega poglavitne turistične atrakcije v regiji: Postojnska jama, 
Predjamski grad, Škocjanske jame, Štanjel, Kobilama Lipica in posestvo Snežnik. 
Po besedah predsednika vlade je vlaganje v turistično infrastrukturo po modelu 
javno-zasebnega partnerstva gotovo prava pot na področju opravljanja z naravno 
in kulturno dediščino. Turizem v tej regiji naj predstavlja prioritetno področje, 
država pa se bo potrudila, da postopoma odpravi vse administrativne ovire, ki 
zavirajo dejavnosti nosilcev turističnega razvoja.

Pozno popoldne se je premier skupaj z ministrico in ministri na delovnem 
pogovoru srečal z župani, gospodarstveniki, poslanci in državnimi svetniki z 
območja te regije. Govorili so o razvojnih perspektivah in izzivih, s katerimi se 
soočata regija in celotna Slovenija.

Po končanem srečanju je v Postojni sledila še dobrodelna nogometna tekma 
med ekipo vlade in ekipo regije.

V sklopu obiska vlade RS v Notranjsko kraški regiji in Občini Ilirska Bistrica, 
je minister za zdravje s sodelavkami obiskal Zdravstveni dom Ilirska Bistrica. 
V skoraj enournem razgovoru z vodilnimi delavci zavoda in podžupanom 
Zlatkom Jenkom, so bile predstavljene velike specifike našega 
zdravstvenega področja. Razpršenost naselij, starostna struktura 
prebivalstva, obremenjene in slabe ceste, bližina meje in oddaljenost od 
hospitalnih centrov namreč zahtevajo veliko dodatnih zdravstvenih storitev, 
ki so premalo oz. sploh niso priznane in plačane, kar se odraža tudi v 
nekajletnih negativnih finančnih rezultatih poslovanja Zdravstvenega doma.

Z operativnimi problemi, ki jih ni malo, visokega obiska niso želeli 
obremenjevati, opozorili pa so na dejstvo, da se veliko prihrankov iz osnovnega 
zdravstva, preko zdravstvene blagajne preliva na sekundarno raven, kar ni 
stimulativno.

Ministra so seznanili tudi s prostorsko problematiko in željo po prenosu prazne, 
nekdanje garnizijske ambulante na Občino za potrebe zdravstva. Za planirane 
večje investicije (preureditev nekdanje lekarne, zamenjava RTG aparata, adaptacija 
ZP Knežak) je obljubljeno sofinanciranje Ministrstva, vendar z vidika investitorja, 
pridobivanje soglasja traja (pre)dolgo, kar odmika tudi izvedbo del.

Minister Bručan je povedal, da so z navedenimi specifikami bistriškega 
zdravstva in območja na Ministrstvu že dobro seznanjeni in daje o njih informirana 
tudi vlada. Nekateri problemi bodo rešeni že s Področnim dogovorom za letošnje 
leto, za druge bo potreba počakati novo zdravstveno mrežo in nadaljnje spremembe 
zakonodaje.

časa za predviden ogled prostorov je zmanjkalo, je pa direktor Mihelj v naprej 
povabil ministra na otvoritev prve od novih investicijskih pridobitev, v upanju da 
bo takrat manj obremenjen in da si bo vzel več časa za izmenjavo mnenj, 
spoznavanje uspehov in problemov na zdravstvenem področju v naši občini.

V sklopu obiska Vlade RS na 
našem območju smo na 
Upravni enoti pripravili 
srečanje z ministrom za javno 
upravo g. Virantom z 
obravnavo skupnega reše
vanja prostorske problematike 
upravne enote in drugih 
državnih organov, ki imajo 
sedež v II. Bistrici. Srečanju so 
prisostvovali minister s svojo 
ekipo, predstavniki občine, UE 
in drugih državnih organov.

Ministru so bile predstavljene 
dosedanje aktivnosti v zvezi z 
reševanjem te pereče problematike, 
ki trajajo že od leta 1996, pa na žalost 
do sedaj niso obrodile želenih sadov. 
Kot kaže pa se bo sedaj našla 
sprejemljiva rešitev tako za državo kot 
lastnico nepremičnine Dom na Vidmu 
kot za občino. Ta stavba že 15 let čaka 
ureditve ustreznega statusa. Država bo 
z njeno preureditvijo in ureditvijo 
prostorov pridobila prostore za 
delovanje UE in drugih organov, 
občina pa bo pridobila del stavbe za 
izvajanje kulturnih dejavnosti.

Primerna rešitev se ponuja tudi za sedaj 
odprt atrij, ki se bo nadkril, pridobil 
večnamenskost tako, da bo lahko služil v 
protokolarne in konferenčne namene, kot 
poročna dvorana in stalna galerija. 
Država in občina bosta seveda morali najti 
skupen jezik za ureditev in sofinanciranje 
skupnih prostorov in instalacij, pa tudi za 
celovito rešitev prometnega režima in 
zagotovitev potrebnih parkirnih mest za vse 
uporabnike, tudi za zdravstveni dom in 
osnovno šolo. Vsi postopki za začetek del 
(funkcionalna razdelitev prostorov, prenos 
lastništva, priprava projektne 
dokumentacije, razpisi za dela,...) naj bi bili 
zaključeni do konca tega leta. Gradbena 
dela naj bi se izvedla do konca leta 2007 
oz. v začetku leta 2008.

UEpaje obiskal tudi minister g. Šturm 
s svojo ekipo. Zanimalo ga je izvajanje 
denacionalizacijskih postopkov, kijih vodimo 
na UE. Pojasnili smo mu stanje, da imamo 
zelo malo še nerešenih zadev. Ob tem pa 
seveda tudi probleme s katerimi se 
srečujemo oz. razloge, zaradi katerih se 
reševanje postopkov tako vleče (nerešeno 
državljanstvo, nadomestna zemljišča, 
neskladje med podatki v katastru in zemljiški 
knjigi, potrebne geodetske odmere). Z 
razrešitvijo teh predhodnih vprašanj in 
procesnih dejanj se bodo denacio
nalizacijski zahtevki v kratkem rešili.
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Komentar24. MAJA
V okviru obiska vlade je PP

—

H ti

II. Bistrica obiskal minister za 
notranje zadeve Dragotin 
Mate, vodja njegovega 
kabineta Tatjana Balorda, 
svetovalka ministra za odnose 
z javnostmi, Nina Klun in vodja 
Sektorja za logistiko na 
generalni policijski upravi 
Bojan Bučinel. Poleg njih so 
nas obiskali še predstavniki 
policijske uprave Postojna 
Bojan Križman vodja Sektorja 
uniformirane policije PU, g. 
Janez Godeša vodja Sektorja 
kriminalistične policije in vodja 
Službe direktorja PU g. Andrej 
Janežič.

Minister se je na policijski postaji, 
zanimal predvsem za varnostne razmere 
na območju PP in za sodelovanje 
policije z lokalno skupnostjo. Ob obisku

sije ogledal prostore policijske postaje, 
ob samem obisku, pa se je tudi sam 
prepričal in prišel do zaključka, da 
policisti delajo v zelo slabih delovnih 
razmerah predvsem zaradi prostorske 
stiske in dotrajanosti stavbe, v kateri je

policijska postaja. Minister je dejal, da 
se bo zavzel za čimprejšnjo ureditev 
prostorov v bivši vojašnici, kamor naj bi 
se preselila skupina za nadzor državne 
meje in bi tako delno rešili prostorsko 
stisko.

Obiska invalidskega podjetja IPIL 
d.o.o. so se udeležili: minister mag. 
Janez Drobnič z vodjo kabineta in 
Predstavniki posameznih direktoratov, 
Podžupan mag. Zlatko Jenko, 
Predstavnik skupine Viator & Vektor 
Aleksander Modrijan ter predstavniki 
ustanoviteljev invalidskega podjetja IPIL 
d.o.o. (TIB Transport, Plama-Pur, 
Termoplasti Piama in Izoterm Piama). 
Direktor IPIL d.o.o, Jože Frank je ministru 
Pojasnil cilje in načrte podjetja ter

obrazložil težave s katerimi se srečujejo. 
Povedal je še, da bodo poizkušali razširiti 
obseg dela zlasti na področju storitvenih 
dejavnosti za kupce na področju Ilirske 
Bistrice in okolice. Uvajanje novih 
dejavnosti pa bo potekalo postopoma 
glede na dolgoročnost storitev in najprej 
tistih, ki ne zahtevajo večjih začetnih 
vlaganj. Skrbeli bodo za zagotavljanje 
kompletnosti storitev in pozitivno 
poslovanje ob upoštevanju pogojev 
gospodarjenja v invalidskih podjetjih.

V okviru vladnega obiska 
Notranjsko-Kraške regije je Ministerza 
zdravje, Andrej Bručan, obiskal Javni 
zavod Kraške lekarne. Seznanil seje z 
delovanjem zavoda, ki z zdravili in 
medicinskimi pripomočki oskrbuje 
celotno regijo, in si ogledal novo 
lekarno v Ilirski Bistrici.

Korenine javnega zavoda Kraške 
lekarne segajo v leto 1968. Z 
lekarnami v Ilirski Bistrici, Komnu, 
Sežani, Divači, Pivki in Postojni 
oskrbuje prebivalce šestih občin z 
zdravili, medicinskimi pripomočki in 
sredstvi za nego ter ohranjanje zdravja. 
V šestih enotah je 38 zaposlenih. V 
lanskem letu je zavod ustvaril 3,1 
milijarde celotnega prihodka.

Lekarna v Ilirski Bistrici je bila 
lansko leto preseljena v nove prostore. 
Poleg lekarne je na tej lokaciji tudi

lekarniških storitev. Farmacevt ima 
pomembno vlogo pri svetovanju o vami 
in učinkoviti uporabi zdravil ter 
promociji zdravega načina življenja, 
zato želimo skozi različne strokovne 
projekte izvajati skrb za ohranjanje 
zdravja občanov in pomoč pri 
samozdravljenju. Lekarne smo 
zagotovo tisti člen v zdravstveni verigi, 
kamor se pacienti pogosto najprej 
obračajo. Naš dolgoročni cilj ni le 
oskrba prebivalcev z zdravili, temveč 
tudi aktivno sodelovanje z lokalnimi 
skupnostmi pri razvoju zdravstvene 
oskrbe v regiji. Tako smo v letošnjem 
letu pomagali Zdravstvenemu domu 
Postojna pri nakupu rentgenske 
naprave.« pojasnjuje načrte 
direktorica Javnega zavoda Kraške 
lekarne, Anita Malnar.

Okrajno sodišče v II. Bistrici je 
obiskal minister za pravosodje, dr. 
Lovro Šturm. Ministra je predvsem 
zanimala statistika nerešenih zadev. 
Ugotovil je, da sodišče posluje 
dobro in da ima minimalne zaostanke.

Nadalje so ministra zanimale 
prostorske možnosti poslovanja sodišča 
na enem mestu, torej v eni stavbi. 
Tendenca ministrstva namreč je, da se 
poslovanje sodišča uredi na enem mestu,

glavno stavbo sodišča na Bazoviški 22, s 
čimer bi se po že opravljenih izračunih 
strokovnjakov, materialni stroški znižali za 
najmanj 30%. Minister je izpostavil tudi 
vprašanje dodatnega zaposlovanja 
sodniških pripravnikov in strokovnih 
sodelavcev in ugotovil, da interes sodišča 
po novih zaposlitvah je, da pa je 
pomemben zaviralni moment prostorska 
stiska.
Nazadnje je minister pohvalil delo sodišča

upravni sedež javnega zavoda Kraške 
lekarne. Prenovljeni prostori 
predstavljajo veliko pridobitev tako za 
zaposlene kot tudi za vse uporabnike 
lekarniških storitev. Posebej so v 
lekarni ponosni na svetovalni kotiček, 
kjer se pacient lahko v miru pogovori 
in posvetuje z magistrom farmacije. 
Dnevno lekarno obišče preko 400 
kupcev. Poleg domačinov, 
pomemben delež v prometu lekarne 
predstavljajo kupci iz Hrvaške. Novi 
prostori imajo enostaven dostop, prav 
tako je pred samo lekarno dovolj 
parkirnih površin.

»Z obnovo lekarne v Ilirski Bistrici 
smo zaključili s prenovami obstoječih 
lekarn, tako da na celotnem območju, 
ki ga Javni zavod Kraške lekarne

pokriva, obiskovalcem zagotavljamo 
hitrejši in kvalitetnejši dostop do

kar v bodočnosti pomeni, da se bo in vsem zaposlenim zaželel veliko 
oddelek za prekrške preselil in priključil v uspehov pri nadaljnjem delu.

. ||

Kje so tiste stezice....
No, pa smo zopet tam ali pa tukaj, kakorkoli vzamete.
Ce bi začela v stilu enega naših lokalnih politikov, bi najprej morala 

pozdraviti svojega moža, saj je sin še malo premajhen. Glede nato kako 
svet hitro napreduje, mogoče to ne bi bila niti tako slaba zamisel, vse v 
duhu reka nikoli ni prepozno. A ker je ta slog skrajno nekulturen, žaljiv in 
samouničujoč moram začeti drugače, zato vas pozdravljam vse, ne glede 
na vero, spol, izobrazbo ali politično pripadnost.

Vsi imamo svoje muhe in razvade, nekateri kadijo, drugi pijejo, tretji 
se prenajedajo , nekateri stradajo, smo pa tudi tisti, ki najdemo svojo 
odvisnost v pisanju. Papirvse prenese, ljudje pa ne. Časopisi so ogledalo 
časa in ko se ogledalo zamegli je skrajni cas za spremembe.

Občutek imam, da smo se vsi malo zatemnili, zameglili in umaknili. 
Mogoče smo ugotovili, da karkoli naredimo, nekomu ni nikoli dovolj dobro. 
Mogoče nam je pa preprosto dovolj izsiljevanja in glodanja. To, da smo 
tiho, pa ne pomeni, da smo obupali, da se strinjamo ter da se uklanjamo - 
to pomeni samo to, da se pripravljamo in čakamo na ugoden trenutek.

... bom grmovje posekal...
Škoda, da ne pride vlada vsaj enkrat na mesec ali vsaj nekajkrat na 

leto. Si predstavljate koliko rož, novih ograj, c rt in crtic po ulici bi imeli? 
Ko bi to izčrpali, bi zagotovo obnovili še kakšno fasado, naredili še kakšen 
pločnik - ali morda dobili celo semafor.

Hudič je, ko ugotoviš, da ni vse tako kot bi moralo biti. Še huje pa je, 
ce se zavedaš svoje krivde. Rešitvi sta dve: ali greš ali poizkušaš ponovno. 
Za prvo rabiš samo sebe, za drugo pa vse druge.

mag. Milena Urh

ZAHVALA
Za pomoč pri pripravi Snežnika se zahvaljujemo predsedniku sodišča 

Miru Urbančiču, Jride Mršnik, načelniku Upravne enote Branku Celinu, 
komandirju PP Ilirska Bistrica Božidarju Štembergerju, komandirju MPP 
Jelšane Zlatanu Kovačeviču, Kraškim lekarnam, direktorju Ipila d.o.o. Jošku 
Franku, direktorju Zdravstvenega doma Ilirska Bistrica Vojku Mihlju ter 
direktorju občinske uprave Ivanu Barbi.
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INTERVJU Z MINISTROM ZA ŠOLSTVO 
IN ŠPORT, PR. MILANOM ZVEROM

Ob obisku vlade nas je 
obiskal tudi minister za šolstvo 
dr. Milan Zver, ki se je udeležil 
srečanja na občini ter si v 
nadaljevanju obiska ogledal še 
OŠ A. Žnideršiča. Minister seje 
za kratek čas ustavil tudi v 
šolskih klopeh in nam odgovoril 
na nekaj vprašanj.

Gospod minister, dobrodošli v 
Vaši Ilirski Bistrici.

Pozdravljeni, lepo je biti spet tukaj.

Ob izvolitvi ste nam obljubili, da 
se bomo v Bistrici večkrat srečali, 
tudi nat.i. »Klepetih ob kavici«. Kako 
je s tem?

Če bi bil poslanec bi zagotovo imel 
tukaj poslansko pisarno in bi se dobivali 
zelo pogosto. Kasneje pa sem postal 
minister in zaradi obveznosti ne morem 
pogosto prihajati. Kljub temu pa včasih 
vendarle pridem sem. Tu sem si v času 
predvolilne kampanje ustvaril lepo 
ekipo znancev in prijateljev in z njimi 
včasih predebatiram marsikakšen 
projekt in zgodbo iz občine. Poskušam 
priti čim bolj pogosto, kolikor mi 
možnosti dopuščajo.

Gospod minister, v Ilirski Bistrici 
smo dobili dislociran oddelek 
srednje šole. Pričakovali smo, da se 
bo šola širila, da bodo prihajali novi 
programi, žal pa se v treh letih ni nič 
zgodilo.Ostali programi in šole se 
razvijajo, Bistrica pa stagnira. Je za 
to situacijo kriva neaktivnost občine 
ali je razlog drugje? Kako je z 
ravojem visokega šolstva v našem 
kraju?

Odgovornost nosi država, niti ne 
lokalna skupnost oziroma občina. 
Ampak pri tej šoli je res malce 
specifična situacija, ker je lokalna 
skupnost bila vključena v obnovo in 
posodobitev prostorov, to pa zaradi tega, 
ker je dobivala nekatere druge stvari od 
države. Šlo je praktično za izmenjavo in 
nekaj podobnega nameravamo storiti 
tudi v prihodnje s športnim delom 
površin ob bivši »kasarni«. Danes smo 
se na županstvu dogovorili, da bo občina 
posodobila zgornje etaže in s tem 
omogočila nove oddelke, kergimnazija 
raste in mislim da bo šele takrat, ko bo 
polna, dala neko podobo prave srednje

šole. Prostori so zelo lepi, lahko bi rekli 
nadstandardni v primerjavi z drugimi 
šolami in nobenega razloga ni, da ne bi 
ta institucija dobro zaživela. Seveda si 
tudi jaz želim, da bi se razvijali še kakšni 
programi. Ali se bo šola razvijala 
samostojno, ali kot podružnica je ta hip 
morda celo manj pomembno. 
Pomembno je le to, da imajo otroci iz 
Ilirske Bistrice možnost obiskovati šolo 
v domačem kraju. V prihodnosti bi si 
želel, da bi ta srednješolski prostor še 
bolje zaživel, morda tudi s kakšno višjo 
šolo - tudi o tem se pogovarjamo. 
Vendar pa: pobuda in interes morata 
biti izražena tukaj, ne more država kar 
umetno prenašati neke šole ali neke 
programe v okolja, ki jih morebiti ne 
sprejemajo. Pobuda mora priti iz 
Bistrice.

Če se dotaknemo še lokalne 
politike:

Pred nami so lokalne volitve. SDS 
je v Ilirski Bistrici v opoziciji in ima 
dva svetnika. Pričakujete sedaj, ko 
ima lokalni odbor novo vodstvo, 
izboljšanje rezultata iz prejšnjih 
lokalnih volitev?

Ja, zagotovo. Tudi na državni ravni 
pričakujemo bistveno boljši rezultat. Mi 
smo dosegli prvi dober rezultat leta 
1994 na prvih volitvah in vse do sedaj 
nekako držali ta plafon, zato imamo 
veliko željo, da ga letos presežemo - 
tako kot smo ga presegli na državnih 
volitvah, ko smo si predstavljali, daje 
zgornji dosežek nekje pri 20%, pasmo 
videli, da se da ta plafon tudi preseči in 
dobiti veliko več. Enako tudi sedaj na 
lokalnih volitvah pričakujemo izboljšavo

v vseh lokalnih okoljih, seveda tudi tukaj. 
Morda tudi zato, ker je večji krog ljudi 
prišel v stranko in je aktiven, precej je 
tudi mladih, zato dvomim, da ne bi 
izboljšali rezultata.

Je kandidat SDS-a za bistriškega 
županažeznan?

Lahko bi rekli, da smo zelo blizu 
dogovoru, oziroma je že potrjen. Bo pa 
na primeren način kmalu predstavljen 
javnosti. Stranka bo izbrala ugoden 
trenutek, da plasira v javnost ime in 
človeka, ki bo tudi nosilec liste.

Govori se, da boste kandidirali 
za župana Ljubljane...

Ne, ne, to ne drži. Nikoli nisem imel 
te ambicije. No, morda nekoč v 
preteklosti, zdaj pa zagotovo ne. Delo 
ministra za šolstvo in šport mi jemlje 
ogromno energije in časa in niti 
pomisliti ne upam še na kakšno 
vzporedno delo, ki bi zahtevalo volilno 
kampanjo. Kasneje, če bi bil izvoljen, 
bi se tudi moral odločiti ali za eno ali za 
drugo, da se ne bi »podvajali«.

Za župana Ljubljane torej zagotovo 
ne bom kandidiral.

Kdaj se ponovno vidimo v Bistrici?
Do Ilirske Bistrice imam moralni dolg 

in bom zagotovo vtem letu še nekajkrat 
prišel. Nenazadnje imamo v Podgradu 
že dogovorjeno nogometno srečanje, 
tukaj so še nekateri pikniki pa tudi v času 
predvolilne kampanje se bom nekajkrat 
oglasil tu.

Gospod minister, najlepša hvala 
za pogovor.

ŠE POMNITE TOVARIŠI
Po več kot šestih desetletjih, ki nas 

ločijo od konca druge svetovne vojne 
je, med starejšimi ljudmi, še vedno živ 
spomin na dogodke, ki so usodno 
zaznamovali svet.

V ero svobode in zmag so narodi 
Evrope vstopili v zanosu, ki je 
napovedoval dolgotrajni mir in 
obljubljal čas brez vojn.

MIR IN SVOBODA, besedi katerih 
pomen se žal, v današnjem svetu 
navideznega miru, zgubljata v številnih 
vojaških spopadih.

So bila življenja milijonov ljudi 
darovana zamanj? So bila ukradena 
otroštva in žrtvovane mladosti zamanj? 
To so vprašanja ki v dneh spominov na 
pretekle dogodke druge svetovne 
vojne, še močneje trkajo na vest 
človeštva.

Tudi mi smo del tega dogajanja,

Tradicionalno srečanje predstavnikov Območnega združenja bdrcev in 
udeležencev NOB Ilirska Bistrica s stanovalci Doma starejših občanov. V 
programu srečanja sta sodelovala g. Dimitrij G rij in g. Franc Gombač.

poklicani, da prispevamo svoj delež za |n medčloveške solidarnosti,
boljši svet nas vseh, za svet miru, sožitja Mira Lenarčič

NOVO VODSTVO ZZP V 
OBČINI

V sredo, 3. mqja,je občinski odbor Zveze za Primorsko pripravil 
tiskovno konferenco, Iger so predstavili novo občinsko vodstvo in 
poglede na nekatera aktualna vprašanja.

Novoizvoljeni predsednik Dejan Ujčič nam je povedal, da so se tiskovne 
konference udeležili tudi predsednik Zveze za Primorsko Pavel Gregorčič, 
koordinator za območje Krasa in Brkinov Marjan Suša in predsednik postojnskega 
odbora ZZP Mirko Jenček.

»Sicer pa novo vodstvo med drugimi vključuje tudi Teodorja Širclja kot 
podpredsednika in Aleksandra Ternovca kot predsednika nadzornega odbora«, 
pove Ujčič.

»Na konferenci so bile na kratko predstavljene bodoče aktivnosti občinskega 
odbora, predvsem v zvezi z lokalnimi volitvami, ki bodo jeseni. Najprej bomo 
pripravili program, kjer bo glavni poudarek dan ustvarjanju delovnih mest, potem 
pa bo sledilo zbiranje kandidatov«.

V zvezi s problematiko vključevanja Ilirske Bistrice v Notranjsko namesto 
Primorsko je predsednik stranke podal mnenje Zveze za Primorsko glede 
ustanavljanja regij v Sloveniji: »Centralna oblast doslej ni storila praktično ničesar. 
Predvsem je ključnega pomena, kakšne pristojnosti bodo imele bodoče regije. 
Seveda pa se ne bi smelo nikomur vsiljevati regij proti njegovi volji.«

Ujčič še dodaja, da je kakršno koli vključevanje Ilirske Bistrice izven primorske 
regije nesprejemljivo, ne le zaradi jasno izražene želje ljudi, ampak tudi zaradi 
razvojnih možnosti. »Menimo, da gre pri razlagah zagovornikov vključitve v Notranjsko 
razvojno regijo za zavajanje, saj ni mogoče biti v dveh regijah hkrati«, zaključuje.

NA KRATKO...
NOVI KOMANDIR POLICIJSKE 

POSTAJE POSTOJNA
Novi komandir postojnske policije je v začetku maja postal Iztok Perenič, 

ki je prej zasedal mesto pomočnika bistriškega komandirja.
44-letni Perenič je nadomestil dosedanjega komandirja Blaža Primca, 

ki je zasedel mesto policijskega inšpektorja za varnost v cestnem prometu.

BISTRICO OBISKAL BORUT PAHOR
V petek, 5.maja je občinski odbor Socialnih demokratov (SD) Ilirska 

Bistrica pripravil javno tribuno, katere gostje bil predsednik SD Borut Pahor.
Na dobro obiskani javni tribuni o reformah za večjo konkurenčnost in 

socialno varnost je med drugim Pahor spregovoril tudi o razlogih za pristop 
SD-ja k partnerstvu za razvoj, do česar pa je bil kritičen Zlatko Jenko, 
predsednik bistriškega odbora stranke.

VLAK USODEN ZA MEDVEDJO 
DRU-INO

V ponedeljek, 8.maja, je tovorni vlak, ki je vozil iz Ilirske Bistrice proti 
Pivki, na progi pri Ratečevem Brdu tragično pokončal medvedko s tremi 
mladiči, ki so drug za drugim korakali po tirih.

Lovci so po težko dostopnem terenu medvede odvlekli do vozil.

Povoženi medvedi so na tej progi sicer kar pogost pojav, saj imajo tu pot 
jz snežniških gozdov v Brkine. J

KOMUNALNO PODJETJE 
ILIRSKA BISTRICA

Prešernova 7, Ilirska Bistrica
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31. SEJA
OBČINSKEGA SVETA

PROBLEMATIKA 
ŠPORTNE ZVEZE

31. seja Občinskega sveta Občine Ilirska Bistrica seje vdrugem nadaljevanju 
zaključila v četrtek 18. maja. V petnajstih točka so svetniki razpravljali in sprejeli odlok 
s katerim se ustanovi novo naselje Zalči in sicer tako, da se od naselja Tominje odcepi 
del naselja s hišno številko 37 in se od naselja Podbeže odcepi del naselja s hišnimi 
številkami 37, 38, 39 in 40. Po dolgih letih usklajevanja in dogovarjanja s sosednjimi 
občinami so svetniki sprejeli tudi predlagan predlog Odloka o ustanovitvi javnega zavoda 
Kraške lekarne Ilirska Bistrica, ki ga ustanavljajo občine Divača, Komen, Pivka, Postojna, 
Sežana in II. Bistrica, vdrugi krog usklajevanj pašo odložili še delitev med podružnicami. 
Glede Kraških lekarn so obravnavali še letno poročilo za leto 2005 ter obravnavali vlogo 
za izdajo soglasja za povečano delovno uspešnost zaposlenih.

Svetniki so potrdili še odlok o zaključnem računu proračuna Občine Ilirska Bistrica 
za leto 2005.

Pri sprejemanju odloka o rebalansu proračuna Občine pa je postalo jasno, da se 
glasovalna razmerja vsvetu rušijo, ter da dosedanja koalicija mogoče nima več absolutne 
podpore. Podprt je bil namreč predlog svetnika Tomšiča (7 proti 6), da se 26 postavka 
- splošna proračunska rezervacija črta, sredstva pa namenijo za postopke izdelave 
lokacijskih načrtov in PUP-ov za stanovanjsko gradnjo in gospodarske cone. Po 10 
minutni pavzi namenjeni za amandmaje na predlog odloka, so svetniki postavko ponovno 
vrnili v proračun, kerso ugotovili, daje del postavke že porabljen in bi morali posamezniki 
vračati prejeta sredstva. Rok Jenko je še predlagal amandma, da se iz postavke regionalni 
razvoj črtajo sredstva za izdelavno regionalnega programa z Notranjsko - kraško regijo 
ter dajo na že prej omenjeno postavko 26. Predlog je bil sprejet z 9 proti 5.

V nadaljevanju so obravnavali letno finančno poročilo Razvojnega centra Ilirska 
Bistrica za leto 2005 ter plan dela za leto 2006. Problematika Športne zveze Ilirska 
Bistrica je bila obravnavan v posebni točki niso pa sprejeli nobenega konkretnega 
sklepa in je zato ta problematika ostala nekako nedorečena.

Svetniki so sprejeli še predlog Komisije za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja, 
da zlato plaketo občine prejmeta Prostovoljno gasilsko društvo iz Ilirske Bistrice ter 
podjetnik Anton Jaksetič. Ostala priznanja bodo ostala nepodeljena.

V zadnjem delu so se svetniki soočili s problematiko delovanja komisije za 
mednarodno, medobčinsko in obmejno sodelovanje ter imenovanji o članih v svetu 
zavoda OŠ T. Tomšiča, članu v svetu zavoda Kraške lekarne ter mnenjih za ravnatelje 
OŠ. A. Žnideršiča.

Kar se tiče politične tematike so sprejeli odstop svetnika Milana Dekleve, ki ga bo 
nasledil Dejan Ujčič - po novem tudi predsednik 00 ZZP.

Vprašanja in pobude pa so bila sledeča:
Fran Gombač sprašuje kontejnerjih v Podgradu oziroma o njihovem pražnjenju in 

odpadkih, ki se raztresajo okrog ter namestitvi kontejnerja na prostor, ki gaje določila 
KS v soglasju s Komunalnim podjetjem.

Miro Štembergar opozarja na škodo zaradi divjadi in če jo je možno kako 
nadomestiti. Igor Štembergar pa opozarja na »oskubljenost« Kindleijevega parka ter 
predlaga, da se delavcem, ki urejajo park posredujejo navodila kako naj to počnejo. 
Jride Mršnik sprašuje kdaj se bo pokosil Hrib svobode ter kakšni so načrti za bivši 
begunski center. Sprašuje tudi, da ker se pojavljajo govorice, da se bodo višji letniki iz 
naše gimnazije vozili v Postojno, kdaj se bo uredilo zgornje nadstropje v gimnaziji. 
Zanima jo tudi katera lokacija je bila označena kot primerna za smetišče ter kaj je s 
celostno podobo občine.

Rok Jenko je želel, da se glasuje o njegovem predlogu, daje občina pričakovala 
obisk vlade v sklopu obiska Južno Primorske regije ter, da se tokratnemu povabilu 
odpovemo, kar je bilo zavrnjeno s 7 proti 1. Zanima ga še kaj je z našimi zahtevami glede 
Poligona Bač ter da se čim prej na DRSC naslovi pobuda za popravilo ceste II. Bistrica 
- Knežak, ki je v katastrofalnem stanju.

Vojko Mihelj je na kolege svetnike naslovil prošnjo za donacijo za nakup defibrilatorja 
za ZDII. Bistrica. Podpira tudi pobudo svetnika Jenka, da se opozori na slabo stanje 
ceste proti Pivki ter še sprašuje kaj bo s kanalizacijo Bač, saj je ni še niti v načrtu 
razvojnih programov do leta 2009. Branka Počkaj opozarja na slabo cesto proti 
Podgradu ter na ponovno povečanje kriminalitete. Vojko Tomšič sprašuje kdaj bo 
svet obravnaval poročilo o reviziji Knjižnice ter kdaj se bo obravnaval sanacijski program 
Zdravstvenega doma. Občini predlaga še naj začne z iskanjem nove lokacije za 
Pokopališče ter da s posebnim odlokom uredimo lokacije za mrtiovišča.

Mile Uljan bi želel dobiti poročilo o delu komunalne inšpektorice in opozarja na 
Problem spuščenih psov po mestu.

Stjepan Miše oddaja prazen list, saj je le-ta po njegovem odraz trenutnega stanja. 
Rude Celin podpira predlog, da bi svetniki dobili poročilo o delu komunalne inšpektorice, 
opozarja na pereč problem divjadi in sprašuje zakaj svet ni obravnaval predlogov zaAC 
do Jelšan in se opredelil do tematike v posebni točki dnevnega reda.

Robert Šircelj sprašuje, če bi svetniki lahko dobili program priprave za avtocesto, 
k* je bil baje pripravljen že nekaj časa nazaj.

Dušan Grbec pa kot zadnji sprašuje kako se nadzira poraba sredstev v krajevnih 
skupnostih.

Na zadnji seji OS so svetniki 
razpravljali tudi o športni zvezi. 
Problematika se vleče že kar 
nekaj let in še danes ni videti 
neke konkretne rešitve. Kako 
vidi problem športne zveze njen 
dolgoletni sekretar - Zdravka 
Debevc pa si lahko preberete v 
nadaljevanju.

1. V gradivu za OS je kot stališče 
občinske uprave izražen očitek da 
ukrepi ŠZ ne izpolnjujejo 
pričakovanj lokalne skupnosti. 
Katera so po vašem ta 
pričakovanja?

Najprej bi poudaril nekaj osnovnih 
dejstev. Leta 1998 je sofinanciranje 
programov izvajalcev prešlo nepo
sredno na Občino (po razpisu) in 
Športna zveza Ilirska Bistrica ni več 
odločala o delitvi sredstev društvom. 
Dejavnost zveze, predvsem pa delo 
in sofinanciranje strokovne službe 
(zaposlenih), je postalo odvisno od 
opravljanja dogovorjenih nalog v 
javnem interesu in precej manj od dela 
za društva in druge programe zveze. 
Obseg del se je gibal med 60 in 80 % 
v račun javnega interesa Občine. Delo 
in sofinanciranje službe je bilo 
opredeljeno z pravilnikom o 
sofinanciranju programov športa in 
akti o upravljanju s športnimi objekti.

Glede očitkov pa navajam, da smo 
Občini poslali kar nekaj pobud za ureditev 
problematike. Nismo pa dobili 
nobenega odgovora ali smernice za 
pripravo novih usmeritev v delu zveze. 
Občinska uprava s Športno zvezo 
dejansko, posebej zadnja tri leta, 
skorajda ni komunicirala po uradni poti. 
Ni predlagala tudi nobenega 
usklajevanja ali dogovarjanja glede 
izvajanja javnih programov. V gradivu 
za Občinski svet je pripravila 
nasprotujoča, enostranska in celo 
zavajajoča tolmačenja stanja v športu v 
naši občini, bodisi v primerjavi z drugimi 
občinami, zvezami, društvi, bodisi z 
izgovarjanjem na zakonodajo.

Pričakovanja občinske uprave torej 
niso bila do sedaj nikjer izražena in se 
ni mogoče do njih opredeliti. Nazadnje 
tudi na našo prošnjo v mesecu 
decembru 2005, da naj nam 
posredujejo usmeritve in planske 
osnove za podrobnejšo pripravo vizije 
delovanja zveze nismo dobili odgovora. 
Tega in kakršnega koli sklepa o 
prekinitvi obveznosti iz obstoječih aktov 
še danes nismo prejeli. Odgovora ni 
bilo tudi na nadaljevanju 31. seje 
občinskega sveta. Z veliko mero 
gotovosti lahko trdim, da občinska 
uprava nima interesa, da bi urejali 
medsebojna razmerja, čeprav so še v 
veljavi akti in dokumenti za delovanje 
zveze v občinskem (javnem interesu).

Problematika Športne zveze je le 
izgovor, da se ne uredi temeljnih 
problemov organiziranja primernih 
strokovnih služb za upravljanje v športu 
in transparentno sofinanciranje 
programov izvajalcev. To je lahko le v 
interesu posameznikov, ki v ozadju 
zadeve namenoma zavlačujejo reševanje 
prave problematike. Pri tem pa še 
odločajo o najpomembnejši zadevi, to 
je o delitvi sredstev.

2. V mnenju piše tudi, da niste 
pripravljeni prevzeti pobude pri 
pripravi strateških dokumentov. 
Zakaj?

Da nismo mi prevzemali pobude ne 
drži. Občinsko upravo smo redno 
opozarjali na dejstvo, da še vedno niso 
sprejeti temeljni strateški dokumenti in 
vsi potrebni akti za ureditev področja 
športa. Za nekatere (pravilnik o 
sofinanciranju programov in merila) smo 
pripravili osnutke, ki pa potem niso 
usklajeni ali dokončani.

Poudarjam pa, da za drugo ni bilo 
niti zahteve niti pobude občinske uprave, 
da sproži postopek oziroma naroči 
izdelavo kakršnega koli predloga 
dokumenta ali akta v skladu z svojimi 
programskimi usmeritvami.

3. Mnenje uprave je tudi, da se 
ŠZ ni prilagodila novim zakonskim 
določilom ter ni odigrala vloge kot 
strokovni organ ustanoviteljic, 
ampak da so jo posamezni klubi in 
društva prehiteli. Če je temu res tako 
kakšna je potem vloga ŠZ napram

so zavajajoča in nejasna. Tako 
sofinanciranje kot izvajanje programov za 
javni interes je, tudi ob sodelovanju 
Športnih zvez, v državi organizirano na 
veliko načinov. Odvisno pa je samo od 
volje lokalne skupnosti in vpletanja 
politike v šport. Za primer lahko podamo 
Športno zvezo Slovenj Gradec, ki za 
sofinancira za potrebe Občine ter deluje 
skorajda s popolnoma enakim 
programom, obsegom del, nalogami in 
organiziranostjo strokovne službe zveze 
(2 zaposlena).

Delo ŠZ Ilirska Bistrica za društva je 
bilo po obsegu manjše, če ne 
upoštevamo pomoč pri vodenju 
poslovanja za 5-6 društev. S prispevki 
oziroma članarino ne bi pokrili niti 
osnovnih stroškov za delovanje zveze, 
kaj šele plače in materialne stroške. 
Konkuriranje na sredstva pri sponzorjih 
v lokalni skupnosti bi pomenilo le manjše 
možnosti društev za pridobitev potrebnih 
sredstev izven proračuna.

Dejstvo pa je, da se društva, ki imajo 
primeren kader, znajo s primernimi 
programi kandidirati na javne razpise na 
področju športa v državi in tudi pridobiti 
določena sredstva. Športna zveza se je 
tudi vključevala v razpise in pridobila 
precejšnja sredstva, da so 
oplemenitila programe, ki smo jih 
izvajali predvsem v javnem interesu. 
Poročila Občine tega ne upoštevajo 
ali omenjajo.

Trditev, da bi zveza morala opravljati 
za društva strokovne naloge in jim nuditi

strokovno pomoč, verjetno brez-plačno 
oz. brez strokovne službe, je zavajajoča. 
To je potemtakem lahko naloga tudi 
lokalne skupnosti oziroma občinske 
uprave.

4. Občinska uprava predlaga 
začasno rešitev tako, da bo z 
novozaposlenim strokovnim 
sodelavcem za področje športa in 
kulture v občinski upravi v celoti 
samostojno pokrila področje 
javnega razpisa za sofinanciranje 
programov športa, področje prijav 
na razpise ter področje sodelovanja 
s krovnimi institucijami. Kakšno je 
vaše mnenje do tega predloga?

Dejstvo je, da ima občinska uprava v 
rokah »škarje in platno« za ureditev 
področja športa v javnem interesu. Če 
obstoječe stanje zanjo ni bilo primemo, 
bi morala najprej urediti manjkajoče akte, 
spremembo obstoječih in postopoma 
zagotoviti drugačen način upravljanja v 
športu. Tako bi lahko pripravila normalen 
prenos nalog in upravljalskih obveznosti 
na drugega izvajalca. Tega pa očitno, v

pričetkom proračunskega leta znano 
kdo bo letos izvajal te naloge, to še vedno 
ni določeno. Občinska uprava medtem 
ni sprejela drugih ukrepov razen 
ukinjanja sofinanciranja strokovne službe 
zveze.

Tak pristop je športu že povzročil 
nepopravljivo škodo, ki jo bo verjetno še 
precej več. Med ostalim tudi v določenih 
programih v javnem interesu (vzdrževanju 
športnih objektov v Ilirski Bistrici, šolskih 
športnih tekmovanjih itd). V prvi vrsti pa je 
oškodovana Športna zveza, posebej 
zaposleni, ki smo po prekinitvi delovnega 
razmerja ostali brez povračila določenih 
prejemkov vzvezi z delom. Vsaj to bi lahko 
zmanjšali ob normalnem dialogu 
občinske uprave in pravočasnem 
postopku za spremembo izvajalskih nalog.

5. In za konec še eno pojasnilo, 
Ker OS ni sprejel nobenega sklepa 
kako boste delovali naprej in kakšni 
so vaši načrti?

Sklep Izvršnega odbora Športne 
zveze je, da se od 1.6.2006 dalje 
zagotovi delovanje zveze tudi brez 
strokovne službe. Glede položaja zveze, 
ki ga seja občinskega sveta kljub našemu 
pričakovanju ni razjasnila, bo odločalo 
članstvo na skupščini. Izvršni odbor bo 
predlagal organizacijske rešitve za 
nadaljnje delovanje zveze in izvajanje 
programov. O podrobnejših usmeritvah 
in spremembah v delovanju pa bo 
potrebno počakati na sklepe, ki jih bo 
sprejela skupščina.

njim? nekem interesu, ni storila.
Tolmačenja novih zakonskih določil Čeprav bi moralo biti že pred

Zdajšnja podoba igrišča za odbojko na mivki
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OTVORITEV PRENOVLJENEGA BENCINSKEGA 
SERVISA V ILIRSKI BISTRICI

V četrtek, 11. m^jaje družba 
OMV Slovenija slavnostno 
odprla prenovljen bencinski 
servis OMV v Ilirski Bistrici. 
Zakuska je premamila tudi 
občinske svetnike, ki so 
prekinili sejo in se udeležili 
otvoritve.

Bencinski servis v Ilirski Bistrici je 
prvič odprl svoja vrata že leta 1960 in 
skozi desetletja postal priljubljena 
točka tako za domačine, kot tudi 
voznike, ki opravijo tu zadnji postanek 
pred mejnim prehodom s Hrvaško.

Obnovljena črpalka poleg treh 
polnilnih otokov z gorivi nudi tudi kurilno 
olje in gospodinjske pline, ponudbo pa 
dopolnjujeta trgovina ter gostinski lokal. 
Gostom so tu na voljo svež kruh in 
peciva, strankam pa je na voljo tudi 
bankomat. Kot doslej bo s prenovljenim 
bencinskim servisom tudi v bodoče 
upravljala Brigita Matko, skupno pa bo 
za njegovo delovanje med 6. in 22. uro 
skrbelo deset zaposlenih.

Na slavnostni otvoritvi je poleg 
bistriškega župana občinstvo nagovoril 
direktor OMV Slovenija, Dimitrij Zalar, 
številno občinstvo pa se je zabavalo ob 
animaciji skupine Mambo Kings ter 
nastopu Bojana Emeršiča - Zmaga 
Batine.

Družba OMV je sicer že v februarju 
obnovila tudi bencinski servis v 
Podgradu, s katerim upravlja Robert 
Grk. Po novem svojim obiskovalcem 
ponuja šest točilnih avtomatov ter bogat 
izbor živil v sodobno opremljeni 
prodajalni.

ŠESTI

Milenko Oblak v družbi s poslancem državnega zbora Josipom Bajcom

Špargelj je delikatesna vrtnina, ki 
je v svetu znana že več kot 4000 let. 
Stari Egipčani, Grki in Rimljani so ga 
cenili predvsem kot zdravilno rastlino, 
francoskemu kralju Ludviku XIV. pa gre 
zahvala, da se je njegova kulinarična 
uporaba v srednjem veku ponovno 
razširila. V zadnjih letih se vse bolj 
uveljavlja tudi pri nas.Mladi poganjki, 
ki jih navadno uživamo, so bogati z 
vitamini A, B in C, vsebujejo železo, 
fosfor, kalcij, mangan in druge 
minerale, asparagin, eterična olja, 
jantarno kislino ter druge učinkovine. 
Zaradi nizke vsebnosti ogljikovih 
hidratov in maščob je špargelj odlična 
dietna hrana, tudi za sladkorne bolnike.

Špargelj deluje kot blag diuretik 
(asparagin, ki da značilen vonj urinu), 
lajša prebavo, pomaga pri delovanju 
jeter, pospešuje nastajanje veznega 
tkiva ter zbuja tek. Zdravniki ga 
priporočajo pri slabokrvnosti in 
bolnikom po operacijah. Špargelj ima

tudi sloves afrodiziaka,za kar pa se ima 
verjetno zahvaliti predvsem obliki 
mladih poganjkov.

Kmetija Kozlek je tudi letos, v 
ponedeljek 15. maja skupaj z gostilno

Potok organizirala že šeste po vrsti 
špargljeve dneve. Dogodek so obiskali 
številni obiskovalci in ljubitelji 
špargljev.

ŠPARGUEVI DNEVI

POSODOBITEV VARNOSTNE NAPRAVE
Zamenjav 70 let stare 

signalno varnostne naprave na 
postaji Ilirska Bistrica, prve 
takšne naprave na Balkanu.

Do leta 2020 bo vloženo v javno 
železniško infrastrukturo okrog 11 
milijard evrov je v mesecu marcu na 
novinarski konferenci v Mariboru 
poudaril prometni minister, mag. Janez 
Božič. Državni sekretar na Ministrstvu 
za promet, dr. Peter Verlič pa je dejal, 
da dela, ki na slovenski logistični osi 
jugozahod-severozahod to je Koper- 
Hodoš, ki poteka na V. koridorju Lyon- 
Budimpešta bo Slovenija lahko vsaj v 
30 odstotkih financirala z evropskimi 
sredstvi.

Navezava na V. koridor je seveda 
tudi proga Pivka-Reka. Pred kratkim so 
posodobili signalnovarnostne naprave 
na postaji Pivka ter na postaji Ilirska 
Bistrica, tukaj bodo delavci Slovenskih 
železnic predvidoma ta mesec opravili 
še zadnja potrebna dela. Zamenjali

bodo 70 let staro signalno varnostno 
napravo z tehnično veliko bolj 
sodobno. Stara električno mehanska 
naprava, ki je bila med prvimi takimi 
postavljena na Balkanu je omogočala 
že v tistih časih, da seje iz osrednjega 
mesta (prometnega urada) lahko z 
ročicami postavljalo uvoz vlakov na

postajo ter se prestavljalo kretnice in 
zapiralo zapornici.Naprava seveda 
nebo romala na odpad, skrbno se bo 
obnovila in bo na ogled v 
železničarskem tehničnem muzeju v 
Ljubljani.

V Ilirski Bistrici se tako po dolgih 
letih posodablja železniška postaja.

Dobrepoljske novosti
Mesec maj imamo ljudje na splošno 

zelo radi. Mogoče so razlogi zato poleg 
cvetoče narave, vse daljših dnevov in 
višjih temperaturtudi množica prireditev 
na prostem, ki se takrat pojavijo v 
napovednikih dogodkov.

Že v prvem majskem tednu je na 
sporedu shod ob godu sv. Florjana, ki 
ima god 4. maja, praznujemo pa ga 
ponavadi na prvo nedeljo po četrtem 
maju. Na Bistriškem je to po sv. Juriju, ki 
goduje enajst dni prej in je zavetnik 
bistriške cerkve, drugi zaporedni shod v

zgrajen zvonik. Posvetitev zvona je sicer 
škofova pristojnost, a ‘šentpetrova’ župnija 
in njene podružnice zadnje čase očitno 
na škofiji niso najbolje zapisane (kar 
sklepam tudi iz tega, da je bila letos prvič 
v meni znani zgodovini v Trnovem birma 
za [nezanemarljivih] dobrih 60 birmancev 
na dan med tednom in ne v nedeljo) tako 
da smo škofa morali pogrešati, 
pooblastilo za posvetitev pa je dal 
dekanu. Prvič v obdobju svojega 
županovanja pa nas je s svojim obiskom 
razveselil župan občine Anton Šenkinc.

letu. A ker se shod v mestu ne praznuje 
več najbolj intenzivno, imamo 
dobrepoljski shod v naših krajih nekako 
kar za prvi shod v letu.

Še slabo desetletje nazaj se je v 
Dobropoljah glavnina priprav in 
dogajanja na shod pri odraslih vrtela 
okrog obilnega nedeljskega kosila za

množico obiskovalcev, pri mladini pa 
okrog organizacije plesa. Danes so se 
poudarki precej premaknili.

Priprave se morajo začeti že mnogo 
prej, sajvzadnjih letih na shod v vas pride 
več obiskovalcev, kot jih je prišlo nekoč 
in predvsem smo velik del (popol)dneva 
zbrani vsi skupaj pri cerkvi, kjer se ves 
čas nekaj dogaja.

Verjetno zato, ker nas je velik del 
vaščanov precej katoliško usmerjenih, 
pomemben del prireditve predstavlja 
slovesna maša. Ob našem pohajanju po 
svetu smo videli, da so maše lahko bolj 
zanimive od onih, ki smo jih navajeni na 
običajne nedelje, če pri njih sodeluje 
več ljudi s svojimi talenti. Popestritev je 
že to, da se menjavajo ‘nastopajoči’ za 
oltarjem. Izkoriščamo možnosti, ki so 
dane laikom pri oblikovanju maše in sami 
pripravimo uvode v različne dele maše, 
prošnje, branje beril in petje. Pri tem 
sodelujejo tudi obiskovalci. Poseben čar 
ima tudi to, da je maša na prostem. 
Čeprav je marsikomu težko zdržati dolgo 
uro na vročem soncu in se mu zato maša 
zdi predolga. Ampak vaška cerkev sv. 
Florjana je že dolgo premajhna za vse 
obiskovalce.

Letos je župnik in dekan Gabrijel 
Vidrih na začetku maše posvetil nov zvon, 
ki je v vas prispel par ur prej in se je sredi 
maše že oglasil iz novega zvonika. Na 
koncu maše pa je dekan blagoslovil še 
prenovljeno cerkev in lansko poletje

V goste so poleg ‘domačih’ gasilcev 
iz Ilirske Bistrice, Jelšan, Podgore, 
Podgrada in Vrbovega že tretje leto 
zapored prišli tudi gasilci iz sosednjega 
Kvamerja, letos iz Klane, Opatije, Šapjan 
in Škalnice. Gasilci iz bistriške gasilske 
zveze že dolgo sodelujejo z onimi iz 
Kvamerja in Dobropoljci smo zelo veseli,

da slednji zdaj prihajajo tudi na našo 
prireditev, saj tako malo zmanjšamo 
pomen državni meji, ki seje pojavila med 
nami ne tako dolgo nazaj. No, tudi mi 
smo bili povabljeni že povabljeni v 
Kvamer in se udeležili že parih njihovih 
prireditev. Med obiskovalci velja omeniti 
še Jožeta Kovačiča, bolj znanega kot 
gospoda Korajžnika, nekdanjega 
jelšanskega župnika in edinega nam 
znanega duhovnika, rojenega v 
podružnici sv. Florjana (v Rečici). Slavja 
so se udeležili tudi mnogi obrtniki in 
podjetniki, ki so sodelovali pri prenovi 
vaške cerkve in smo se jim ob tej priliki 
tudi javno zahvalili. Kulturni program so s 
petjem oblikovale pevke iz pevskega 
zbora Prem.

K novim vaškim pridobitvam spada 
tudi že peta razglednica iz serije vaških 
razglednic, na kateri sta sliki vaške cerkve 
iz leta 2003 in 2005, a bo prejemnik 
kartice verjetno težko verjel, da sta med 
obema posnetkoma pretekli samo dobri 
dve leti.

Naj zaključim z županovimi 
besedami, ki smo jih tudi sami že izkusili 
v praksi, da smo ravno mi tisti, ki morajo 
skrbeti za prejeto dediščino in se lotiti 
dela. Potem nam bo mogoče še kdo 
drug pomagal. In tudi slednjih je bilo pri 
naših dosedanjih podvigih na srečo 
mnogo. Hvala vsem!

Katja Rutar
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1. PROSTORSKA KONFERENCA ZA DRŽAVNI LOKACIJSKI NAČRT 
ZA AVTOCESTO NA ODSEKU POSTOJNA / DIVAČA - JELŠANE

Predstavitev osnutka programa 
priprave za izdelavo državnega 
lokacijskega načrta za AC na odseku 
Postojna / Divača - Jelšane je 
potekala 18. aprila na Ministrstvu za 
okolje in prostor. Prostorsko 
konferenco je vodila Barbara 
Radovan, ki je na Direktoratu za 
prostor pristojna za pripravo 
državnih lokacijskih načrtov.

Pobudo za pripravo državnega 
lokacijskega načrta za avtocesto je na 
odseku Postojna / Divača - Jelšane 
podal ministerza promet, čigar pobuda 
je utemeljena v Odloku o strategiji 
prostorskega razvoja Slovenije v Uredbi 
o vrstah prostorskih ureditev državnega 
pomena terv Resoluciji o nacionalnem 
programu izgradnje AC v Republiki 
Sloveniji

Postopek priprave in sprejemanja 
bo potekal po določbah Zakona o 
urejanju prostora, ki določa, da se pred 
sprejetjem programa priprave skliče 
prostorsko konferenco, katere namen 
je pridobiti in uskladiti priporočila, 
usmeritve in legitimne interese lokalne 
skupnosti, gospodarstva in interesnih 
združenj ter organizirane javnosti glede 
priprave oziroma načrtovane prostorske 
ureditve.

Osnovni cilj nove cestne povezave 
je zagotoviti ustreznejšo znotraj regijsko 
povezanost osrednje Slovenije in 
slovenskega primorja. S predlagano 
novo cestno povezavo se bodo bistveno 
izboljšale prometne razmere na 
obstoječem omrežju državnih cest - 
razbremenile se bodo obstoječe 
prometnice, izboljšala se bo prometna 
varnost. Nova cestna povezava bo 
prevzela funkcijo obvoznic Pivke, Ilirske

Bistrice in ostalih naselij na tem 
področju.

Nova cesta bo prav tako zagotavljala 
med regijsko povezanost, saj bo 
omogočala preusmeritev daljinskega 
prometa na sodobno, varno in zmogljivo 
prometnico, ki bo povezovala osrednjo 
Slovenijo in slovensko primorje s 
Kvarnerjem in Tržaškim zalivom.

Predmet izdelave državnega 
lokacijskega načrta so vse prostorske 
ureditve, vezane na izgradnjo 
avtoceste, kije predvidena od Postojne 
oz. Divače do mednarodnega mejnega 
prehoda Jelšane.

Na območju med Ljubljano in 
Koprom je zgrajena avtocesta A1 ter 
avtocesta A3 od razcepa Divača do 
mejnega prehoda Fernetiči. Na 
avtocestni priključek v Postojni se 
navezuje glavna cesta za smer proti Ilirski 
Bistrici in naprej proti Jelšanam, ki 
prevzema poleg regionalnega prometa 
tudi večino daljinskega prometa iz 
osrednje Slovenije za smer proti Reki. 
Zaradi slabih elementov obstoječe 
glavne ceste so na njej omejitve za 
tovorni promet, zato le-ta proti Hrvaški 
poteka po glavni cesti G7 preko Kozine. 
Profil nove prometne povezave se bo 
določil v odvisnosti od prometnih 
obremenitev in njene funkcije. Dolžina 
variant cestne povezave je odvisna od 
načrtovanja v posameznih koridorjih in 
bo od 32 km do 50 km.

Predhodno izdelana idejna študija 
možnih potekovtrase AC je obravnavala 
avtocestni odsek v dveh pod odsekih in 
sicer severni (odcep iz AC A1 na delu 
med Postojno in Divačo) in južni (odsek 
od Pivke do Jelšan). Izdelana študija ni 
podala predloga najustreznejše

variante. Študija obravnava več možnih 
koridorjev poteka trase avtoceste in 
ugotavlja, daje primerna točka navezave 
nove prometnice na avtocesto A1 na 
odseku med Divačo in Postojno. Pač 
pa je znana končna točka nove 
avtocestne smeri, ki je določena z 
državnim lokacijskim načrtom za 
mednarodni mejni prehod Jelšane. 
Glede na navedeno se bo v severnem 
delu proučeval potek cestne povezave 
v treh koridorjih in sicer Postojna - Pivka, 
Razdrto - Pivka in Divača - Pivka, v 
južnem delu pa v koridorju med Pivko 
in Jelšanami.

Svoje pripombe so ob koncu 
konference podali predstavniki lokalne 
skupnosti, gospodarstva, interesnih 
združenj ter organizirane javnosti. Rob
ert Smrdelj, župan Občine Pivke je 
poudaril, da je smiselna južna varianta 
proti Divači, od Pivke proti Postojni pa 
naj se rekonstruira obstoječa cesta oz. 
po potrebi izvede obvoz. Meni še, daje 
obstoječa glavna cesta proti Postojni 
dobra. Predlagajo, da se pomakne trasa 
med hrib Tabor in železnico ter da se 
ohrani vas Kal. Zavzemajo se za navezavo 
območja Dolnje Košane z industrijsko 
- obrtno cono Neverke ter kot osnovo 
prilagajo elaborat »Generalne 
usmeritve za razvoj intermodalnega 
prometno logističnega terminala v 
Pivki«. Predlagajo še, da se čimveč 
tovornega prometa preusmeri na 
železnico.

Jernej Verbič, župan Občine 
Postojna smatra, daje najoptimalnejša 
varianta skrajno vzhodna, ki se na AC 
A1 naveže pri Stari vasi, ker gre večina 
prometa v smeri Ljubljane (iz Reke proti

Madžarski), ta trasa poteka v koridorju, 
kjer že poteka cestna in železniška 
infrastruktura in za razliko od ostalih 
variant ne preseka nobene 
pomembnejše povezave med naselji. 
Varianto utemeljuje tudi s tem, da je v 
Strategiji prostorskega razvoja Slovenije 
samo Postojna določena kot središče 
regionalnega območja nacionalnega 
pomena. Anton Može, predstavnik 
Občine Divača je poudaril, da 
zagovarjajo samo eno traso (tako kot 
Občina Postojna), saj bi v občini Divača 
bila KS Vreme (Vremska dolina) 
prerezana na polovico in bi s tem izgubili 
veliko kmetijskih zemljišč.

Anton Šenkinc, župan Občine 
Ilirska Bistrica se zavzema za varianto 
Y, ne nujno oba kraka kot AC. V 
primeru, da bo predviden samo en 
krak, pa zagovarja traso v smeri 
Postojne. Smatra, da mora občina 
sodelovati pri umeščanju trase v prostor 
glede potreb lokalne skupnosti po 
priključkih na AC in pri detajlnih 
študijah. Zlatko Jenko je opozoril na 
meddržavne sporazume ter na nujnost, 
da se postopki pospešijo. Črtomir 
Pečar iz Parka Škocjanske jame 
smatra, da bo cesta prerezala vplivno 
območje Parka Škocjanske jame, ter 
daje v postopku potrebno upoštevati 
zahteve za varstvo UNESCO-ve 
dediščine, s čimer se je strinjal tudi 
Albin Debevec direktor Parka 
Škocjanske jame.

Igor Batista, predstavnik KS 
Rečica, Ilirska Bistrica je pojasnil, da 
3/4 trase poteka po njihovi KS ter da 
med krajani obstaja bojazen, da bo 
otežen dostop do zemljišč na drugi 
strani AC. Trasa naj se zato pomakne

A. POSTOPEK PRIPRAVE DRŽAVNEGA 
LOKACIJSKEGA NAČRTA

POBUDA ZA PRIPRAVO 
DRŽAVNEGA LOKACIJSKEGA NAČR'
(št. 2644-8/2005/2-0032074 z dne 31.5.2005)

PROUČITEV POBUDE, POSREDOVANJE 
OBVESTILA O NAMERI, PRIPRAVA 

PREDLOGA PROGRAMA PRIPRAVE

1. PROSTORSKA 
KONFERENCA 
(dne18.4.2006)

DOPOLNITEV PROGRAMA PRIPRAVE S PRIPOROČILI IZ PROSTORSKE 
KONFERENCE IN Z OBVEZNOSTJO CPVO, SPREJEM PROGRAMA 

PRIPRAVE IN OBJAVA V URADNEM LISTU RS 
(Uradni list RS, št.....dne...)

PRIDOBITEV SMERNIC NOSILCEV UREJANJA PROSTORA 
IN NJIHOVA ANALIZA

VREDNOTENJE IN PRIMERJAVA VARIANTNIH REŠITEV 
(IZDELAVA ŠTUDIJE VARIANT IN OKOLJSKEGA POROČILA)

PREDLOG NAJUSTREZNEJŠE VARIANTNE REŠITVE

PRIDOBITEV STALIŠČ 
RAZVOJNIH RESORJEV

PRIDOBITEV MNENJA O USTREZNOSTI 
OKOLJSKEGA POROČILA

PRIDOBITEV j MNENJA O SPREJEMLJIVOSTI 
VPLIVOV j IZVEDBE PREDLOGA NAJUSTRE
ZNEJŠE j VARIANTNE REŠITVE

JAVNA SEZNANITEV S 
ŠTUDIJO VARIANT, 

OKOLJSKIM POROČILOM 
IN NJEGOVO REVIZIJO 

(od... do...)

JAVNA(E) OBRAVNAVA(E)

2. PROSTORSKA 
KONFERENCA

PRIDOBITEV SKLEPA 0 POTRDITVI PREDLOGA 
NAJUSTREZNEJŠE VARIANTNE REŠITVE

ODLOČITEV O NAJUSTREZNEJŠI VARIANTNI REŠITVI 
(sklep Vlade RS, št..... z dne ...)

DOPOLNITEV SMERNIC, 
PRIDOBITEV 

PROJEKTNIH POGOJEV

IZDELAVA STROKOVNIH PODLAG 

(mesec, letnica)

OBVESTILO 0 POTRDITVI 
VARIANTNE REŠITVE

IZDELAVA 
PREDLOGA DLN 
(mesec, letnica)

PRIDOBITEV OSNUTKA OKOLJEVARSTVENEGA SOGLASJA

JAVNA RAZGRNITEV PREDLOGA DLN. 
PVO, NJEGOVE REVIZIJE IN OSNUTKA 

OKOLJEVARSTVENEGA SOGLASJA 
(od... do...)

JAVNA(E)
OBRAVNAVA(E)

STALIŠČA DO PRIPOMB IN PREDLOGOV 
Z JAVNE RAZGRNITVE PREDLOGA DLN IN PVO 

(št..... z dne...)

DOPOLNITEV 
STROKOVNIH PODLAG 

(mesec, letnica)

IZDELAVA DOPOLNJENEGA 
PREDLOGA DLN 
(mesec, letnica)

PRIDOBITEV MNENJ NOSILCEV UREJANJA PROSTORA

PRIDOBITEV PRAVNOMOČNEGA 
OKOLJEVARSTVENEGA SOGLASJA

SPREJEM UREDBE O DLN NA VLADI RS 
IN OBJAVA V URADNEM LISTU RS 

(Uradni list RS, št..... dne...)

na obronek-odmakne naj se od reke 
Reke. Odmik trase od naselij mora biti 
najmanj 350m, krajanom pa naj bo 
omogočen enak dostop do 
občinskega središča, kot do sedaj. 
Boris Rebec, občinski svetnik občine 
Pivka se zavzema, da trasa ne poteka 
skozi Narin oz. Šmihelsko dolino (prej 
Dolane). Janko Boštjančič, VS Slavina 
pa poudarja, da je problematična 
zahodna varianta zaradi antičnih 
gradišč. Za Marka Udoviča, ZGS OE 
Postojna je nesprejemljiva varianta po 
gozdnih območjih, saj mora biti 
omogočena migracija med 
Snežniškimi gozdovi in Brkini. Martina 
Stupar, ZRSVN OE Nova Gorica 
opozarja na zavarovane jame Dolenje 
(pri Jelšanah). Luka Kaluža iz KS Narin 
pa predlaga, da naj se trasa čim bolj 
izogne obstoječim naseljem, Narin - 
Velika Pristava -Kal. Tomaž Ogrin iz 
društva za okolje, družbo, naravo in 
zdravje, Ljubljana pa pravi, da je 
potrebno predvideti več prehodov za 
divje zveri v smeri proti Avstriji, Italiji in 
Hrvaški. V ta namen je čimveč trase 
potrebno speljati v predorih ali na 
viaduktih.

Ministrstvo za okolje in prostor 
oziroma Direktorat za prostor, bo skupaj 
s pobudnikom ter investitorjem proučil 
vsa priporočila in usmeritve, podane 
na prostorski konferenci. V skladu z 
njimi bo osnutek programa priprave 
ustrezno dopolnjen ter ponovno 
predstavljen širi javnosti.
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INTERVJU S STARO IN NOVO RAVNATELJICO OSNOVNE 
ŠOLE ANTONA ŽNIDERŠIČA - KARMEN ŠEPEC

Leta hitro minevajo in tako 
se izteka tudi mandat sedanji 
ravnateljici OŠ A. Žnideršiča. 
Ker se je za to delovno mesto 
ponovno prijavila, smo jo želeli 
povprašati o njeni življenjski 
poti in njenih načrtih v prihodje. 
Rade volje je sprejela povabilo 
za kar se ji iskreno zahva
ljujemo.

1. Ga. Karmen, najprej bi vas 
prosila za nekaj podatkov o vaši šoli?

Ko govorimo o Osnovni šoli Antona 
Žnideršiča, bi bilo bolje kot o šoli 
govoriti o zavodu, saj imamo poleg 
osnovnošolskega programa, kjer je v 
osemnajstih oddelkih 321 učencev, 
tudi Enoto vrtca z osmimi oddelki, v 
katerih je trenutno 146 otrok. V okviru 
zavoda izvajamo tudi prilagojen

izobraževalni program, in sicer imamo 
v letošnjem šolskem letu v dveh 
kombiniranih oddelkih sedem otrok iz 
cele občine. Posebnost našega 
zavoda je tudi vtem, daje v naši sestavi 
OE Ljudska univerza, kar je 
najverjetneje edinstven primer v državi. 
V vseh enotah je tako 85 zaposlenih, 
kar nas gotovo uvršča med večje 
»firme« v občini. Naša posebnost je tudi 
ta, da smo zelo »mlad« zavod, 
ustanovljen šele leta 1992, ko je 
takratna Občinska skupščina razdelila 
OŠ Dragotina Ketteja na dve 
samostojni šoli. Pozneje, v letih 1997 
in 1999, nam je Občina Ilirska Bistrica 
priključila še OE Ljudsko univerzo in 
Enoto vrtec.

2. Kaj je po vašem mnenju glavna 
naloga ravnatelja šole?

Čeprav je večna dilema, tako 
pedagoške stroke kot razprav med 
ravnatelji, ali naj bo ravnatelj pedagoški 
vodja ali manager, sama menim, daje 
najpomembnejša naloga ravnatelja 
pedagoško vodenje šole, torej skrb za 
kakovostno izvajanje tistih ciljev in 
nalog, ki jih šoli, in v našem primeru 
tudi vrtcu, nalaga nacionalni program 
vzgoje in izobraževanja. Žal večinoma 
vsi, ki se ukvarjamo z vodenjem šol, 
ugotavljamo, da nam zato pomembno 
funkcijo zmanjkuje časa, in da veliko 
več časa, energije in moči 
namenjamo področjem financiranja, 
pravni h, organizacijski h, admini
strativnih in drugih zadev, ki so gotovo 
tudi pomembne za dobro delo, vendar 
zaradi njih ostaja pedagoško vodenje 
na stranskem tiru.

3. Pa vrniva se malo nazaj. Kje 
ste študirali, kako so minevala vaša 
študentska leta?

Moji najlepši mladostni spomini so 
vezani na čas, ko sem obiskovala 
Gimnazijo v Postojni, in sem poleg 
opravljanja šolskih zahtev in dolžnosti 
preživela ves svoj prosti čas v bistriški 
taborniški organizaciji. Ta moja 
aktivnost se je pretrgala s študijem na 
Višji šoli za socialne delavce v Ljubljani, 
ki sem jo zaključila leta 1979. Še pred 
zaključkom študija sem se poročila in 
rodila hčerko, tako da so bila moja 
študentska leta nekoliko skrajšana. 
Vendar se je kasneje izkazalo, da se 
takrat še zdaleč niso končala, saj sem 
praktično študirala ves čas kot »izredni 
študent«, ob delu. Najprej na 
Pedagoški fakulteti v Ljubljani, smer 
socialna pedagogika, ki sem jo

zaključila leta 1996 in kasneje na 
Fakulteti za management v Kopru, kjer 
sem v lanskem letu zaključila 
magistrski študij.

4. Se spominjate vase prve 
službe, vaših začetkov?

Zelo dobro se spominjam teh 
časov. Bila sem štipendistka takratne 
Občinske izobraževalne skupnosti, ki 
je v tistih letih vzpostavljala tako kot 
povsod po Sloveniji šolske svetovalne 
službe. Še preden sem diplomirala, 
mi je takratni dolgoletni ravnatelj na OŠ 
Dragotina Ketteja, Franc Munih, 
ponudil delo v svetovalni službi in me 
takoj, ko sem diplomirala, s 
septembrom 1979. leta, redno 
zaposlil.

5. Česa se iz tega časa najbolj 
spominjate?

Živo mi je ostal v spominu prvi 
delovni dan, ko sem z nelagodjem 
vstopila v šolsko zbornico kot sodelavka 
ljudem, ki so me še nekaj let poprej 
učili, ki so mi pomenili avtoriteto in do 
katerih sem se počutila v podrejenem 
položaju. Pridobivati prve delovne 
izkušnje med ljudmi, s katerimi si še 
do nedavnega imel popolnoma 
drugačen odnos, ni enostavno. 
Vendar moram priznati, da nelagodje 
ni trajalo dolgo, da je večina učiteljev 
zmogla ustvariti sodelovalen in 
enakovreden odnos tudi do nas 
mladih, ki nas je bilo v tistem obdobju 
na šoli kar nekaj. Poleg tega pa sem 
se v prvih letih srečevala, skupaj s 
svojima sodelavcema v šolski 
svetovalni službi, še z eno težavo, če

jo lahko tako imenujem. Svetovalne 
službe na šolah so se šele vzpostavljale 
in si iskale »svoj prostor« na šoli, treba 
se je bilo dokazovati in na novo 
vzpostavljati odnose ter prevzemati 
naloge, ki jih niti učitelji niti vodstvo 
niso bili vajeni. Moram priznati, da tudi 
danes, po več kot četrt stoletja, 
svetovalni delavci nimajo veliko lažje 
naloge in so še vedno tisti na šoli, ki 
morajo svoj obstoj in potrebnost vedno 
znova dokazovati.

6. Nekaj let ste bili tudi občinska 
svetnica. Kaj vam je prinesla ta 
izkušnja?

Bila sem en mandat delegatka v 
Občinski skupščini in dva mandata 
občinska svetnica. Moram priznati, da 
je to posebna izkušnja, iz katere sem 
se veliko naučila. Vanjo sem se podala 
precej naivno, s prepričanjem, da 
lahko v tej vlogi veliko pripomorem k 
razvoju in napredku na področju vzgoje 
in izobraževanja v občini in seveda tudi 
svoji šoli. Tudi danes sem trdno 
prepričana, da bi morali ravnatelji, tako 
kot tudi drugi vodstveni delavci v 
zavodih in podjetjih, ki so uporabniki 
proračunskih sredstev, sodelovati v 
organih lokalne samouprave, saj le 
tako lahko soodločajo o politiki in 
napredku na teh področjih. 
Nevključenost pomeni pomanjkanje 
informacij in istočasno nezmožnost 
vplivanja na dogajanje in odločitve. Žal 
pa moram povedati, da moje izkušnje 
z občinsko politiko niso bile najbolj 
pozitivne in se v tej vlogi nisem vedno 
najbolje počutila.

7. Katere so stvari, ki so 
zaznamovale vaš mandat in za kaj 
ste si kot ravnateljica najbolj 
prizadevala?

Ravnateljica sem že tretji mandat, 
vse od ustanovitve šole leta 1992. 
Predvsem je moj mandat zaznamovalo 
dejstvo, da smo bili nova šola in da smo 
si morali šele izboriti svoje mesto na 
občinskem šolskem prizorišču, torej 
se še bolj kot drugi dokazovati. Šola 
takrat, ko sem prevzela ravnateljevanje, 
še ni bila dograjena, zato sem v vseh 
teh letih veliko energije in časa 
namenila dokončanju šolskega 
kompleksa, čeprav še vedno ni 
povsem končan. Dobri prostorski 
pogoji so seveda samo eden od 
pogojev za kakovostno delo šole, kar 
je moja prva in najpomembnejša 
naloga. V zadnjih letih sem veliko truda 
in energije vložila v izvajanje novega

devetletnega programa, saj smo bili 
šola, ki se je že v prvem krogu vključila 
v izvajanje devetletke in tako orala 
ledino ter svoje izkušnje prenašala tudi 
na druge šole. Poseben izziv je zame 
pomenila tudi priključitev vrtca, saj je 
bilo to področje, ki ga strokovno nisem 
prav dobro poznala in kjer se moram 
še vedno veliko naučiti.

8. S kakšno problematiko se pri 
svojem delu najpogosteje 
srečujete?

Ne morem reči, da je to, s čimer 
se srečujem pri svojem delu, res 
»problematika«. Svoje delo rada 
opravljam in veliko stvari in dogodkov 
mi daje pozitivne povratne informacije. 
Zelo rada grem v razred, se 
pogovarjam z učenci, čeprav moram 
kdaj pa kdaj tudi posredovati pri 
neprimernem obnašanju ali kršenju 
šolskih pravil. Vendar sem vedno 
znova vesela, ko iz različnih virov 
slišim in doživljam, da se naši učenci 
znajo primerno obnašati, da veliko 
vedo, da so uspešni na različnih 
področjih. Ponosna sem nanje in na 
kolektiv, tako v šoli kot v vrtcu, ki se 
izredno voljno odziva na vse 
spremembe in izzive sodobnega časa 
in je vedno znova pripravljen delati 
več, kot je njihova osnovna dolžnost.

9. Odločili ste se za ponovno 
kandidaturo za mesto ravnateljice. 
Katere bodo vaše prioritete, če 
boste izbrani?

Na tem mestu je težko v kratkem 
zapisati vse tiste prioritete, ki sem jih 
zapisala v program dela za mandatno 
obdobje, morda pa bi izpostavila 
najpomembnejše: na področju 
osnovnega šolanja sistematično 
uvajanje takšnih individualiziranih in 
diferenciranih ter aktivnih oblik učenja 
in poučevanja, ki bodo omogočila 
učencem, da bo vsak lahko napredoval 
na sebi primerni ravni in doživljal uspeh; 
na področju predšolske vzgoje pa 
zagotavljanje pogojev za celosten razvoj 
otrok s poudarkom na otrokovi 
osebnosti, njegovih sposobnostih in 
zmožnostih, na oblikovanju pozitivne 
samopodobe, zadovoljevanju potreb po 
ljubezni, varnosti, samostojnosti in želji 
po pridobivanju novih znanj ob pomoči 
in spodbudi odraslih. Posebno skrb 
bom posvečala ustvarjanju takšnih 
medsebojnih odnosov med otroki, 
starši in zaposlenimi, ki bodo osnova za 
kakovostno izvajanje temeljnega 
poslanstva šole in vrtca.

10. Kaj bi podarili ljudem, če bi 
bilo v Vaši moči?

Podarila bi jim občutek lastne 
vrednosti in veselje do življenja. Vsi 
potrebujemo pomoč drug drugega, da 
v sebi poiščemo svojo sončno stran, 
tisto stran, ki osrečuje nas same in z 
njo osrečujemo druge.

Ga. ravnateljica veliko sreče in 
hvala, ker ste si vzela čas za nas

AOJf/

IT. ivULKANIZERSKA DELAVNICA §
HJ ■ ! H£J_______ n ACCDMA i ' >98 tovorna vozila OSEBNA VOZILA

Vulkanizerska delavnica na podjetju TIB Transport, 
Šercerjeva 17, Ilirska Bistrica

za vse vrste vozil 
za osebni in tovorni program:

vsak dan 7.-17, ure 
v soboto 7.-15. ure

Informacije dobite na tel.: 05/70 40 116 

KDOR VARČUJE, NA TIBu GUME ZAMENJUJE!
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Vizita je običaj, kije bil na eni strani 
poln žalosti, kajti dotedanji otrok v 
družini, ki je postal polnoleten, je 
postal fant, ki bo moral, če bo na viziti 
spoznan za sposobnega, opravljati 
vojaško dolžnost. To žalost so občutile 
predvsem matere, na drugi strani pa 
so bili očetje zelo ponosni, da bo njihov 
sin služil domovini in jo branil. Ker se 
je vizita opravljala v tedanjih okrajih in 
kasneje na sedežu občine, so fantje 
morali na nabor z vozovi.

Vizitant- letnik 1913

VIZITA NEKOČ IN DANES

Fantje letnik 1940

Fantje, ki so šli na vizito, so nosili 
pušelc, na začetku z rožami iz blaga, 
kasneje so jih zamenjale prave rože. 
Prav tako so dekleta nadela fantom tudi 
trakove: tisti, ki so bili potrjeni za 
služenje vojaškega roka, so imeli dolge 
trakove, kdor pa ni bil potrjen je imel 
le pušelc. Dolgo časa so fantje nosili 
obleko, srajce in kravate. Šele v zadnjih 
desetletjih obleka in kravata nista več 
obvezni in fantje pridejo tudi v 
kavbojkah. V predvojnih časih so fantje 
svoje frizure oblikovali s raztopljenim

nabor, saj seje takrat vojaška obveznost 
ukinila, s tem pa bi kmalu ugasnil 
stoletni običaj, vizita. Na srečo ga je 
Turistično društvo Ilirska Bistrica 
obudilo in tako bomo tudi letos, 
3.6.2006 na bistriškem priča VIZITI 
2006.

Pripravila: Vojka 
Lenarčič in Bojan Oblak

V soboto, S.junija, bo na bistriškem »placu« vse v znamenju »vizite« - 
običaja, ki je eden od najbolj ohranjenih na našem območju. Z ukinitvijo 
obveznega služenja vojaškega roka je sicer izgubil svoj prvotni pomen, 
vendar pa se v smislu narodne kulturne dediščine ohranja vse do danes. In 
prav je tako. Kar malo nas je presenetil odziv na naše povabilo, saj bodo 
prišli na »plač« kar štirje vozovi in tzo iz krajev kjer je bil ta običaj najbolj 
zakoreninjen, in sicer iz Podgore, iz Bača, Koritnic , Knežaka in Šembij (en 
voz) in iz Trnovega en voz. Četrti voz bo okrašen po predlogah iz fotografij iz 
prve polovice prejšnjega stoletja-ta bo lociran na »placu« in ga bodo okrasile 
članice TD Ilirska Bistrica. Z nasveti pa bodo pomagale še članice društev iz 
Jasena in Prema.

Na prizorišče smo povabili tudi vse tiste »fante«, ki so bili na »viziti« pred 
50. Leti - torej leta 1956. Za nekatere smo našli naslove in jih pisno povabili, 
za druge, ki pisnih vabil niso prejeli pa velja to povabilo.

Prireditev bodo popestrili: Pihalna orkestra iz Ilirske Bistrice in Viča pod 
vodstvom prof. Grgasoviča, gledališka skupina Gimnazije Ilirska Bistrica 
»Arterji«, Folklorna skupina Gradina in Pevski zbor SV iz Ilirske Bistrice. Torej 
predvidevamo zelo bogat kulturni program. Že dopoldne in sicer ob 9. uri 
se bodo na »placu » zbrali tudi člani Moto kluba Bistre s svojimi jeklenimi 
konjički (old timerji) od koder bodo krenili na svoj rely in se nam popoldne 
ob približno 17. uri zopet pridružili na »placu«.

Posebej bi vse obiskovalce in stanovalce Bistrice opozorili na poseben 
prometni režim, ki bo veljal v soboto na območju starega dela mesta. Med 
13. in 18. uro bo veljala popolna zapora za vsa motorna vozila. Vljudno 
naprošamo vse obiskovalce in stanovalce, da upoštevajo navodila policije 
in redarjev. Svoja vozila puščajte na prostorih in javnih površinah izven 
prireditvenega območja. Prisrčno vabljeni.

Turistično društvo Ilirska Bistrica iskreno čestita vsem občankam 
občanom ob občinskem prazniku.____________________________

Trnovski voz vizitantov letnika 1968

Ta del priprav je bil pomemben za 
družino vizitanta in za vas. Tu se je 
prepevalo slovenske pesmi in kljub 
času potujčevanja in raznarodovanja 
slovenstva se je ohranjala slovenska 
beseda. Drugi del običaja se je nanašal 
na prihod vizitantov na bogato 
okrašenih vozovih v občinsko 
središče, kjer je zasedala zdravniška 
in vojaška komisija. Tu je že bila 
prisotna tekmovalnost, kateri od vozov 
je lepši.

Vizitanti letnik 1968

sladkorjem ali oljem, česali so se nazaj. 
Po vojni so si pričeske oblikovali po 
modi.

Vozove je večinoma vlekel par 
konj, ki pa jih je v zadnjih desetletjih v 
večini primerov nadomestil traktor. Voz 
so si fantje izposodili in ga okrasili. 
Najprej so ojačali dno z deskami, nato 
so nanj pričvrstili nekaj mladih smrek. 
Nato so vozove okrasili z rožami, ki so 
jih več tednov pred vizito pridno 
pripravljale mame, tete, dekleta...

Okrasili so tudi konje: Očistili so 
jih, jim okoli nog ovili ban/ne trakove, 
na trup rože. Vsak voz je imel tudi 
godca, navadno harmonikarja.

Prva leta se viziti v turističnem 
smislu ni posvečalo posebne 
pozornosti. V zadnjih desetletjih pa se 
je začelo drugačno razmišljanje. 
Začelo se je sodelovanje z vojaškimi 
oblastmi v smislu obogatitve in 
nadgradnje »projekta Vizita«. Začeli so 
se razgovori med občino, Turističnim 
društvom in ministrstvom za obrambo 
in občina je v proračunu namenila tudi 
nekaj sredstev za izvedbo prireditve.

Fantje letnika 1984 so bili zadnja 
generacija vizitantov. Leta 2002 je bilo 
namreč zadnje leto, ko so fantje imeli

XXV. OBČINSKA REVIJA 
PEVSKIH ZBOROV IN 

SKUPIN
OBČINE ILIRSKA 

BISTRICA
4. junija 2006, ob 17. uri, Osnovna šola Podgora, 

Kuteževo
organizator 1. koncerta XXV. občinske revije je

KD Vox llirica, ilirska Bistrica

Nastopajo:
- KD Vox llirica, Ilirska Bistrica 

MePZ Bazovica, Reka 
Ženska pevska skupina Prem, Prem 

- Pevska skupina kmečkih žena, Ilirska Bistrica 
MePZ društva upokojencev, Ilirska Bistrica 

Ženska pevska skupina Resa, Ilirska Bistrica 
Cerkveni MePZ Zvon, Ilirska Bistrica 
MoPZ Dragotin Kette, Ilirska Bistrica

11. junij 2006, ob 17. uri, Osnovna šola R. Likoviča, Podgrad 
organizator 2. koncerta XXV. občinske revije so

Hrušiški fanti, Hrušica

Nastopajo:
Hrušiški fanti, Hrušica 

MePZAhec, Jasen 
Cerkveni MePZ Podgrad, Podgrad 

Fantje spod Karlovce, Pregarje 
Pevska skupina Vasovalec, Rečica 

Bistrške škuorke, Ilirska Bistrica 
Jasenski pevci, Jasen 

MePZ Tabor Kalc 1869, Knežak, Knežak

Organizator XXV. občinske revije PZ in skupin - 
Zveza kulturnih društev Ilirska Bistrica

VABILO
V soboto, 10. junija bo ob 16. uri v dvorani Doma na 

Vidmu 2. revija »Srečanje« učencev diatonične 
harmonike glasbenih šol Slovenije.

DRUŽINSKE
SKUPINE
AL-ANON

Pomoč svojcem in prijateljem 
Alkoholikov!

Alkoholizem ni samo bolezen 
posameznika, ampak je to družinska 
bolezen. Če trpite zaradi pitja nekoga 

od vaših bližnjih in potrebujete 
anonimno in brezplačno pomoč, vas 
toplo vabimo, da se nam pridružite, 
ne glede na to, ali vaš alkoholik še 

pije ali ne.
Vsak četrtek imamo srečanja 

tudi pri vas,
in sicer na Centru za socialno 

delo v Ilirski Bistrici.
Pokličite na tel. št. 041 590 789 

ali 01 432 30 01

Lahko obiščete tudi našo 
spletno stran:

www.al-anon-drustvo.si ali nam 
pišete na e-naslov: 

alanon@email.si

TV GALEJA
POTREBUJETE DENAR

IZPLAČILO TAKOJ! 
05/640 10 90

Žnider's Izola 
Cankarjev drevored 5

Žnider's d.o.o.
Ul. Vita Kraigherja 5, Maribor
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DOBITNIKI ZLATEGA OBČINSKEGA PRIZNANJA - PROSTOVOLJNO

Po osvoboditvi do sprejema prvih 
pravil o delovanju gasilskih društev v letu 
1948 je deloval kot načelnik Karlo 
Muha, kot tajnik pa Branko Mizgur.

Letošnja dobitnika zlate 
plakete občine sta kar dva: 
Prostovoljno gasilsko društvo 
Ilirska Bistrica in podjetnik 
Anton Jaksetič. V tokratni 
številki vam predstavljamo 
Prostovoljno gasilsko društvo 
Ilirska Bistrica, na vprašanja pa 
je odgovarjal njihov dolgoletni 
predsednik Janko Slavec.

1. 120- let je dolga doba, kje so 
pa pravzaprav začetki v 
organiziranem delovanju gasilcev?

Že davno pred začetkom 
prostovoljnega gasilstva na slovenskem 
so se ljudje organizirano borili proti 
pogubnemu ognju, še zlasti v mestih. 
Najstarejši podatki o boju proti ognju 
segajo v 2. tisočletje pred našim 
štetjem, ko se je v Egiptu ohranila 
zapisana uredba o gašenju požara. Z 
gasilstvom so se ukvarjali tudi stari Grki, 
in to dejavnost še bolj razvili Rimljani. V 
srednjem veku je požarnovarnostna 
skrb v glavnem pripadala cehovskim 
organizacijam mestnih obrtnikov. Takrat 
so začeli nastajati tudi požarni redi, ki 
so določali, kako morajo biti urejena 
mesta in trgi, da do požarov ne bi prišlo 
in kako je treba ukrepati, če do te 
nesreče vendarle pride.

1993 - 1998 Pavel Maurič
1998 dalje Janko Slavec

Poveljniki:
1948 - 1964 Ivan Kristan st.
1964- 1971 Alojz Jagodnik
1971 - 1980 Marjan Smrdelj
1980 - 1981 Janez Ličan
1981 - 1984 Jenko Željko
1984 - 1988 Franc Boštjančič
1988 - 1993 Igor Cubr
1993 - 1998 Željko Jenko
1998 - 2005 Cvetko Rojc
2005 dalje Primož Baša

3. Katere so osnovne dejavnosti 
društva?

Že v začetnem obdobju nastajanja 
požarnih bramb oziroma gasilskih 
društev gasilec ni mogel postati 
kdorkoli. Za sprejem v gasilsko društvo 
so v začetku delovanja veljala pravila, 
da je kandidat imel neomadeževano 
ime, bil poštenega značaja in krepkega 
del družbe. Tega so se gotovo tudi sami

delovanjem so gasilska društva postala 
eden najbolj reprezentativnih primerov 
našega družabnega življenja, ki je znal 
vedno presegati tudi razna osebna, 
politična, strankarska in druga nasprotja 
in povezovati ljudi.

Društvo opravlja naloge gašenja in 
reševanja ob požarih, druge, zlasti 
preventivne naloge varstva pred 
požarom, določene naloge zaščite in 
reševanja ljudi ter premoženja ob 
naravnih in drugih nesrečah ter 
določene storitve.

4. Kako je društvo vpleteno v 
življenje kraja?

Poleg osnovne dejavnosti 
zagotavljanja požarne varnosti, smo kot 
enota širšega pomena pooblaščeni za 
posredovanje v prometnih nesrečah in 
razlitju nevarnih snovi na območju 
bistriške občine, bistriški gasilci 
opravljamo še prevoze vode, na poziv 
odpiramo stanovanja in avtomobile,

Podpis listine o pobratenju z opatijskimi gasilci ob 100- letnici našega društva; 
na fotografiji predsednik Jože Pegan terRikardo Ferlan

Rajko Tomšič - Munde; soustanovitelj 
društva

Laškem, Ljubljani in Ruju.
V naslednjih letih je njihovo število 

hitro naraščalo, do leta 1880 je bilo že 
39 požarnih bramb.

V Bistrici se je organizirana gasilska 
dejavnost ustanovila leta 1886.

S sprejetjem novih pravil leta 1894 
postane dolgoletni glavar društva 
Ivan Urbančič-Mesarjev iz Trnova

V drugi polovici 19. stoletja, ko so z 
dokončnim propadom fevdalizma 
izgubile svojo veljavo tudi cehovske 
organizacije in stari požarni redi, je bilo 
treba gasilstvo postaviti na novo 
podlago, predvsem na prostovoljno 
delo. V deželah Avstro - Ogrske se je 
začela širiti ideja o organiziranem 
prostovoljnem gasilstvu. Tudi na 
slovenskem ozemlju je zaživelo 
delovanje prostovoljnih gasilskih 
društev, takrat imenovanih požarne 
brambe.

2. Kdo so bili začetniki društva 
in katere so bile ključne osebe, ki 
so kreirale vašo društveno pot?

V gostilni pri “ Ježu” se je zbrala 
skupina preudarnih mož in fantov, ki so 
bili enotni v misli, daje nujno potrebno 
oblikovati požarno brambo. Listno 
izročilo navaja, da so bili med 
ustanovitelji Rajko Tomšič (kovač 
Munde), Anton Domladis (Vencina), 
Anton Žnidaršič (Košomat) in drugi, 
katerih je imena čas izbrisal. S prispevki 
samega članstva in daril krajanov so 
nabavili najnujnejše gasilsko orodje. V 
120 letih so društvo vodili:

1886-1894 izmenoma Anton 
Domladis in Anton Žnideršič ml.

NAJAKTIVNEJŠI ČLANI V LETU 2005 PO 
OPRAVLJENIH INTERVENCIJAH

Regijsko tekmovanje v Pivki leta 1982; stojijo Igor Cubr, Jože Sankovič, Franc 
Boštjančič in Marijan Smrdelj; v spodnji vrsti pa Janez Kolenc, Pavel Maurič, 
Janko Slavec in Željko Jenko;

1964 - 1967 Slavoj Kregar 
1967 - 1975 Edo Čotar 
1957 - 1980 Branko Mizgur 
1980 - 1984 Pavel Maurič 
1984 - 1988 Jože Pegan 
1988 - 1993 Janko Slavec

zavedali, saj ob pogledu na stare 
gasilske fotografije lahko opazimo, da 
gasilci na njih kar žarijo od ponosa, 
pomembnosti in neke posebne radosti. 
S svojo organiziranostjo, tradicijo, 
operativnim, kulturnim in družabnim

obema osnovnima šolama na katerih 
vsako leto razpišemo natečaj za najboljši 
pisni in likovni izdelek, vsako leto jih 
skupaj z vrtcem povabimo na 
predstavitev gasilske dejavnosti, 
pomagamo ostalim društvom pri 
zagotavljanju požarne varnosti v njihovih 
domovih ali na prireditvah. Dejavni smo 
tudi izven naših meja. Odlično je 
sodelovanje s pobratenim

1894 - načelnik Ivan Urbančič 
1900 - načelnik Anton Žnideršič 
1902 - načelnik Albert Domladis 
1904 - načelnik Anton Domladis 
1907 - 1922 načelnik Albert 

Domladis, Josip Batista (Kukec), Viktor 
Tomšič

1922 - 1927 načelnik Viktor 
Tomšič, Josip Primc (Čače)

1927 - 1940 načelnik Aleksander 
Ličan (v letu 1933 je bil nasiloma 
postavljen italjanski pov. Giorgio 
Scarpa)

1941-1945 načelnik Karlo Muha

Prva požarna bramba na 
Slovenskem je bila ustanovljena leta 
1869 v Metliki. Že v naslednjem letu so 
bile ustanovljene požarne brambe v

Predsedniki:
1948 - 1954 Branko Mizgur 
1954 - 1957 Alojz Stegu
1957 - 1958 Slavoj Kregar
1958 - 1964 Alojz Jagodnik

Občni zbor ob 110 -letnici društva; na fotografiji predsednik Maurič Pavel in 
delovno precedstvo

pomagamo pri odstranjevanju ali 
reševanju raznih nevarnih in nenevarnih 
živali, pomagamo pri zaščiti odkritih 
streh, odmašimo zamašene vodovodne 
jaške in še vrsto drugih operativnih 
dejanj za katera smo usposobljeni in 
imamo opremo..

Zelo smo aktivni v družabnem 
življenju tako v našem kraju kottudi širše. 
Redno se udeležimo počastitve 
zavetnika vseh gasilcev sv. Florjana v 
Dobropoljah, vsako leto organiziramo v 
počastitev in spomin na stari gasilski 
dom na Plaču pohod na Kozlek, če 
nam možnosti dopuščajo pomagamo 
krajevnim skupnostim pri vzpostavitvi 
boljše požarne varnosti, sodelujemo z
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GASILSKO DRUŠTVO ILIRSKA BISTRICA

Stari gasilski dom zgrajen leta 1907

P

Nov gasilski dom, ki so ga začeli preurejati leta 1993

Dobrovoljnim vatrogasnim društvom iz 
Opatije, ki tako kot naše društvo letos 
praznuje 120 let uspešnega delovanja. 
Člani naših društev se redno 
srečujemo, skupno se usposabljamo 
na raznih operativnih tečajih, 
udeležujemo se tudi gasilskih in drugih 
tekmovanj. Prav tako se razvija in 
poglablja sodelovanje z obmejnimi 
društvi Šapjane, Škalnica, Klana in 
Viškovo - Halubljan.

5. Koliko članov ima društvo 
danes in kakšne načrte imate v 
prihodnje?

Naše društvo šteje 163 članov. 
Imamo 41 pionirjev in mladincev na 
katere smo lahko ponosni saj so bili in 
so svetla luč našega društva. Izredni 
uspehi, ki jih je in jih naša mladina 
dosega na vseh področjih gre zahvala 
tudi njihovim mentorjem, ki z dobro in 
načrtno vzgojo pripravljajo in razvijajo 
mladino v odlične bodoče gasilce, naši 
pionirji so tudi člani krožka “Društva 
mladi gasilec”, ki deluje v OŠ Dragotina 
Ketteja.

V zadnjih desetih letih imamo 
izredno napredovanje ženskega 
članstva, trenutno jih je 26, So ene 
najaktivnejših v Obalno - kraški regiji. 
Naše članice so popestrile društveno 
dejavnost, aktivne so na področju 
tekmovanj, s katerih se ne vračajo brez 
pokalov, začele so se vključevati tudi v 
operativno delo. Imamo tudi gasilske 
veterane, ki so v preteklosti in tudi v 
sedanjosti skrbeli in skrbijo, da društvo 
uspešno deluje in se razvija. Na koncu 
tudi operativni člani, ki se vsak po svojih 
in skupnih močeh trudi, da se izvajajo 
in so zagotovljene vse načrtovane in tudi 
nenačrtovane aktivnosti, kijih imamo in 
ki jih v vse večjem obsegu gasilsko 
društvo nenehno pridobiva.

Načrtov v društvu je veliko. Poleg 
načrtov in dela, ki so pogoj za nemoteno 
delovanje in razvoj društva, smo se 
začeli vključevat v evropske razpise, ki 
dajejo določene možnosti za bistven 
napredek pri razvoju gasilske

dejavnosti, naš cilj je tudi dokončanje 
gasilskega doma ki ga društvo gradi že 
13 let, naš drugi cilj pa je, da se 
posodobi operativno opremo, ki je že v 
zelo slabem stanju, naš tretji cilj je, da 
se trudimo, da bo naše poslanstvo bolj 
cenjeno in spoštovano.

6. Že nekaj let opozarjate na 
nevzdržno stanje na področju 
gasilstva v občini, kje je pravzaprav 
problem in kako vi vidite njegovo 
rešitev?

Res je, da naše društvo že dolga 
leta opozarja, da razvoj gasilstva na 
Bistriškem v primerjavi z drugimi

občinami nazaduje. Da bo problematika 
jasnejša, je potrebno vedeti nekaj 
statističnih podatkov, ki se jih lahko dobi 
v biltenu, ki ga vsako leto izda URSZR. 
Podatki se nanašajo na leta od 1999 
do leta 2004. Naša občina zaseda 4 - 
6 mesto v številu vseh požarov, v požarih 
naravnega okolja smo v zadnjih letih 
stalno na 3 mestu, v številu stavbnih 
požarov smo v lanskem letu dosegli 
visoko 7 mesto od 166 občin v 
Sloveniji. Ti podatki so za nas izredno 
zaskrbljujoči.

Podatki kažejo na visoko interventno 
obremenjenost gasilcev v Gasilski zvezi
II. Bistrica pri zagotavljanju požarne in

druge varnosti v Občini. Kot osrednja 
gasilska enota v občini in kot enota 
širšega pomena naše društvo opravi v 
povprečju preko 70% vseh intervencij. 
Če primerjamo podatek 
obremenjenosti in opremljenosti 
gasilskih društev v Sloveniji je 
opravičeno, da na te podatke in situacijo 
opozarjamo tiste, ki so v prvi vrsti za 
požarno varnost odgovorni.

Za izboljšanje požarne varnosti smo 
županu že večkrat podali pisne in ustne 
pobude za reševanje in izboljšanje 
požarne varnosti. Naše pobude 
temeljijo na povečanju poklicnega 
jedra, v kar nas sili državna ureditev, ki 
ne “dopušča” oziroma zmanjšuje 
pogoje za nenehno operativno 
pripravljenost prostovoljnih gasilcev in 
za načrtno dolgoročno financiranje 
vseh potreb gasilstva ter boljšega 
“trženja državnih sredstev”, ki pa se jih 
dobi samo pod določenimi pogoji v 
katere se mora občina aktivno vključit..

7. Glede na to, da ste se na 
zadnjem občnem zboru odločili 
prekiniti pogodbo o izvajanju 
dejavnosti z našo občino kakšne 
bodo posledice za nas občane?

Tako kot sedaj se bomo gasilci 
odzvali na klic “petelina" in svoje 
poslanstvo opravili po svojih najboljših 
močeh. Ostajajo pa problemi, ki se 
nanašajo na operativno gasilstvo in

posledično na zagotavljanje požarne 
varnosti v občini. Gasilstvo seje že razvilo 
v splošno reševalno službo. Država vse 
več nalog nalaga gasilcem, žal je vso 
pristojnost organizacije in financiranja 
naložila občinam. Rad bi poudaril, da z 
odstopom od pogodbe o zagotavljanju 
javne gasilske službe, ki ima enoletni 
odpovedni rok, nobenega ne 
izsiljujemo. Z odstopom od pogodbe 
želimo, da se način financiranja in 
organiziranja gasilske službe prilagodi 
sedanjim razmeram in potrebam. Naš 
namen je, da pri tem procesu aktivno 
sodelujemo. S svojimi predlogi in 
pobudami pa tudi z izkušnjami, kijih kot

gasilci osrednje enote in enote širšega 
pomena imamo, želimo, da se začne 
bol aktivno delati na programu, ki bo 
gasilsko službo približal sedanjemu 
času in potrebam. Člani društva želimo, 
da se bodo problemi rešili na 
obojestransko zadovoljstvo, tako nas 
gasilcev kot občine in da bodo rešitve 
pripeljale k še boljšemu in varnejšemu 
zagotavljanju požarne in druge varnosti 
na Bistriškem.

8. Kaj vam predstavlja prejeto 
priznanje in ali je to dovolj za 
uspešno nadaljnje delo?

PGD II. Bistrica je v letošnjem letu 
že prejelo visoko priznanje »Zlati znak 
Civilne zaščite« Tudi zlatega priznanja 
Občine II. Bistrica smo zelo veseli. Prav 
je, da ob tako visokih jubilejih občina s 
tako gesto pokaže zahvalo za trud, ki so 
ga gasilci v 120 letih vložili v zagotavljanje 
požarne in druge varnosti v Občini II. 
Bistrica. Društvo se zahvaljuje za 
podporo Gasilski Zvezi II. Bistrica, 
Prostovoljnim gasilskim društvom 
Knežak, Podgrad, Podgora, Vrbovo, 
Jelšane in Koritnice za podporo pri 
pridobitvi tega priznanja, še posebna 
zahvala Rdečemu križu, skupini Gorske 
reševalne službe in Krajevni skupnosti 
II. Bistrica, ki so nas prav tako podprli, 
prav tako pa tudi Komisiji za volitve, 
mandatna vprašanja in imenovanja ter 
članom Občinskega sveta za potrditev 
sklepa o dodelitvi zlate plakete Občine 
II. Bistrica. Bistriški gasilci smo ponosni 
na prijeta priznanja za svoje dolgoletno 
delo.

Na vaše vprašanje ali je priznanje 
dovolj za naše nadaljnje uspešno delo 
pa povzemam zapis gasilske kolegice 
Silvestre Papež:

“Spoštljivo in hvaležno se 
spominjamo Vas, dragi bistriški možje, 
ki ste v pomladanskem prebujanju leta 
1886, tako pogumno in drzno odločili 
za GASILSTVO na BISTRIŠKEM. S 
svojimi dejanji dobrote in ljubezni ste 
še vedno živi vrelec moči, iz katere vsak 
trenutek s ponosom zajemamo prgišče 
Vaše svetlobe, vedrine, poguma, 
sonca, pa tudi bolečine. Čutimo Vas v 
sebi, v vseh Vaših s človeško toplino 
prežetih dejanjih, v predanem 
navdušenju in v trpkih preizkušnjah. 
Velikokrat nam to pomeni VZDRŽATI in 
še več nesebično NADALJEVATI Vaše 
delo. Zavezani smo... daljavam 
prihodnosti... Zmogli bomo, ker smo 
poganjki vaših korenin. Zaradi Vaših z 
ljubeznijo oplemenitenih sledi, je dotik 
preteklosti za nas v tem trenutku tako 
dragocen. Vtkani ste v LEPOTO, ki je 
znotraj in zunaj nas tudi v tem 
prazničnem trenutku, ko praznujemo 
120 let GASILSTVA V BISTRICI.

Bogati dediči smo.”

Čestitke tudi vimenu uredništva

letovanje pionirjev 1981 leta na Goljakih
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16. RAZSTAVA DOMAČE 
IN UMETNOSTNE OBRTI
Domača in umetnostna obrt je pomemben sestavni del celovite turistične 

ponudbe in promocije Slovenije. Odločilno vlogo pri razvoju, ohranjanju in 
uveljavljanju dejavnosti gre pripisati Obrtni zbornici Slovenije, ki si že od samega 
začetka prizadeva za ohranjanje zgodbe o bogastvu namenov, za kakršne so naši 
predniki predmete izdelovali, jih uporabljali in zgodbi o tem, kako so se skozi 
prostor in čas razlikovale in spreminjale njihove oblike, katere pogojuje univerzalna 
težnja po preživetju v naravnem okolju.

Slovenski rokodelci, nosilci pozitivnega mnenja posebne komisije za 
ocenjevanje domače in umetnostne obrti, ki deluje v okviru Obrtne zbornice

V sredo, 17. maja je minister za gospodarstvo Andrej Vizjak odprl 16. bienalno 
razstavo slovenske domače in umetnostne obrti. Na razstavi se predstavlja 
215 izdelovalcev s 1400 izdelki. Poseben del razstave predstavljajo izdelki 
dobitnikov letošnje Zlate vitice: izdelovalec pomanjšanih replik vozov Janko 
Samsa iz Žirij pri Sežani (pred leti se je samostojno predstavljal v Ilirski Bistrici), 
izdelovalca replik poslikanega stilnega pohištva Zdenka in Janko Mlakar iz 
Ljubljane, oblikovalca unikatnih porcelanastih izdelkov Katja Jurgec Bricman 
in Jure Bricman iz Kotelj in pa znani izdelovalec harmonik Valentin Zupan, ki 
se je prav tako že predstavljal v Ilirski Bistrici.

Slovenije, se letos že šestnajstih predstavljajo na bienalni razstavi domače in 
umetnostne obrti. Tradicija razstave je, da se izdelovalci najprej predstavijo v 
Slovenj Gradcu, pozneje pa se razstava preseli v Ljubljano.

V času nastajanja prispevka sta za nami že obe otvoritvi, zato velja zapisati besede, 
ki jih je ob otvoritvi v Koroški galeriji, izrekel prvi mož slovenske obrtne zbornice, g. 
Miroslav Kljun: »Ko si vsaki dve leti ogledujemo te izdelke, mojstrovine naših 
izdelovalcev, nas znova in znova prevevajo občutki, da je sedaj res že nastopil čas, 
ko bosta država in družba spoznali in dognali, da morata z vsemi mogočimi načini 
zaščititi to dejavnost, ki je edina sposobna ustvarjati oziroma ohranjati tudi narodno 
kulturno dediščino.« Pri tem je opozoril, da morajo skrb za Slovensko kulturno 
dediščino, ki jo odražajo rokodelske umetnine, ob Obrtni zbornici prevzeti tudi 
druge institucije. Gre namreč za izdelke, ki sodijo v sam vrh turistične, protokolarne, 
promocijske in še kakšne od oblik prepoznavnosti naše dežele.

Namen zapisa je povabilo na ogled 16.bienalne razstave domače in 
umetnostne obrti, ki bo do SO.junija t.l. na ogled v Slovenskem etnografskem 
muzeju na Metelkovi ulici 2 v Ljubljani (vhod je nasproti cerkve na Taboru). V 
muzeju čakajo veliki in sodobni prostori s povabilom: »Človeka kot del narave in 
kot kulturno bitje na svojstvene načine označujejo predmeti, kakršne je izdeloval 
in uporabljal, da bi preživel oziroma, da bi bolje živel ...» Obiskovalci si bodo 
lahko z enojno vstopnico ogledali še čudovito stalno zbirko etnografskega muzeja, 
do muzeja pa jih bo pripeljala »Rokodelska pot« - stojnice, ki se bodo nizale ena 
za drugo od Tromostovja do prizorišča razstave.

Muzej je odprt od torka do nedelje, med 10. in 18. uro (ob ponedeljkih je 
zaprt). Vsako zadnjo nedeljo v mesecu je vstop prost. Posebni popusti so 
namenjeni šolarjem, študentom, upokojencem, skupinam in družinam.

Vabljeni!
Alenka Penko

* REZANA POLIURETANSKA PENA
Podgrad 110, 6244 PODGRAD 
Tel.: 05/783-62-10 centrala

05/783-62-11 direktor 
Fax: 05/783-63-20
GSM: 041/611-395 
e-mail: purplatex@siol.net

TEHNOLOŠKE PLATFORME
Do sedaj prepoznane iniciativne skupine nacionalnih

tehnoloških platform in njihovi vodij

Nacionalna tehnološka platforma Kontakt
(EU Tehnološka platforma) E-naslov
eMobilnost dr. Janez Bešter

(eMobility) mag.Matija Kariž

Potonika 21 Boris Vedlin

(Photonics 21) Janez Renko

Fotovoltaika
(ETP on Photovoltaics)

Franko Nemac

Gorivne celice Dr. Mihael Sekavčnik

(Hydrogen and Fuel Celi) Janez Renko

Gradbeništvo Dr. Roko Žarnič

(Construction) Borut Gržinič

Hrana in zdravje
(Food for Life & Animal Health &
Plants for the Future)

Dr. Matevž Pompe
Dr. Tatjana Zagorc

I-Tehmed
(Innovative Technologies in Medicine)

Ljubiša Malbašič

Jeklo
(The European Steel TP)

Martin Debelak

Les Dr. Franc Pohleven

(Forest based sector) Bojan Pogorevc

Napredni materiali - NaMat Janez Navodnik

(EuMaT) Janez Furlan

TP Programska oprema in storitve Marjan Heričko

(NESSI) mag.Matija Kariž

Proizvodne tehnologije prihodnosti Blaž Nardin

(Manufuture) Marko Mirnik

SITP za vozila, ceste in Aleš Žnidarič
Dušan Bušenoromet(ERTRAC)
Robert Sever

Tekstil Vera Žlabravec

(ETP-FTC) Jože Smole

Trainostni razvoj - Vode Mateja Dermastja
(VVater Supply and Sanitation) Janja Leban

Vgrajeni sistemi Dr. Jurij Curk
(Embedded Systems-ARTEMIS) Janez Renko

Tehnološke platforme so novi 
mehanizem Evropske komisije za 
opredeljevanje prednostnih področij 
raziskav in razvoja, ki jih potrebuje 
industrija. Evropska unija ima pred 
seboj velik izziv. Uskladiti mora dva 
velika strateška cilja: doseči 
ekonomsko rast, hkrati pa upoštevati 
varovanje okolja in povečati varnost 
Evropskega socialnega modela. 
Najpomembnejša vprašanja 
gospodarstva imajo danes globalni 
značaj in so medsebojno zelo 
povezana. Iz teh razlogov jih moramo 
obravnavati na inovativen in celovit 
način, ki ima za osnovo tehnologijo in 
znanje.

Cilj tehnoloških platform je 
opredelitev strateškega načrta raziskav 
na področju delovanja platforme in 
vzpostavitev učinkovitih mehanizmov 
javnega zasebnega partnerstva 
(financiranja) za njihovo uresničitev. V 
pripravi raziskovalnega načrta 
posameznih tehnoloških platform se 
združuje širok spekter zainteresiranih 
(industrija, znanost, predstavniki 
države, finančne institucije, 
uporabniki, kupci in posamezniki) s 
ciljem priprave načrta po meri 
strateških ciljev in prioritet industrije. 
Tehnološke platforme predstavljajo 
pomembno vsebinsko izhodišče 
priprave 7. okvirnega raziskovalnega 
programa za obdobje 2007-2013. V 
pripravah na 7. okvirni program je 
Evropska komisija začela v letu 2004 
aktivno spodbujati nastanek evropskih 
tehnoloških platform. Te naj bi združile 
vse ključne igralce na določenem 
tehnološkem področju, dale predloge 
za boljšo raziskovalno politiko in bolj 
učinkovito izvajale nadnacionalne 
raziskovalne projekte. Ministrstvo za 
visoko šolstvo, znanost in tehnologijo 
je v letu 2005 izvedlo razpis za 
podporo oblikovanju nacionalnih 
tehnoloških platform in izbranih je bilo 
12 skupin, ki je oblikovalo svojo 
spletno stran, organiziralo nacionalno 
delavnico in začelo s pripravo 
strateškega razvojnega načrta (SRA). 
Razvoj nacionalnih tehnoloških 
platform je v Sloveniji spodbudila tudi 
Gospodarska zbornica Slovenije.

Jedro tehnoloških platform sta 
razvoj in oblikovanje Strateškega 
Razvojnega Programa tehnološke 
platforme (Strategic Research 
Agenda), ki vodita k 
implementacijskemu načrtu in v 
nadaljevanju posameznim
tehnološkim iniciativam, ki se 
preslikavajo tudi skozi okvirne 
programe in tako povečujejo 
učinkovitost javnih vlaganj v raziskave 
in razvoj.

Tehnološke platforme so za 
slovensko gospodarstvo, raziskovalno 
sfero in politiko izjemna priložnost saj 
omogočajo:

- Dolgoročno načrtovanje z 
relativno nizkimi vložki - koncept z 
močnimi in kompetentnimi deležniki 
na platformi.

-mRešujejo dve osnovni dilemi 
razvojnega načrtovanja - oblikovanje 
prioritet in doseganje potrebnega 
konsenza zanje.

- Vzpostavljanje ustrezne razvojne 
infrastrukture za soustvarjanje in 
vključevanje v skupne razvojne 
strategije EU.

Tehnološke platforme so tako

mehanizem razvojne politike, ki ga je 
vzpostavila EU in se na njih srečujejo 
izzivi posameznih področij in 
ugotavljajo strateške prednosti in 
priložnosti posameznih tehnoloških 
področij. Na različnih področjih jih kot 
vse bolj pomembne in koristne 
prepoznavamo tudi v Sloveniji. Na 
področju raziskav in razvoja spodbujajo 
ciljno usmerjene investicije ter tako 
spodbujajo bolj učinkovit dostop 
inoviranju, hkrati pa spodbujajo tudi 
koordinirano delovanje Evropskih in 
nacionalnih raziskovalnih programov. 
Tehnološke platforme prav tako 
podpirajo nenehen razvoj ustreznega 
znanja v povezavi s posameznim 
tehnološkim področjem ter uporabo 
novih tehnologij. V tehnološke 
platformah je poudarjena iniciativa 
gospodarstva. So odprta struktura, kar 
pomeni, da morajo za učinkovitost le- 
teh nujno vključevati vse ključne 
deležnike od gospodarstva preko 
institutov, univerz, javnih zavodov 
vključno z državo in spodbujati 
partnerstvo z ostalimi sektorji ter tako 
predstavljati tudi osnovo za politični dia
log.

Vir: GZS

Če vas katera tematika posebno 
zanima ali če imate vprašanja na katere 
bi želeli odgovor se obrnite na Razvojni 
center Ilirska Bistrica; Bazoviška 12, 
Ilirska Bistrica; 05/71 00 385 ali 
center.razvoini@siol.net.

mag. Milena Urh

PODJETNIŠKI FORUM:
Podjetnik sprašuje kaj lahko stori v 

primeru, ko je s poslovnim partnerjem 
skupaj kupil delovni stroj, ki se je pokvaril, 
partner pa kljub temu, da je solastnik 
stroja, noče plačati svojega deleža 
popravila. Ali lahko stroj poprav sam, nato 
pa zahtev povračilo polovice stroškov od 
solastnika?

Zakon pravi, daje potrebno za posle v 
zvezi z rednim upravljanjem stvari soglasje 
solastnikov, katerih idealni deleži 
sestavljajo več kot polovico njene 
vrednosti. Kot posli rednega upravljanja 
se štejejo posli, ki so potrebni za 
obratovanje in vzdrževanje stvari za 
doseganje njenega namena. Glede na 
to, da delovnega stroja brez popravila ni 
mogoče več uporabljati v skladu z 
njegovim namenom, gre nedvomno za 
posel rednega upravljanja stvari. Če stas 
pogodbenim partnerjem lastnika vsak 
polovice stroja, morate zato za popravilo 
stroja in delitev stroškov imeti tudi njegovo 
soglasje.

Če se s solastnikom stroja ne morete 
sporazumeti, popravilo pa je nujno za 
redno vzdrževanje stroja, lahko pri sodišču 
sprožite poseben nepravdni postopek, v 
katerem bo sodišče odločilo, ali naj se 
popravilo opravi ali ne in kako se bodo 
delili stroški v primeru, če se ugotovi, da 
je popravilo potrebno.

Da bi se izognili zapletom z 
morebitnimi sodišči je smiselno s 
solastnikom že ob nakupu doseči dogovor 
o načinu vzdrževanja in popravil stroja, ki 
po možnosti vključuje tudi že rezervirana 
finančna sredstva za te namene.
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PREVENTIVNE
DELAVNICE

Obveščamo vas, da potekajo v 
Zdravstvenem domu Ilirska Bistrica 
delavnice o zdravem življenjskem 
slogu in preprečevanju srčno žilnih 
bolezni. Delavnice potekajo ob sredah 
ob 18. uri v učilnici za zdravstveno 
vzgojo.

Vabimo vse, ki bi za svoje zdravje 
radi nekaj storili . Veliko nasvetov za 
katere se ure in ure čaka v zdravniških 
čakalnicah lahko dobite prav na teh 
delavnic. Poleg informacij, ki jih 
podajo zdravstveni delavci svoje 
izkušnje in ugotovitve posredujejo tudi 
udeleženci.

Delavnice so namenjene 
pogovorom, izkušnjam, nasvetom, 
meritvam dejavnikov tveganja kakor tudi 
sprostitvi.

Ob pogledu na prenatrpane 
čakalnice jeznih in nervoznih 
pacientov se pogosto zamislim zakaj 
se taisti ljudje ne udeležujejo 
zdravstveno vzgojnih programov. Ne 
najdem odgovora zakaj se med 
petdesetimi poslanimi vabili osebam, 
ki so za srčno žilne bolezni ogrožene 
40 ali 50 %, odzove le 14. Ne morem 
mimo testa hoje na 2 km, za katerega 
je bilo poslano preko sto osebnih vabil, 
več dni je potekalo obveščanje preko 
lokalnega radia,obvestilo je bilo tudi v 
časopisu. V nedeljo 14. maja je bilo 
na stadionu v trnovem sedem 
zdravstvenih in športnih delavcev ter 
zdravnik v pripravljenosti v 
zdravstvenem domu Testa pa se je 
udeležilo 12 oseb. Nikomur izmed 
delavcev ni žal nedeljskega 
dopoldneva, čeprav bi ga radi preživeli 
v krogu svoji družin, pa vednar se 
sprašujemo ali je res v Ilirski Bistrici 
dobro samo tisto kar je tuje in kar je 
treba plačati!

Andreja Rebec

SOŠOLCI SPET SKUPAJNI POZABIL NA SVOJO VAS
Jasenci se bodo še dolgo s 

veseljem v srcu spominjali 22. aprila 
2006, ko je v vaški cerkvici sv. Joahima 
s svojim polnim sijajem zasijal nov 
lestenec, ki gaje vasi daroval sovaščan 
dr.Anton Prosen v svojem imenu, v 
imenu svoje družine ter soproge 
Milene. S tem je cerkvica, ki je sicer 
lepo urejena dobila povsem nov izgled. 
Blagoslov lestenca ter daritev sv. maše 
je opravil ilirskobistriški župnik in dekan 
Gabrijel Vidrih. Obreda, seje udeležilo 
veliko domačinov in gostov, ki so ob 
ubranem petju mešanega zbora Ahec 
pod vodstvom Saša Boštjančič doživeli 
čudovito sobotno popoldne.

Lestenec je dar sovaščana 
dr.Antona Prosen, po domače Tone 
Kotanov, ki gaje življenjska pot že zelo 
zgodaj odpeljala na šolanje v Ljubljano. 
Tu je končal šolanje in si pridobil naziv 
izrednega profesorja na Fakulteti za 
gradbeništvo in geodezijo. Čut za 
pomoč potrebnim, v družini se namreč 
ukvarjajo s humanitarnim delovanjem, 
ter navezanost na domači kraj, sta ga 
pripeljala na idejo, da odkupi v harijski 
cerkvi »odpisani« luster, ga da restavrirati 
ter podari cerkvici, v bližini katere je 
rojstna hiša v kateri preživel svoje 
otroštvo. Za uresničitev svoje zamisli si 
je izbral dan, ko je dopolnil 60 let.

Pri namestitvi lestenca so nudili 
pomoč vaščani ki so običajno prisotni 
pri vseh delih v vasi, kot zna v šali reči 
župan vasi Stane Samsa.

S tem hvalevrednim dejanjem, se 
je uresničila skrita želja marsikaterega 
domačina, da se nekega dne namesti 
v cerkvico nov luster. V preteklosti so 
namreč, prednost dobile druge

naloge kot je uredite zvonenja, 
zvonika... je v zahvalni besedi povedal 
predstavnik KS Jasen.

Druženje se je končalo s 
prigrizkom in z dobro kapljico izbranega 
vina za kar je poskrbel slavljenec 
dr.Anton Prosen.

Gršče

EX2M S
Cankarjeva 25, Ilirska Bistrica 
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REDNI PROGRAM
široka ponudba . (

* izdelanih zaves
* dekorativnih zaves
* metraže (brezplačno v s!
šivanje po naročilu)

ŠIRŠI PROGRAM: vJ
široka ponudba

* posteljnine
* brisač
* prešitih in navadnih odej
* posteljnih blazin in pregrinjal

NOVOST V PONUDBI:
* posteljni program Meblo

(jogi vzmetnice)
* plastificirani prti
* umetno usnje - skaj
* karnise

dii:i^rrn
NON-STOP 8-19 

SOBOTA 8-12

NEDELJE IN PRAZNIKI
ZAPRTO

041/811 593

GRADBENIŠTVO SAFTIC
SAFTIČ ZDENKO s p.

JELŠANE 73, tel. 05/78-85-545
www.gradbenistvo-saftic.si

Sošolci spet skupaj - 45 let od končane osemletke. Na sliki je generacija, 
rojena med 2. svetovno vojno in nekaj mesecev po njej. Leta 1960 so končali v

samostanu sester Notre Dame v Trnovem 8/a razred. Leta 1956 so pričeli s 
šolanjem v nižji gimnaziji, vendar so osemletno šolanje končali kot osemletkarji. 
Na žalost so trije že pokojni, nekaj jih živi v tujini, nekateri pa se srečanja niso 
udeležili. Razredničarka, gospa Sava Šlenc Gorišek se je opravičila, ker na 
srečanje žal ni mogla priti.

Marta Pugelj

SOČIVJE
Kaj je sočivje? Vprašanje za milijon. 

Bi skoraj postavil, da niste prepričani. 
No, v slovarju piše, da je to fižol, tudi 
stročji, in vsi njegovi sorodniki, bližnji 
in daljni. Presenečeni? Ja, tudi jaz sem 
mislil, da znam slovensko.

Kakor koli že, čas je pravi, pa 
dajmo, poglejmo, kaj je s tem 
sočivjem

Sočivje oziroma vse stročnice so 
pravzaprav edina polnovredna zelena 
hrana. Pomeni, da bi človek ob uživanju 
stročnic brez večjih težav preživel tudi 
brez mesa. Slednje nam namreč 
zagotavlja potrebne beljakovine, 
vendar ga v prehrani lahko nadomestijo 
stročnice. Beljakovinsko najmočnejša 
je soja. Iz nje se da narediti celo sir 
(tofu) in mleko. Vendar se bomo tokrat 
ustavili pri dveh predstavnikih sočivja, 
zaradi katerih je Evropa preživela vso 
svojo burno in velikokrat lačno 
zgodovino.

Govorili bomo o bobu in leči. 
Danes splošno znani in največkrat 
uporabljani sočivec, fižol z vsemi 
svojimi različicami, je priromal v naš 
svet šele v 16. stoletju in je čistokrvni 
Američan. Najhujša obdobja je Evropa 
preživela ob bobu in leči. Obe vrsti 
stročnic sta danes skoraj pozabljeni. 
Na njuno dolgo prisotnost spominjajo 
kvečjemu pregovori, predvsem o 
bobu.

Pasi ga oglejmo. Bob je stročnica, 
ki je lahko nizke rasti ali pa seže tudi do 
treh metrov. Malo južneje od nas ga 
sejejo že jeseni, saj mu zima, ko tem
perature ne padejo pod -7 °C, ne pride 
do živega. Potem imajo seveda zgodaj 
pomladi sveže sočivje. Pri nas ga lahko 
potaknemo že februarja. Bolj kot mraz 
mu namreč škodita vročina in suša. 
Zanimivo je, daje precej odporen proti 
vetru in nam ga ne osmuka vsaka 
burjica, kot se zgodi z fižolom. Uživamo 
lahko mlade stroke, nezrela semena 
in zrel, suh bob. Nezrela semena pred 
pripravo olupimo, suha pa namakamo 
in kuhamo kot fižol. Bob ima bolj trdo 
lupino kot fižol, zato ga lupimo in 
namakamo. Suhi bob je tako čvrst, da 
je zaradi te njegove lastnosti nastal izrek 
“bob ob steno’’. Bob je nekoliko 
mokast, vendar zelo okusen. Lahko ga 
zmeljemo v moko in ga dodajamo

kruhu. Osebno mi je najbolj všeč mlad 
bob v zrnju, ki ga pripravim kot grah.

BOBOVAJUHA
Zelena bobova zrna oluščimo in 

skuhamo. Dodamo olupljen in narezan 
krompir, solimo in skuhamo do konca. 
Jed obdelamo s paličnim mešalnikom 
in ji izboljšamo okus s kislo smetano.

Preostane nam še nekaj besed o 
leči. Doma je v toplejših krajih, a jo 
zaradi hitre rasti in zorenja lahko 
pridelujemo tudi pri nas. Nasprotno od 
boba slabo prenaša mraz in zelo dobro 
sušo. Je ena najstarejših gojenih 
rastlin. Dokazano jo človek goji že vsej 
9 tisoč let. Tako kot bob se zelo dobro 
skladišči in jo tako lahko shranjujemo 
za slabe čase, tudi več let. Leče 
načeloma delimo med drobnozrnate 
in tiste z večjimi zrni. Prve se laže 
skuhajo, vseeno pa je treba lečo, tako 
kot vse stročnice, pred kuhanjem 
namakati. Zanimivo bi bilo vedeti, ali je 
leča dobila ime po optični pripravi ali 
je bilo nasprotno, sedanje ime 
vsekakor izvira iz latinščine.

Leča nam ponuja takorekoč 
nešteto možnosti priprave.

zelena leča v solati
Lečo skuhamo. Naredimo preliv iz 

olja, kisa, soli, žlice majoneze, 
sesekljanega drobnjaka in peteršilja. 
Zmešamo in po solati grobo naribamo 
mladi sir (feta).

Prihajajo dolgi poletni dnevi in 
zelenjavno sočivje je prava prehrana 
za ta čas. Za bob, ki nam bi zrasel na 
vrtu, je sicer prepozno, vendar sem 
prepričan, da bomo tako bob kot lečo 
dobili v trgovini. Obilo užitkov, če pa 
potrebujete nasvet, me pokličite na 
031-209-629.

Vam na uslugo
Rihard Baša
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KETTEJEVO Z GOSTJAMI
PREPEVALI

Člani MPZ Dragotin Kette 
smo v soboto 20.5.2006 v 
dvorani na Premskem gradu 
priredil koncert v počastitev 
stotrideste obletnice rojstva 
pesnika, po katerem nosi ime 
naš zbor.

Obenem pa smo skupaj z gostjami 
iz Novega mesta počastili tudi stoto 
obletnico smrti drugega Primorskega 
velikana Simona Jenka.

Ni naključje, da smo v goste povabili 
prav pevke ŽPZ Jasmin iz Novega mesta. 
Dragotin Kette je namreč del svojega 
kratkega a izjemno ustvarjalnega življenja 
pustil tudi v prestolnici Dolenjske, kjer je 
ustvaril tudi »našo himno« Na trgu. Naše 
gostje so 30 marca letos praznovale peto 
obletnico obstoja zbora. V petih letih pa 
so bile izjemno ustvarjalne in marljive, 
saj so priredile kar 19 samostojnih 
koncertov. Leta 2004 so sodelovale na 
Mednarodnih dnevih petja v Pragi in za 
svoje izvajanje prejele srebrno priznanje. 
V letu 2003 so posnele svojo prvo 
zgoščenko. Članice ŽPZ Jasmin vodi 
gospa Marjana Dobovšek. Zbor

NA PREMU
sestavljajo v večini izkušene pevke, ki so 
v preteklosti pele pri različnih zborih. 
Prihajajo iz vrst prosvete, medicine, 
nekatere pa so še dijakinje in študentke. 
Na Premu smo s prikupnimi Dolenjkami 
sodelovali prvič, tečejo pa že dogovori, 
da jim obisk v najkrajšem času vrnemo. 
Gostje so na Premu pokazale, da so 
izjemne pevke, saj so s kvalitetnim 
izvajanjem z občutkom izbranih skladb 
močno ogrele dlani prijateljev našega

pevskega zbora. Našim prijateljem pa 
nismo ostali dolžni niti pevci MPZ 
Dragottin Kete. Predstavili smo se z 
novim programom, v katerega so bile 
tokrat izbrane vedrejše skladbice, ki 
gredo v uho in jih je naša publika, vsaj 
takšen občutek smo dobili, sprejela z 
navdušenjem.

V letošnji pevski sezoni nas čaka 
še nastop na občinski reviji pevskih 
zborov in tudi tam bomo zapeli kako 
poskočno. Dragi prijatelji MPZ 
Dragotin Kette v naprej vabljeni na naš 
nastop na občinski reviji pevskih 
zborov in hvala lepa za prijetno 
druženje na Premu.

Z. K.

d.o.o.

Gostilna
sotlar m <VRI SOTLARJEVIH”

PODGRAD
V našem lokalu, ki ima 2 prostora (30 oseb in 45 oseb), Vam lahko 

pripravimo nepozabno druženje z Vašimi najdražjimi, prijatelji ali 
poslovnimi partnerji. Pogostili Vas bomo z izbranimi jedmi domače 
kuhinje, jedmi z žara, divjačino ali s pizzami.

Ljubiteljem pizz sporočamo, da pečemo 18 vrst pizz različnih 
velikosti, med drugim tudi pizzo velikanko (0 60 cm).

Za vse informacije smo dosegljivi na 
Tel.: 05/ 783 56 30.

Če Vas [ahkpta in žeja prime, 
smo mi tu, da Vas tnine!®(3 (3® §§a

.X
Ilirska
Bistrica

TELES
~7 EŠ/MMSEft] mMMMf

50 TELEVIZIJSKIH IN 20 RADIJSKIH PROGRAMOV
kabelski internet SREZ OMEJffVEže od 3.600 SIT naprej

TELES, telekomunikacije, d.o.o. 
Vilharjeva 35, 6250 Ilirska Bistrica
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BILI SMO NA ROMANJU NA TRSATU
V hladnem sobotnem jutru, 

08.04.2006, so se letošnji birmanci 
skupaj s svojimi animatorji in 
gospodom kaplanom Mirom 
Mariničem zbrali na železniški 
postaji od koder smo se z vlakom 
odpravili v Reko. Ob prihodu v Reko 
so nam dobro jutro zaželeli topli, 
pomladni žarki, ki so nas spremljali ves 
dan. Iz železniške postaje smo se peš 
podali na Trsat. Po premaganih 
neštetih stopnicah, se je pred nami 
odprl lep razgled na Reko in njeno 
zaledje.

V cerkvi na Trsatu smo imeli sv. 
mašo in križev pot, ki se razprostira po 
bližnjem hribu. Tako smo še bolj 
doživeto začutili pomen bližajoče se 
Velike noči. Birmanci so se preizkusili 
tudi v kvizu, kjer so pokazali svojo 
pripravljenost na sveto birmo. Moramo 
priznati, da so se zares dobro odrezali, 
saj so bile razlike med zbranimi 
točkami posameznih skupin zelo 
majhne.

Razigrani in s pesmijo na obrazu 
smo se v popoldanskih urah vrnili v 
domači kraj.

01.05.2006 pa je 52 naših in 10 
birmancev in birmank iz sosednjih 
župnij prejelo zakrament sv. birme, ki 
ga je podelil gospod škof Jurij Bizjak, 
nekdanji kaplan v Ilirski Bistrici.

Mladinski animatorji, gospod kaplan 
Miro Marinič in gospod župnik Gabrijel 
Vidrih letošnjim birmancem ob 
njihovem prazniku iskreno čestitamo 
ter jim želimo, da bi jih božja roka 
spremljala na vseh njihovih poteh.

animatorka Helena Boštjančič

BRKINI IN SOSEDNJI KRAJI NA 
PRELOMU TISOČLETJA

Izšla je dolgo pričakovana 
fotomonografija BRKINI in 
sosednji kraji na prelomu 
tisočletja, avtorja Slavka 
Gerželja iz Materije.

Avtor je v knjigi o svojem delu 
zapisal:

Knjiga je moj skromen prispevek k 
ohranitvi naravne in kulturne dediščine 
Brkinov in okoliških krajev. Posvečam 
jo vsem, ki so iz različnih razlogov 
zapustili svoja topla domača ognjišča 
in se podali v tuj in mnogokrat 
neizprosen svet, našim zanamcem, da 
ne bo zbledel spomin na rodne kraje 
njihovih prednikov, predvsem pa 
ljudem tukaj in zdaj.

Moja knjiga fotografij skuša biti 
kolaž utrinkov iz vseh teh krajev na 
začetku tretjega tisočletja. Brkini brez 
podolja ne bi bili Brkini, enako ne 
podolje brez Čičarije, zato sem se 
odločil, da jih skupaj predstavim v tej 
knjigi. Vsakemu naselju na tem 
območju sem namenil najmanj eno 
fotografijo.

Odločil sem se, da dam prednost 
tistim fotografijam, ki imajo po mojem 
mnenju določeno sporočilno vrednost 
in bodo tako obogatile nabor vidnih 
zgodovinskih pričevanj za prihodnje 
generacije. Glede na hitro 
spreminjanje narave in posegov vanjo, 
sem prepričan, da ima fotografsko 
dokumentiranje sedanjega stanja 
naravne in kulturne dediščine izjemen 
in dragocen pomen za naše zanamce. 
Želim si, da bi bila knjiga čimbolj 
uporabna in na nek svoj način tudi 
dokumentarna, da bi jo občinstvo vzelo 
v roke in z njo spoznavalo čare meni 
ljubih krajev, čez več let pa primerjalo 
fotografije s takratnim videzom 
pokrajine. Med fotografiranjem nisem 
spregledal niti običajnih, za koga celo 
nepomembnih prizorov, izsekov iz 
vsakdanjega okolja, tihih predmetov, 
stvari in situacij, ki jih človek pogosto 
ne opazi tako zlahka.

V knjigi so fotografije iz naslednjih 
krajev:

Občina Divača: Kačiče, Dane, 
Pared, Škocjan, Matavun, Naklo, 
Zavrhek, Škofije, Barka, Podgrad, 
Misliče, Vareje, Vatovlje, Padež, 
Gornje Vreme, Doljnje Vreme, 
Vremski Britof, Gornje Ležeče, Famlje, 

Občina Hrpelje-Kozina: Kozina, 
Hrpelje, Rodik, Slope, Tublje, 
Brezovica, Rožice, Materija, Bač, 
Odolina, Povžane, Skadanščina, 
Markovščina, Gradišica, Artviže, 
Ostrovica, Padež Mrše, Hotična, 
Slivje, Velike Loče, Orehek, Kovčice, 
Tatre, Brezovo Brdo, Javorje, Obrov, 
Poljane, Golac, Gojaki, Brdo, Zagrad, 

Občina Ilirska Bistrica: Male loče, 
Hrušica, Podgrad, Račiče, Starod, 
Rjavče, Gaberk, Huje, Pregarje,

Tominje, Zajelšje, Harije, Zalči, 
Podbeže, Sabonje, Pavlica, Studena 
gora, Veliko brdo, Mala Bukovica, 
Zarečica, Rečica, Velika Bukovica, 
Soze, Dobrepolje, Zarečje, Brce, 
Smrje, Prem, Celje , Prelože, 
Janeževo brdo, Ostrožno brdo, Ilirska 
Bistrica,

Občina Pivka: Ribnica, Suhorje, 
Žagar, Buje, Vremska dolina

Fotomonografija, ki je nastajala 
šest let je izšla v omejeni nakladi, ima 
270 strani, velikega formata 235 x 
300 mm; trdo vezana, s 381 
fotografijami različnih formatov; uvod v 
knjigi je prispeval Milan Kučan, bivši 
predsednik R Slovenije. Spremno 
besedo in druge tekste pa avtor. 
Besedilo v knjigi je v celoti prevedeno 
v angleški jezik. Sestavni del knjige je 
tudi zemljevid Brkinov in okolice, na 
katerem so označeni kraji posameznih 
fotografij. Maloprodajna cena knjige je 
9.982,00 SIT z DDV.

Knjigo BRKINI in sosednji kraji na 
prelomu tisočletja, si zagotovite tako, 
dajo naročite pri založniku ali jo kupite 
na predstavitvah, ki bodo organizirane 
v mesecu maju. Knjige še ni v javni 
prodaji.

Založnik:GALERIJA 2, Stara cesta 
4, 1360 Vrhnika; 01/750-26-57 (9- 
12 in 16-19), 041 864 329

Knjigo lahko kupite tudi pri avtorju, 
informacije dobite na tel. 041 781 857.

Snežnik
Časopis Snežnik je nestrankarski časopis, 

ki izhaja na območju občine Ilirska Bistrica. 
Cena izvoda je 350,00 SIT / 1,46 EUR

Naslov uredništva:
Bazoviška 40, 6250 Ilirska Bistrica 
Tel.05/71-00-320, fax 05/71-41-124 
e-pošta: sneznik@kahelnet net

Ustanovitelj: Borislav Zejnulovič
Izdajatelj: »GA Commerce« d.o.o., Bazoviška 40,
6250 Ilirska Bistrica

Uredništvo sestavljajo:
Glavni in odgovorni urednik: Borislav Zejnulovič 
Urednik: Bojan Oblak 
Strokovna svetovalka: mag. Milena Urh 
Tehnični urednik: Helena Primc

Slika v glavi: Fotografija: Hinko Poročnik 
Oblikovanje: Romeo Volk 
Tisk: »GA Commerce« d.o.o.
Naklada: 1.500 izvodov

Nenaročenih člankov ne hnnorlramo. 
Rokopise In fotografije na željo vračamo.

Na podlagi zakona o DDV sodi časopis med proizvode, 
za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%. 

Medij Snežnik je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi 
Ministrstvo za kulturo RS, pod zaporedno številko 347.
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37. REVIJA PRIMORSKA POJE 
V ILIRSKI BISTRICI IN KNEŽAKU

Vsakoletno druženje na srečanjih 
pevskih zborov s Primorske in 
zamejstva je postalo že pravi ritual. Ne 
le za ljubitelje petja, temveč tudi za 
pozorne poslušalce pesmi v slovenskih 
narečjih. Medtem, ko imajo na obali 
težave z obiskom tovrstnih prireditev, se 
lahko v Ilirski Bistrici in še posebej v 
Knežaku, pohvalijo z zanimanjem 
občinstva za prireditvi. Za nemoteno 
organizacijo so skrbeli: JSKDOI Ilirska 
Bistrica, kulturna društva iz Občine 
Ilirska Bistrica in Zveza pevskih 
zborov Primorske (tajnik: Ivan 
Tavčar). Omenimo, da je v knjižici o 
letošnji reviji zabeležen jubilej 
priljubljenega domačega zborovodje: 
Dimitrij G rij - 70 let. Iskrene čestitke 
za nazaj, vse najboljše pa za v 
prihodnje.

V Ilirski Bistrici so nastopili: Mešani 
PZ iz Brega, Mešani PZ Ivan Kokošar 
iz Koritnice, Lovski oktet Javorniki iz 
Postojne, Dekliški komorni zbor 
Mavrica iz Postojne, Moški PZ Kras 
iz Opatjega Sela in Mešani PZ iz 
Senožeč. Prireditev je povezoval g. 
Frane Gombač; v prepoznavnem 
slogu, ki se spodobi za to priliko. Po 
zaključku je sledila pogostitev za ok. 
150 pevk in pevcev. S pomočjo 
Folklorne skupine Gradina smo 
razdelili obroke okusne jote iz kuhinje 
Riharda Baše. Večina, predvsem 
zamejci iz Opatjega Sela in Brega, ki 
jim Primorska poje največ pomeni, so 
bili nad enolončnico in kapljico rujnega 
navdušeni.

Slovesno je bilo tudi na aprilski 
prireditvi v sosednjem Knežaku. Kar je

zasluga Kulturnega društva Tabor 
Kalc 1869 iz Knežaka. Organizacija 
je že nekaj zadnjih let na njihovih 
plečih. Če je potrebno jim priskoči 
na pomoč g. Vojko Mihelj, 
predsednik KS Knežak, ki je pozdravil 
prisotne v uvodnem delu. Nato so vzeli 
stvari v svoje roke pevci in pevke: 
Mešani PZ Bazovica iz Reke, 
Slovenski lovski PZ Doberdob, 
Moški PZ Matajur iz Klenja, Mešani 
PZ Cominum iz Komna, Moški PZ 
Lijak 1883 iz Vogrskega, Moški PZ 
Mirko Filej iz Gorice in Mešani PZ 
Igo Gruden iz Nabrežine. Pred 
nastopom zadnjega zbora je 
povezovalka Ana Tomšič povabila k 
besedi predsednika ZPZP g. Rudija 
Šimca. Spomnil nas je na 100 
obletnico smrti Simona Gregorčiča, 
čigar vizionarski verzi so aktualni še 
danes. Na koncu so nas postregli z 
odličnim golažem in pasuljem.

Gostoljubnost je zaščitni znak 
Knežačanov, na kar so lahko ponosni 
(pogostiti blizu 200 pevcev in pevk ni 
mačji kašelj). Zahvala: Osnovni šoli 
Dragotina Ketteja iz Trnovega in 
Osnovni šoli Toneta Tomšiča iz 
Knežaka.

Zapisano lahko sklenemo z 
besedami g. Igorja Bavčarja, 
predsednika uprave Istrabenza - 
glavnega pokrovitelja revije: 
»Množično gibanje, ki se ga v vse 
večjem številu udeležujejo prav vsi 
ljubitelji zborovskega petja in ljudske 
pesmi z obeh strani državne meje, 
tke prijateljske vezi, ki so bile ob 
njegovem nastanku in so še sedaj 
močna opora in pomoč pri lajšanju 
tujih pritiskov na slovensko 
identiteto.«

Roman Gustinčič

PREMSKE PEVKE S PARTIZANSKIMI 
UČITEUI V ZGONIKU

V Zgoniku , med slovenskimi rojaki, 
so se 13. maja zbrali na tradicionalnem 
srečanju partizanski učitelji, njihovi 
učenci, sorodniki in
simpatizerji. Srečanje je bilo 
svečano,prežeto z nacinalnim 
ponosom in pripadnostjo slovenskemu 
narodu in njega besedi.Pokrovitelj in 
svečani govornik je bil župan Zgonika, 
med uglednimi gosti pa slovenski 
konzul v Trstu in drugi ugledni zamejci. 
V bogatem kulturnem programu,ki so 
ga pripravili z veliko ljubezni učenci 
slovenskih šol in njihovi mentorji, so 
sodelovale tudi pevke s Prema z 
domoljubnimi in partizanskimi 
pesmimi. Mešani pevski zbor z Devina 
se je predstavil s podobno 
vsebino.Najbolj so bili prisrčni otroci,

ki so v zvenečem domačem narečju osivelim glavam v publiki,da bo z njimi
uprizorili čas, ki je zaživel pred mnogimi živel naprej!
leti in z otroškim žarom zagotovili Ivica Smajla

VEČER POPULARNE GLASBE
17. junija 1846 je Adolf Sax, belgijski izdelovalec 

inštrumentov, dobi odobritev patenta za inštrument, ki danes 
nosi njegovo ime, saksofon. 160 let za tem v Ilirski Bistrici 

pripravljamo že drugi Večer popularne glasbe, kjer bomo s 
saksofoni obeležili častitljivo obletnico tega inštrumenta.

Mirko Cisilino - trobenta 
Massej Kovačevič - klavir

Band ima pripravljen tudi svoj jazz program. 
Vse točke je pripravila mentorica Zala Kejžar.

Učence saksofona Glasbene šole Ilirska Bistrica bo 
spremljala vrhunska jazz zasedba v sestavi:

Klemen Krajc - bas 
Marija Moling - bobni 

Pavle Miljenovič - kitara

Več informacij na www.jazzvecer.tk

Dobimo se 17. junija 2006 ob 20h, 
v odprtem atriju Doma na Vidmu 

Vstop prost, vabljeni!

NOVA IZPOSOJEVALNICA 
KNJIG V DOMU STAREJŠIH 

OBČANOV
Knjižnica Makse Samsa 

je, kot ena prvih v Sloveniji, v 
DSO uredila izposojevalnico 
knjig že ob njegovi otvoritvi. 
Ker pa se je v nekaj letih Dom 
precej razširil, so 3. maja v 
Prizidku 2 odprli novo 
izposojevalnico. Izbor knjig, 
ki so na razpolago 
stanovalcem doma, je dokaj 
pester. Na policah tako 
najdejo romane, črtice, 
zgodovinska dela, knjige o 
ročnih delih, sanjske knjige, 
pa tudi časopise, revije, 
videokasete, DVD-je... 
Izposojevalnico enkrat 
tedensko vodi Vlasta Kirn. 
Bralcem, ki imajo težave z 
vidom, knjige tudi prebere.

NAŠE DEKLICE Z 
VŽIGALICAMI

Avtorica knjige o nasilju nad otroci (tudi spolnem), ženskami, nasilju na cesti, 
v lokalih, za štirimi stenami domov..., Vlasta Nusdorfer je 8. maja svojo knjigo 
predstavila v knjižnici Makse Samsa. Tokratno srečanje je potekalo ob podpori 
Zavoda za razvoj družinskega in ženskega podjetništva META ter Razvojnega 
centra Ilirska Bistrica.

Naslov knjige si je avtorica izposodila pri danskem pravljičarju Andersenu, v 
njej pa je nanizala dvanajst resničnih zgodb o nasilju, s katerimi se je srečala kot 
državna tožilka.

Kot je sama dejala, je želela s knjigo vzpodbuditi žrtve, da o nasilju, ki ga 
doživljajo, spregovorijo.

Ak

VZGOJA - ODNOS MED 
STARŠI IN OTROCI

V petek, 9. junija 2006 ob 18. uri bo v samostanu na Vodnikovi 13 a v
Ilirski Bistrici dr. BOGDAN ŽORŽ imel predavanje z naslovom Vzgoja - odnos 
med starši in otroci.

Pri nekaterih otrocih lahko opažamo, kako se začetno navdušenje za šolo 
spreminja v nezanimanje ali celo odpor. Kako prepoznati, kaj se skriva zadaj? 
Kako razlikovati razvajenost od drugih pravih težav otrok, kot na primer motnje 
branja in pisanja, hiperaktivnost ali pretirana zadržanost? Kako ravnati ob 
razvajenosti?

Da bi si ta vprašanja vsaj malo razjasnili, smo v okviru priprav programa učne 
pomoči otrokom, ki jo bomo pod okriljem koprske Karitas začeli jeseni v 
nastajajočem mladinskem centru v obnovljenih samostanskih prostorih, medse 
povabili priznanega psihologa in terapevta, dr. Bogdana Žorža.

Iz bogate zakladnice svojih izkušenj lahko predavatelj staršem in vsem, ki jih 
zanimajo vprašanja vzgoje, postreže z marsikaterim koristnim nasvetom. Zato 
lepo vabljeni.
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NAD DVESTO 
POHODNIKOV ODPRLO 

KETTEJEVO POT

KROŽEK UMETNOSTNE ZGODOVINE 
PRI UNIVERZI ZA III. ŽIVLJENJSKO

OBDOBJE
Pesniku Dragotinu Ketteju 

posvečeno 3 urno pohodno 
spominsko pot med Trnovem 
(Ilirsko Bistrico) in Premom je v 
lepem sončnem vremenu prehodilo 
nad dvesto udeležencev. Med 
organizatorji tudi Območna 
organizacija Rdečega križa, Športna 
zveza, Zdravstveni dom, Društvo 
diabetikov, Društvo invalidov, 
planinci, Slovenistično društvo 
Koper in Društvo Kettejeva pot, kije

pot označilo in pripravilo zloženko z 
opisom poti in spominsko Kettejevo 
razglednico. Udeleženci so na 
pohod prišli tudi z obale, Trsta, 
Ljubljane, Mengša, Pivškega...

Pohodnike sta na samem začetku 
poti, pred spomenikom pesnika 
Dragotina Ketteja pred šolo v Trnovem, 
ki nosi pesnikovo ime, pozdravila in 
nagovorila slavist prof. Silvo Fatur in Vojko 
Čeligoj. Slednji je skupaj z najmlajšo 
udeleženko pohoda osemletno Nives 
Memon, prerezal trak in tako simbolno 
odpri novo pohodno pot. Udeleženci so 
se v dolgi koloni zvrstili skozi ulice starega 
dela Trnovega mimo stavb, ki so 
povezane z življenjem in delom pesnika 
Dragotina, njegovega očeta učitelja Filipa 
in matere Ane Valenčič Jejčkove. 
Materini sorodniki so tu pred njenim 
domom vse udeležence prijetno 
presenetili s toplim napitkom. Pohodnike 
je po celi poti varno vodil znani domači 
planinec Janez Žibert.

Po prečkanju reke Reke je 
pohodnike vodila pot skozi Rečico, 
Zarečje in ob toku Posrtve terVelike vode, 
kot tu imenujejo Reko, do široke jase z 
Novakovim malnom, kmetije, ki se ji 
obeta pomembna turistična bodočnost.

Tu je sledil odtis prvega kontrolnega žiga 
v dnevnike poti, oddih, topli napitek, 
merjenje krvenega tlaka in sladkorja pa 
tudi sproščeno razvedrilo s pesmijo ob 
harmoniki. V zadnjem delu poti so 
pohodniki spoznali še Smtje, najstarejšo 
vas na Bistriškem in se povzpeli skozi 
sadovnjake do slikovitega Prema. Na cilju 
poti, pred staro premsko ljudsko šolo, 
Kettejevim muzejsko urejenem domom 
je pohodnike pozdravila mlada članica 
domačega kulturnega društva Meta

Frank, predstavila pesnikov rojstni kraj in 
zanimivo dejstvo, daje Prem dom tudi 
številnih drugih pesnikov, ki jim Dragotin 
Kette pomeni pesniški vzgled. 
Udeleženci, med njimi sta bila tudi 
osemdesetletnika, domačinka Darinka 
Žbogar in znani pisec planinskih 
vodnikov Jože Dobnik iz Ljubljane, so se 
še sprehodili po razgibanem Premu. 
Ogledali so si cerkev sv. Helene s 
stenskimi poslikavami Toneta Kralja, 
vaške ulice ter stari premski grad, kjerta 
čas domačini pripravljajo predstavitev 
velikonočnih posebnosti na Bistriškem, 
posebno v Brkinih.

Najbolj vneti hodci so se peš 
odpravili nazaj na izhodišče za ostale pa 
je bil organiziran prevoz.

Prvi obisk poti je v splošno 
zadovoljstvo izredno uspel in ga bodo 
organizatorji pripravili vsako leto v aprilu, 
v želji, da postane tradicionalna 
rekreativna prireditev na Bistriškem 
posvečena spominu na mladega 
pesnika Dragotina Ketteja. Ker pa je 
Kettejeva pot skrbno označena je 
priporočljiv obisk tudi v vsakem času.

Povzeto po www.zkdib.si z 
dovoljenjem avtorja Vojka Čeligoja

Na pobudo direktorice Doma 
starejših občanov ga. Marice Šlenc - 
Zver smo pričeli v mesecu oktobru 
2005 s krožkom, kjer smo prišli na 
svoj račun ljubitelji umetnosti. V Domu 
so nam dali na razpolago lepo učilnico 
s spodobno tablo in z omizjem za našo 
debatno združbo. Na posameznih 
srečanjih tekom leta (vsakih štirinajst 
dni) je udeležba nihala med 7 do 10 in 
več članov. Na začetku je seveda 
vedno nekoliko težko. V vseh ozirih. 
Mentorstva sem se lotil v vznemirljivem 
pričakovanju; kako zastaviti stvari, da 
bo stvar stekla. Vsak izmed nas je prišel 
s svojim predznanjem, pričakovanji, 
idejami. Seveda tudi s popotniškimi 
izkušnjami, kjer se mi je velikokrat 
primerilo, da sem nekaj gledal, pa 
nisem videl bistva. Gledaš pa ne vidiš, 
bi rekli stari mojstri izostrenega 
pogleda. Če govorimo o umetnostnih 
spomenikih, ki so se naključno znašli 
pred mano. In sem bil v zagati. Imate 
podobno izkušnjo?

Zato velja poudariti, da je 
poznavanje sosledja zgodovinskih 
dogodkov, osebnosti, rojstva in konca 
civilizacij osnova za razumevanje »dela 
človeških rok in možganov«. Dasiravno 
je gledanje na zgodovino kot na 
linearno potovanje skozi čas varljivo, 
saj se zgodovinski dogodki z igralci 
vred ciklično ponavljajo. V obliki farse 
ali še hujše tragedije. Vedno znova so 
imeli za opraviti z mogočnimi cezarji 
po Cezarju, napoleoni po Napoleonu, 
titi po Titu. Onimi, ki igrajo ter 
»zaresnimi«. Res je, mitologija 
zahodne civilizacije temelji na nenehni 
reciklaži preteklosti, novost je le 
tehnološki izvedbi. Bog in cesar, 
nebesni pojavi, vreme, kozmični 
ciklusi so stalnice; tisto od česar smo 
veliko bolj odvisni kot si mislimo.

In se nanaša tudi na umetnost. Zato 
so podatki o likovnem delu: čas

Delo Ženskega pevskega zbora 
Prem sodi med dejavnosti Kulturnega, 
turističnega in športnega društva 
Prem. Ko omenimo Prem, vsakdo 
pomisli na gručasto brkinsko vas na 
hribu, pod katerim teče reka Reka.

Zbor je še mlad, kmalu bo dopolnil 
šest let. V šesti sezoni se v njem druži 
22 pevk, ki so doma iz različnih krajev 
brkinskega in pivškega področja. Zbor 
vseskozi vodi zborovodja Irena Rep. Na 
Premu, kot po številnih brkinskih 
vaseh, se je skozi zgodovino dosti 
prepevalo, največ pri bogoslužju, na 
vasi in pri najrazličnejših druženjih. V 
modernem času so pevci organizirani 
v pevske zbore in skupine. V bistriški 
občini, kjer štejemo leto 1864 kot 
začetek organiziranega zborovskega 
petja, prepeva 16 odraslih pevskih 
zborov in nekaj manj otroških in 
mladinskih. Pravijo, da so pevci z dušo 
in srcem. Cilj njihovega delaje ohraniti 
slovensko pesem. Enakemu cilju so 
zavezani pevci Primorske. Ravnokar se 
je iztekla revija Primorska poje, ki jo 
vsako leto organizira Združenje pevskih 
zborov Primorske.

Ženski pevski zbor Prem

nastanka, avtorstvo, zgodovinski okvir, 
ikonografski vidik umetniškega dela 
itd., bistven del za identifikacijo in 
vrednotenje. Pri čemer nam lahko 
pomagajo eksperti. Ako imamo denar. 
V nasprotem primeru ne škoduje, če 
smo informirani oz. se izobražujemo 
na tem področju. Da bi končno na 
naših popotovanjih, ob srečanju s 
kulturno dediščino svoje dežele, 
pomembnih slovenskih umetnikih 
(smehljajočih se z bankovcev), 
arhitekturnih »evrobančnih« 
mojstrovinah, bolj uživali, vedeli kaj 
več. Preprosto zato, ker je to pri nas 
moderno; na novo odkrivati Evropo in 
njeno preteklost. Staro damo 
preoblečeno v nova oblačila. Hja, 
hecno se vrti ta zgodovina.

So tudi zbiratelji umetnin, ki se 
želijo izobraziti. Da ne bi postali žrtve 
pretkanih preprodajalcev, tistih zgolj z 
zaslužkarskimi nameni; in bi kupili 
pristno delo. Recimo s certifikatom. 
Da se razumemo; s ponaredki, 
kopijami, reprodukcijami, kičem, ni 
nič narobe, če jih plačamo kot takšne. 
Toliko o zakaj in kako.

Nekateri člani krožka so si na

sestavljajo pevke, vesele po srcu, ki 
čutijo odgovornost biti pevke. 
Druženje in prijateljevanje je v tem 
času, ko nas življenje sili v vse mogoče 
stiske, sproščujoče in prijazno. V 
šestih letih so nastopale v več krajih 
po Primorskem, navezale stike z 
nekaterimi zbori, z izmenjavo nastopov 
pa utrjujejo stike tudi z zbori iz drugih 
krajev.

Sedaj, proti koncu pomladi, 
načrtujejo koncerte s partizanskimi

začetku leta v muzeju RevolteravTrstu 
ogledali razstavo likovnih del, ki so bila 
med drugo svetovno vojno odpeljana 
s slovenske Istre. Restavrirana platna v 
olju, prvotno v lasti samostanov in 
cekva na obali, so bila za marsikoga 
pravo odkritje. Čeravno je lahko 
odkritje tudi vsakdanja stvar, pred 
nosom. Toda, o kom ali čem je tekla 
beseda od jeseni naprej. Tematsko 
smo začeli pri osnovah likovne 
umetnosti, sledilo je spoznavanje 
umetnostno zgodovinskih obdobij: 
antike, deloma helenizma, rimskega 
imperija ... Ob koncu naših druženj 
smo si natančno ogledali trnovsko 
cerkev sv. Petra; po mnenju 
strokovnjakov prafaro iz sredine 12. 
stoletja. Od prvotnih značilnosti 
pozidave v gotskem slogu (v okviru 
sedanjih gabaritov) je ostalo bore malo. 
O njeni pomembnosti pričata dva 
papeška grba znotraj cerkve in 
prostoren gotski prezbiterij. Upajmo, 
da bodo z načtovanimi 
konzervatorskimi in restavratorskimi 
posegi uspeli vrniti cerkvi nekaj od 
nekdanjega blišča.

Roman Gustinčič

pesmimi. Tudi začetek novega 
šolskega leta bo v tem duhu.

Želijo si častitljivo obeležiti in 
počastiti 61. letnico konca preganjanja 
slovenske besede in pesmi na 
Primorskem ter da bi koncerti izzveneli 
tudi v duhu prepevanja v maju z 
naslovom »Primorska poje svobodi«

Tekst in foto: Petar 
Nikolič

20. jubilejna Premska
srečanja
nedelja, 25. junija 2006, od 15. ure dalje, 

na Premskem gradu

Organizatorji:

Zveza kulturnih društev Ilirska Bistrica 
Združenje književnikov Primorske 

Območne izpostava JSKD Ilirska Bistrica

PEVKE, KI HRANIJO DEDIŠČINO
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100-LETNICO ČEBELARSKEGA DRUŠTVA 
PRAZNUJEJO V LETU 2007

Leto 2006 je za čebelarsko 
društvo Anton Žnideršič nekaj 
posebnega. Čeprav društvo praznuje 
100-letnico obstoja in delovanja 
prihodnje leto, smo z predstavitvijo 
društva že starali. Čebelarsko društvo 
ima, ne samo po našem trdnem 
mišljenju, posebno mesto v domačem 
kraju. Zgodovina in posamezniki ki so 
zaznamovali delo društva, zahtevajo in 
nas nekako pozivajo k ohranitvi 
tradicije čebelarstva na Bistriškem. 
Društvo je v zadnjih letih nekako 
zatonilo, ne ni propadlo, ampak ni ga 
bilo v javnosti, enostavno so druga 
društva prevzela štafeto. Mogoče je 
vzrok v tem - ah kaj saj tam so sami 
starčki in upokojenci. Paternu ni tako, 
Slovenci smo in bomo poznani po 
frajtonaci in čebelifkranjski sivki), 
Bistričani pa tudi po Žnideršiču in 
njegovem panju, ki ga še danes 
uporabljamo.

Cilje, ki smo si jih zadali, pa peljejo 
točno po tej poti. Tradicija čebelarstva 
nam je lahko v ponos, to je nekaj 
našega, tu smo bili najboljši med 
najboljšimi in tja se moramo vrniti.

V društvu bomo pripravili kar nekaj 
dogodkov z katerimi bi radi pritegnili 
pozornost krajanov.

Pravzaprav smo vse skupaj pričeli 
že v preteklem letu z organizacijo 3. 
praznika slovenskih čebelarjev v Ilirski 
Bistrici. Prireditev je privabila kar lepo 
število čebelarjev iz cele Slovenije.

V letošnjem letu nameravamo izdati 
knjigo-zbornik, kjer bomo poskusili 
prikazati delo društva v zadnjih stotih 
letih, knjiga naj bi izšla predvidoma 
konec leta.

Za svoje člane smo izdali letos tudi 
dve številki lokalnega glasila za 
čebelarje z aktualnimi napotki, 
problemi in nasveti. Izdali naj bi vsaj 
pet števil letno. Avtorji vseh prispevkov 
smo člani društva.

V sklopu prireditve kmetijska 
tržnica, bomo letos prvič poskusili z 
organizacijo ocenjevana medu na 
mednarodnem nivoju, seveda bodo 
lahko vsi ocenjevanje spremljali in 
nagrajene medove tudi poizkusili.

Zaradi lažjega dostopa na trgu in 
prepoznavnosti domačih izdelkov smo 
pričeli z registracijo prelepke Med 
izpod Snežnika. To pomeni, da bomo 
prelepko zaščitili in registrali blagovno 
znamko.

V kratkem pa pričakujemo 
multimedijsko predstavitev Antona 
Žnideršiča kot čebelarja. Predstavitev 
je pripravil g Šivic-podpredsednik 
čebelarske zveze v sodelovanju z našim 
društvom in RTVjem. Predstavitev bo

predvidoma v naslednjem mesecu v 
šoli Antona Žnideršiča, točen datum 
bomo še sporočili.

Seveda, pa nam ostajata še dve 
najpomembnejši nalogi. Ponovna 
uvedba čebelarskega krožka na šolah 
in poizkusit nekako privabiti učence, 
ter pridobitev prostorov za potrebe 
društva.

Radi bi imeli prostor za sestanke, 
prostor kjer bi lahko postavili zbirko 
starih pripomočkov v čebelarstvu, kijih 
sedaj hranimo vsak nekaj po domovih. 
Pa tudi prostor, kjer bi lahko vršili 
izobraževanja domačih čebelarjev. 
Žalostno je to, da sosednje 
društvo(Pivka), na podlagi prostorov v 
lasti društva, pridobi status 
izobraževalnega centra.

Ampak voljo imamo, verjamem da 
tudi podporo pri lokalni oblasti in 
prepričan sem, da bosta tudi ta cilja v 
naslednjem letu ob 100-letnici društva 
realizirana.

Zorko Šabec

SREČANJE SLOVENSKIH PLANINCEV 
TREH SOSEDNJIH DEŽEL

Naša občina aktivno sodeluje s 
Slovenci, ki se združujejo v 
Slovenskem društvu Bazovica iz Reke 
in zamejci iz italijanske strani. Pretežno 
gre za kulturne prireditve.

Na pobudo g. Moharja, 
predsednika mladega planinskega 
društva, ki deluje v okviru Slovenskega 
društva Bazovica iz Reke, pa smo 
organizirali druženje Slovencev - 
planincev iz treh dežel na Snežniku.

Mi Bistrčani, člani PD Snežnik, 
smo bili organizatorji prvega srečanja 
na katerega so bili povabljeni 
predstavniki in člani Slovenskega 
planinskega društva iz Trsta, 
Smučarskega kluba Devin (ki ima tudi 
planinsko sekcijo). Poleg zavesti, da 
smo vsi Slovenci, smo imeli še eno 
skupno lastnost. Bili smo ljubitelji 
narave in dolgoletni oboževalci 
Snežnika.

Pohod na še vedno zasneženi 
Snežnik je spremljalo muhasto aprilsko 
vreme, ki ni motilo sproščenega 
vzdušja pohodnikov. Družabni del 
srečanja smo izvedli pod šotorom na 
Črnih njivah. Sledila je izmenjava daril 
in pohvala našemu društvu za odlično 
organizacijo. »Senjorji« so se

nostalgično spominjali podobnih 
druženj iz časov izpred 20 -30 let, ko 
so se stkale pristne vezi med Slovenci 
z vseh treh dežel. Vsi udeleženi so 
izrazili željo, da bi srečanja postala 
tradicionalna.

Naslednje leto bodo srečanje 
pripravili člani PD Bazovica iz Reke.

Podpredsednica PD Snežnik
Darinka Dekleva

Na zadnji seji upravnega 
odbora društva je bil sprejet 
sklep o pripravi jubilejne edicije 
- zbornika, ki naj bi ga društvo 
izdalo ob »100-letnici 
organiziranega čebelarstva na 
ilirsko-bistriškem«. Idejni vodja in 
oblikovalec zbornika je naš član 
g. Vojko Čeligoj. Hkrati je bil tudi 
sprejet sklep, da se k sestavljanju 
zbornika povabi vse, ki bi lahko 
kakorkoli pripomogli k obogatitvi 
te pomembne skupne naloge. Le 
tako bomo lahko uspešno

predstavili pomembne čebelarje in 
njihovo delo, kot so bili Anton Žnideršič, 
Ivan Bilc, Ivan Šajn, Milan Ličan, Kazimir 
Kranjec, Anton Možina in drugi. Delovanje 
Čebelarskega društva po obnovitvi leta 
1947. Delovanje društva z imenom 
Antona Žnideršiča, v zadnjih desetletjih. 
Posebej bi predstavili najuspešnejše 
društvene čebelarje in društvene 
organizatorje, beseda o članstvu, 
upravnih odborih, o vseh, ki so društvo 
vodili in odličjih, ki jih je prejelo društvo in 
njeni člani.

-Predstavljeni bodo čebelnjaki

predstavili bogato društveno 
delovanje in visoko strokovno 
ocenjeno delo mnogih generacij 
čebelarjev na ilirsko-bistriškem.

Čebelarski zbornik, kot je delovni 
naslov edicije, bo po sklepu upravnega 
odbora obsegal:

-Uvodni del z nagovori predsednika 
našega društva, predsednika ČZS, 
župana občine...,

društvenih članov ter strokovne izkušnje 
domačih čebelarjev. Sledili bodo še 
literarni prispevki članov društva in šolarjev 
s čebelarsko tematiko.

Upravni odbor vabi vse, da nam 
pomagate zbrati vse kar bi lahko obogatilo 
načrtovani zbornik, tako dosegljive stare 
fotografije pomembnih čebelarskih 
dogodkov, dokumente, zapise, 
časopisne članke o društvu in

-Osrednji del bo najobsežnejši, 
obsegal bo pojav čebelarstva v naših krajih 
skozi predhodna stoletja, posebej bo 
opisano delovanje društva v preteklih sto 
letih. Ta čas bo razdeljen na čas od 
ustanovitve društva leta 1907 kot llirsko 
bistriška podružnica čebelarskega 
društvav Ljubljani, do prve svetovne vojne. 
Za čas italijanske zasedbe naših krajev, 
ko je bilo društvo prepovedano, bomo

posameznikih, iz čebelarskega dela oz. 
društvenega življenja.

Posebej hvaležni bomo seveda 
sponzorjem, ki nas bodo podprli ob izdaji 
našega Čebelarskega zbornika.

Vse informacije in gradivo v zvezi z 
načrtovanim zbornikom prosim vročite ali 
pošljite društvenemu predsedniku Zorku 
Šabcu, na naslov Prešernova 46, Ilirska 
Bistrica.

Delovni cas:

Delavnik

Sobota
t

Nedelja in prazniki '

Dežurstva

Delavnik
RIBBF-

Sobota

Nedelja in prazniki
od 9:00 do 11:00 in 
od 18:00 do 19:00
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Dvojna dioptrija Obrazi v nalomljenem zrcalu

OČETJE IN SINOVI
V zadnjem času vse pogosteje govorimo ne samo o krizi, ampak že kar o 

vsesplošnem razpadu vrednot in to na vseh nivojih javnega ter zasebnega življenja. 
Razlogi so več ali manj znani, ne vemo pa za nobeno uspešno zdravilo, s katerim 
bi zavarovali najbolj izpostavljeni in tudi ranljivi del družbe, se pravi svoje otroke 
pred grozečim moralnim razkrojem, ki smo mu priča. Morda ravno iz občutka 
nemoči nekateri tako vneto zagovarjajo uvedbo verouka kot izbirnega predmeta v 
naše šole, da bi bili otroci preko njega deležni vsaj osnovne osebnostne vzgoje, 
ki jo po njihovem mnenju sedanji šolski sistem ne ponuja. Okrog tega vprašanja 
se je razvnela prava vojna, v kateri se nasprotniki zagrizeno sklicujejo na pravico 
do osebne svobode otrok, ki naj bi bila kršena, če bi jim vsiljevali učni predmet, 
ki jim ni po volji. Hm, potemtakem bi jim morali ukiniti večino šolskih predmetov, 
razpustiti sodišča in policijo ter ukiniti prevzgojne domove, ker vse to lahko 
"ovira" človekovo osebno svobodo... Saj zato tudi v bistvu gre: po kakšnih načelih 
in za kakšne vrednote vzgajati mladi rod, da bo zrasel v samostojno misleče, 
ustvarjalne, a tudi odgovorne ter sočutne ljudi. Izgleda, da starši preveč pričakujejo 
od vzgojnih institucij, da naj bi popravljale za njimi napake njihove stihijske vzgoje. 
Resje, da današnji otroci, predvsem tisti od zaposlenih staršev v že zelo zgodnjem 
obdobju otroštva prebijejo precejšnji del dneva izven družine v tujem varstvu, kar 
ima za posledico razrahljane družinske vezi ter zgodnejše osamosvajanje. To pa 
ne pomeni, da starši nimajo nobenega vpliva več na otroke, kot se radi izgovarjajo. 
Bolje bi bilo, ko bi pošteno priznali, da nimajo nobenega vzgojnega koncepta (se 
z njimi igrajo, namesto vzgajajo) in kar je še huje, tudi nobenega vrednostnega 
kodeksa, v katerega bi verjeli. Otroke je premalo samo "lepo” učiti, kako naj bodo 
z vsemi prijazni, pošteni, resnicoljubni in kar je še nekdanjih človeških "kreposti” 
ki naj bi jih osvojili. Vse to jim moramo najprej sami s svojim zgledom pokazati, pa 
nam bodo verjeli in nas mogoče celo posnemali. Otroci so namreč zelo pozorni 
opazovalci ter neprizanesljivi sodniki našega obnašanja. In če ne vidijo v njem 
nič od tega, o čemer jim pridigamo, ni čudno, če nam ob vsaki priložnosti 
očitajo, da naš svet sloni na zlaganih vrednotah. Predmet spora torej niti niso 
vrednote kot takšne, ampak neverodostojnost njihovega posredovanja. Sami 
smo otrokom pomagali posejati dvom v vsako resnico, povsem razvrednotiti 
besedo, podreti vse tabuje in vsako avtoriteto nad sabo, še najbolj institucionalno 
(v imenu svete pravice do osebne svobode seveda), zdaj pa od njih zahtevamo, 
da bodo vdano poslušali vzgojitelje. Malo “morgen”! Posledic njihove “sproščene” 
(beri: razpuščene) vzgoje bo vsak dan več in tudi vse težje bodo, saj ugotavljamo, 
da med otroci nezadržno narašča nasilje v šolah in tudi izven nje. Tega ne bo 
zajezila navzočnost varnostnikov, niti katehetov, ampak očetov. Pa ne dobesedno 
v šolah, čeprav ne bi nič škodilo, če bi se recimo prikazali na "govorilnih urah” ali 
pa med glavnim odmorom, da bi se na svoje oči prepričali, kaj se dogaja. Očetje 
so v vzgojnem procesu svojih otrok občutno premalo navzoči. Kot zanimivost naj 
povem, da je tudi v slovenskem leposlovju bolj redko zaslediti kak izrazit očetovski 
lik. Potem pa se nekateri čudijo, zakaj je Cankar tako opeval lik matere mučenice! 
Ker očetov za svoje literarne upodobitve ni našel... Zanimivo, dajihtudivsedanjih 
besedilih narodno-zabavnih pesmi skoraj ni. V spominih na otroške dni, kamor 
se skoraj vsi v pesmih zatekajo, jih čaka samo mama s kakim pravkar pečenim 
kruhom. Manjka oče z buteljko vina za svojega žejnega sina...Kakor namreč 
potrebuje otrok za pravilen telesni razvoj uravnoteženo prehrano, tako potrebuje 
za zdrav osebnostni razvoj uravnoteženo vzgojo, se pravi materino milino in 
popustljivost, a tudi očetovo odločnost in strogost. Nihče od staršev ne more 
odigrati obeh vlog hkrati, ker se ne obnese. Je kot, da bi delal samo z eno roko...

Jožko Stegu

AVTOŠOLA

Bazoviška 4a, 6250 Ilirska Bistrica 
Tel.: 05/714 15 84, GSM: 031/644 242, 041/457 125

Z našo pomočjo boste uspešno opravili vozniški izpit. 
Želimo da postanete dober, predvsem pa varen voznik.

NIZKE GRADNJE
NEPREMIČNINSKA

AGENCIJA

ZA ZNANEGA KUPCA

IŠČEMO
-HIŠO
- ZAZIDALNO 
PARCELO
V ILIRSKI BISTRICI 
ALI OKOLICI

VIZUALNA ANALIZA 
POSTTRANZICIJSKEGA RAZVOJA 

EKOTURIZMA V OSREDNJEM 
DELU OBČINE ILIRSKA BISTRICA
Nekoč, v daljni preteklosti, jevBistrci 

cvetel vojaški turizem, posebno ob 
»svečanih zakletvah«, ko so naš kraj 
preplavile množice sorodnikov mladih 
vojakov zjuga naše skupne domovin. Te 
države ni več, ovojakih ne duha ne sluha. 
Sedaj v Sloveniji hitro razvijamo elitni 
kongresni in zdraviliščni turizem. Tudi v 
našem kraju. Ponudba je sicer skromna, 
toda izvirna in se po uspešnosti čvrsto 
vzpenja navzgor. Tipičen enodnevni obisk 
Ilirske Bistrice novodobnega izletnika je
približnotakšen:

mnsmaamsM

■EjEEl*3MB- Agencija RS

H
Preden se motorizirani turist 

odpravi na pot, si ogleda teletekst RTV 
Slovenija, kjer na strani 167 lahko 
prebere podatke o zraku v slovenskih 
pomembnejših mestih. Smo vključeni 
(Rečica) v skupino mest, kot so 
Trbovlje, Zagorje, Hrastnik...Našo 
ponudbo obiskovalcem karakterizirajo 
delci v zraku. Odlično delujejo na 
prebavila, ker vsebujejo veliko 
vlaknastih snovi. Ob zadostni 
koncentraciji je pozitivni učinek 
opazen že čez nekaj ur.

Radovedneži si radi ogledajo 
mestne četrti in objekte, ki jih turistični 
vodiči običajno zaobidejo. Pri nas je 
to, recimo, nekdanji Hotel Turist. Sama 
stavba je nekoč služila vojaškemu 
turizmu, sedaj pa naj bi novi verjetni 
lastniki iz eksotične dežele kmalu 
ponujali specialitete kot so 
martinčkova rebrca v bambusovi omaki 
in podobno. Enkratno živahnost 
trnovskega centra ustvarja mnoštvo 
avtomobilov, ki jih ob delavnikih 
Ljubljano.

Na Brinškovem hribu oziroma 
Hribu svobode stoji spomenik padlim 
borcem NOV. Po prvotni zamisli 
njegovih avtorjev naj bi daleč naokoli 
rasla trava, nekoliko nižje pa bi njegovo 
veličastnost poudarjal nasad nizkega

ruševja. Razni »umetniki« so okolje 
dolgo let plemenitili s sajenjem dreves 
»prosto po Prešernu«... Nad prostorom 
sedaj dominira popart umetnina, ki jo 
je postavil naš telekomunikacijski 
gigant. Bistričani smo mu hvaležni za 
pokončno držo v boju z nazadnjaki: vse 
za democracy, profit & prosperity. Na 
novem spomeniku manjka še 
razgledna ploščad.

Že na prvi pogled je opazna 
častitljiva starost nekdanjega Hotela 
Lovec. Spominska tabla pravi, daje bila

tam ustanovljena bistriška čitalnica. Ob 
pogledu na stavbo nas presune 
občutek, da smo sredi tranzicije, kot 
dajo nekaj »tičev« želi uničiti, da bi jo 
pozneje lahko poceni kupili. A znano 
je, da lastnik obstaja. Že dolgo 
razmišlja, kako naprej. Tisti, ki mu je 
stavbo prodal, je napravil dober posel. 
Tudi njemu smo hvaležni. Neverjetna 
delovna zmaga je nova ograda. Prvi 
tovrstni gradbeni podvig po kakih 50 
letih, ki pomeni, da se bližamo lokalnim 
volitvam.

Izjemno pridobitev, ki nam jo je 
podarila naša država, je prometni režim 
po bistriških ulicah. Posebno je za 
turiste zanimiv vsako nedeljo po 22. uri, 
ko oblast spusti kamijondžije z vrvice.
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Takrat se težki tovornjaki 
zapodijo proti meji. Vzhičeni 
domačini pozdravljajo voznike 
z zastavicami in ploskanjem. 
Enkratno. Bilo bi lepo, če bi si 
podoben spektakel lahko 
privoščili Ljubljančani poleg 
Pošte ali Nebotičnika.

Dimitrij Bonano

ZA IN PROTI...
Ma no, normalno je, da ponavadi 

“svako prase rije zase. .."Ta časopis je 
itak postal zgolj ena sama “zajebancija” 
med razlogi proti županovim idejam in 
razlogi za županove ideje, (ostalo so 
itak samo reklame in oglasi) Toda bilo 
bi lepo in prav in bogupovšeči, da bi 
kdaj kaj tudi enotno napravili v skupno 
dobro tisti, ki imajo to moč in vlečejo 
sejnine iz proračunskega budžeta ter 
odločajo o vsem. Ne pa da se dogaja 
samo strankarsko provociranje, 
mešanje megle in mlatenje prazne 
slame, ko je cilj teme le da prode 
vrijeme. ..bi se reklo; polena pod noge, 
al pa še malo višje, tja kjer bolj 
boli...normalno da potem rodnost 
pada...

U glavnem, če ima kdo v ropotarnici 
stare gume (od avta, da ne bo kdo kaj 
druzga mislu...) jih najprej trikrat 
zaštiha, preden jih vrže v kontejner, da 
jih ja sosed ne bo vzel iz kontejnerja in 
kej ponucal. Tako se to dela če si pravi 
Slovenc. In od tega se ne odstopa. Si 
v bistvu vedno proti! Ne veš če bi bil v 
SNS al SDS al FDGS al LBDS al kaj, 
ma kjerže si si proti! Saj ni važnu kaj se 
dela, važno je da si PROTI! Rečeš 
pač:”Jazsem proti!!!” Če čjo asfaltirat 
cesto po sredi vasi si proti, in če čjo 
asfaltirat še borjač od soseda si tudi 
proti! Če čjo asfaltirat samo tvoj borjač 
si za, ma če čjo pa tvoj IN od soseda si 
pa proti! To je bistveno; da je človek 
PROTI in da se preglasuje tiste, ki so 
slučajno ZA! Pa če so argumenti al pa 
jih ni. Treba je bit PROTI, ker drugače 
ni zanimljivo in je proti pravilom. 
Skupno dobro ne šteje nič. In korist 
mora bit zdaj, ne pa čez pet let. To je 
to. Ma če pa po drugi strani pogledaš, 
bi pa rekel tako. Če bi tako miselnost 
imel moj in tudi tvoj ata, nebi mi nikdar 
ugledali luč sveta in krstni

kamen(nekateri)To so dileme in 
problemi stari ku Nanos...

Jast zelo dobro vem kako je to. To 
pa zato, ker sem bil (v prejšnjem 
življenju,seveda) tudi sam župan. Leta 
1734 so me izvolili za en mandat v 
Nikaragvi in sem za en sam glas 
premagal vaškega vrača M utam bo. 
Vam povem...en sam obup. Tistikrat 
res da še niso bli ustanovljeni Zeleni 
in ministrstvo za okolje in prostor, tako 
da se je vseno še nekaj dalo nardit, pa 
je bilo vseno problemov cel kup. Če si 
bilokje bilokdaj župan, je to v bistvu 
tako, kot da si župnik. Vsem na očeh 
in vsi ti gledajo pod prste. Če nič ne 
narediš ti rečejo da si len in da verjetno 
le kradeš, in če češ kaj napravit spet ni 
prav, ker jih je tolko zraven tebe, ki so 
prepametni da bi sploh vedli, kaj bi blo 
sploh dobro za napravit, da potem ne 
napravjo nič in so PROTI! Na, pa smo 
spet tam...V bistvu nej nikdar prav. 
Kadar sem bil jaz župan(menda srn že 
povedal da v prejšnjem življenju) so me 
najbolj jezile tiste mlečnozobe 
miškice, ki bi si za politično kariero tudi 
hrbet obremenile in tisti 
pametnjakoviči, ki jih je šilom situacije 
treba tolerirat in prenašat in poslušat, 
vedo pa teoretično vse, praktično pa 
še več in malo manj kot nič. In to vsi 
vse “le v naše skupno dobro. No, tako 
je bilo takrat in danes menim da tudi ni 
kaj bistveno drugače s to zadevo. V 
bistvu županu tisto plačo prou nč ne 
zavidam, ker si jo krvavu zasluži...če 
nč drugače, pa sz živci. Je paže tako, 
da kdor kaj premika tudi obenenTdrek 
meša” in ta ponavadi smrdi. Nekateri 
imajo pa itak tako občutljive nosove, 
da še prdec od mravljinca zavohajo na 
en kilometer...

Matjaž Vrh

lliriade

SLOVENIJA Z.O.O.
Evropska komisija je Sloveniji 

prižgala zeleno luč za evro. Svoje morata 
sicer povedati še parlament in centralna 
banka, vendar pa ni nobenega dvoma, 
da se bomo z novim letom 2007 
poslovili od tolarjev in postali trinajsta (!) 
članica evro območja. Poleg tega, da 
si bomo morali nabaviti denarnice za 
kovance, to pomeni tudi to, da se bodo 
dohodki mnogih gibali tam v rangu par 
sto evrov, kar bo po svoje streznitev.

Poleg nas so se za evro potegovali 
še Litvanci, medtem ko so Estonci že 
pred časom odnehali od te namere. 
Tako ene kot druge baše inflacija. Mi pa 
smo jo znižali brez vsakega problema. 
In človek se potem vpraša, kako to, da 
jo nismo prej. Kakorkoli, spet smo 
najboljši, ni nam para in cela vzhodna 
Evropa se lahko samo zgleduje po nas.

Na srečo pa vzhodnim Evropejcem 
še na misel ne pride, da bi se zgledovali 
po Sloveniji. Kar je dobro za njih. Kajti 
naša vzvišenost do držav bivšega 
sovjetskega bloka je bolj na trhlih 
temeljih in se bo lepega dne sesula kot 
hišica iz kart. Ne piše se več namreč 
leto 1988, ko smo bili Jugoslovani 
tatamata za Čehe in Slovake. Razlika 
med Slovenijo in drugimi novimi 
članicami EU seže dolgo časa manjša. 
Z drugimi besedami, te države se 
razvijajo hitreje od nas.

No, primerjati se je treba seveda z 
najboljšimi. Ali sta to res Nemčija, ki 
glede na povprečje Evropske unije že 
nekaj časa drsi navzdol, in Italija, ki že 
lep čas stagnira, je sicer stvar debate. A 
pri nas so recimo cene elektrike kakšni 
15 odstotkov pod povprečjem EU. Ker 
nam za drugo leto obljubljajo 30 in celo 
do 60 odstotno povišanje cene 
elektrike za gospodinjstva, bomo torej 
krepko presegli povprečje. Marni lepo 
biti nad povprečjem?

Čudno le, da tega argumenta še 
niso uporabili pri cenah bencina. 
Zaenkrat.

Pa ste kdaj recimo zasledili, da bi 
kdo govoril o povprečni ravni dohodkov 
v Evropski uniji. Seveda ne, kakšna 
neumnost. Tega vendar ni mogoče 
primerjati. Situacija se vendar tako zelo 
razlikuje, kajne.

Oprostite, če mi nekdo višanje cen 
opravičuje z nekakšnimi mednarodnimi 
primerjavami, potem se mi pač dvigne 
pritisk. Cene se namreč določajo na 
podlagi stroškov in položaja na trgu. Pri 
nas je pač tako, da ima veliko takšnih in 
drugačnih subjektov takorekoč 
monopolni ali prevladujoč položaj. Oni 
seveda ne morejo reči, cene vam

bomo dvignili zato, ker jih lahko. Ne, 
govorili nam bodo o evropskih 
primerjavah. Kar je že samo po sebi 
neumnost. Primerjavah s kom? Z 
abstraktnimi povprečji? Z 
Luksemburgom ali Latvijo?

Ampak to je pač cena za “nacionalni 
interes”. Ki ni nič drugega kot licenca 
za to, da lahko nekaj posameznikov 
neupravičeno bogati na račun nas vseh. 
So pa zato oviti v slovensko zastavo.

Seveda nimam prav nič proti 
bogatenju kogarkoli. Me prav nič ne 
daje pregovorna slovenska zavist. Je pa 
razlika, ali se to počne na način, ki je v 
zahodnem svetu, kamor naj bi spadali, 
običajen, ali pa tako, da nam 
zaračunavajo “nacionalno” premijo.

Nekateri komentatorji to že 
imenujejo Slovenija d.o.o. Sam bi si 
dovolil manjšo modifikacijo. Mislim, da 
gre v tem primeru za drugo obliko 
gospodarskega subjekta, namreč 
Slovenija z.o.o.

Ne le, da štejejo oblastniki državni 
aparat za svoj plen, ki ga dobijo na 
volitvah, in s katerim lahko potem delajo, 
kar se jim zljubi, za plen štejejo kar 
celotno državo. In potem si delijo 
funkcije in lastniške deleže in kar je še 
zanimivega. Vse, kar lahko zmoti to idilo, 
se mora umakniti.

In, normalno, ta logika se potem 
prenaša tudi na nižje ravni oblasti. V 
Bistrci sicer ni kaj prida za deliti, se pa 
zato še vedno najde kaj, kar se da uničiti, 
če ni po volji trenutno vladajočih.

Najboljša rešitev je namesto 
Dnevnika gledati Evrovizijo, namesto

Trenj Našo malo kliniko in pa dodobra 
izkoristiti svetovno nogometno prvenstvo, 
ki je tik pred vrati. Tako kot ne moremo 
vplivati na izid nogometnih tekem in lahko 
le držimo pesti, tako tudi ne moremo 
spremeniti načina dela naše premodre 
vrhuške. V Ljubljani so redimo samo L 
zamenjali s S. Pa predsednik vlade ima 
bolj radikalnega frizerja.

Slovenija z.o.o. torej pluje s polnimi 
jadri naprej. Če smo nekateri včasih še 
mislili, daje bila recimo pivovarska vojna 
za prevzem Uniona samo uvod v to, da 
bi zmagovalna pivovarna postala resen 
mednarodni igralec namesto 
podružnice kakšne multinacionalke, 
nam je sedaj že jasno, daje šlo samo za 
to, da se osvoji domače dvorišče.

Tistih, ki pri vsem tem izgubljajo, pa 
ni videti. Ne mahajo z rdečimi 
sindikalnimi zastavami, ne prirejajo 
pisanih študentskih demonstracij, 
nimajo upokojenskega obrambnega 
ministra. Nimajo časa, preveč so 
zaposleni s tem, da si iščejo službo ali 
pa da delajo za določen čas. Za njih so 
razprave o ohranjanju pravic in varovanju 
slovenske lastnine povsem izven tega 
sveta.

Oni pač nimajo dobro plačanih 
lobistov vseh barv, ki bi skrbeli za njih. 
Tisti, ki so plačani za to, da skrbijo za 
obči interes, pa so preveč zaposleni s 
preurejanjem slovenske družbe po 
svojem kopitu.

Oni so pač pastirji.
Mi pa smo ovce in osli.

Dejan Ujčič

Last Minute Center'
I LIRIKA

TURIZEM

WWW.LASTMINUTECENTER 
ILIRSKA BISTRICA

Cankarjeva 2,05 7100110

PULA 51.340,oosit

24.6., 1.7. 
hotel Pula 3*
7 dni polpenzion

KRF 82.900,00 sit

26.6.
hotel Potamaki 3*
7 dni zajtrk

TERME DOBRNA
42.820,00 SIT

5 dni polpenzion 
hotel Park 3*

VIS 47.000,OO SIT
25.6.
hotel Issa 2*
7 dni polpenzion

ZAKINTOS
I2.ini9.6. 86.900,00 SIT
hotel Sirene & Australia
7 dni zajtrk

MORAVSKE TOPLICE
od 18.900,00 SIT
vikend paket 
hotel Vivat4*

KORČULA
1.7. - 8.7.23.500,00 SIT/noč 
apartmaji 3* 
najem / min. 4 noči

ŠPANIJA, COSTA 
BRAVA 88.400,00 sit

15., 22. in 29.6.
hotel Flamingo/Frigola 3*

TERME OLIMIA
44.970,00 SIT
4 dni polpenzion 
hotel Breza 4*

UGODNE LETALSKE 
VOZOVNICE
iz Ljubljane, Zagreba,
Italije, Avstrije

ATENE
21.400,00 SIT

JUNIJ
DOPLAČILO LETALIŠKE TAKSE

ISTANBUL
23.790,00 SIT

JUNIJ
DOPLAČILO LETALIŠKE TAKSE

Gregorčičeva 8 
ponedeljek 13 - 19 

in torek 7-13 
tel. 714 22 30, 714 11 98®
Ordinacija POSTOJNA 

Prečna ulica 2 
torek 14 - 20 

in sreda 7-13 
tel. 726 50 04, 726 54 01©

koliSter
o v t o

Dolenje 2a, 05/788 60 10 

PE Ilirska Bistrica, 05 / 710 14 30

NOVA PONUDBA
MERJENJE IZPUŠNIH PLINOV
delovni čas od 8. do 19. ure, v soboto od 8. do 14. ure.

Prodaja vozil OPEL 05 / 788 60 09 
Akcija staro za novo do 530.000 SIT popusta

AGILA, CORSA, ASTRA, MERIVA, ZAPIRA, VECTRA, SIGNUM, VIVARO, COMBO
NOVA OPEL ASTRA

POOBLAŠČENI OPEL-©- SERVIS 
ORIGINALNI REZERVNI DELI 

Dve leti garancije
ORIGINALNA DODATNA OPREMA f
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TRI BRONASTA IN ZLATO 

CANKARJEVO PRIZNANJE
V četrtek, 9. 3. 2006 smo se učenke Osnovne šole Toneta 

Tomšiča iz Knežaka zbrale v učilnici in že nestrpno čakale, kdaj 
bomo končno v roke prejele pole, ter nanje napisale svoj test, 
kasneje pa še spis.

Odpisale smo. Kar je je. Sedaj moramo počakati na rezultate. Ko končno 
prispejo vse že nestrpno čakamo kaj bo. Učiteljica prebere obsodbo na dodatno 
učenje, ki nam je v tem primeru celo v veselje. Krive smo: Mihaela Kukolj, Mateja 
Maslo, Tadeja Keš. Pospešeno se moramo pripravljati na državno tekmovanje ki je 
bilo v soboto, 18. 3. 2005 v Sežani. Potrudimo se še toliko bolj, saj je to ena 
najbolj zaželenih priznanj in vemo, da je konkurenca huda. Čez mesec dni končno 
prispejo tudi ti rezultati. Nič še ni odločeno, saj morajo še preračunati, kdo kaj 
prejme. Po še enem mesecu, nam vse lepo narišejo. Mateja prejme zlato 
Cankarjevo priznanje, Mihaela in Tadeja pa ostaneta bronasti. Paše nekaj pohvalnih 
besed o naši Mateji. Je odlična učenka. Ima veliko talentov in znanja saj se udeleži 
skoraj vsakega tekmovanja. To pa dokazujejo tudi njena številna priznanja. Na 
Cankarjevem tekmovanju je osvojila 51. mesto, kar je odličen rezultat, saj se nas je 
na državnem tekmovanju potegovalo več kot 1000 željnih pohval.

Mihaela Kukolj 
učenka izbirnega predmeta Tisk

DAN ODPRTIH VRAT
V petek, 5. maja dopoldne, smo v vrtec povabili predšolske 

otroke, starše, stare starše in druge radovedneže.

Obiskovalci so se odzvali z velikim interesom. Starši so klepetali z 
vzgojiteljicami, otroci pa so se pomešali med vrtčeve otroke, ustvarjali v likovnih 
delavnicah in preizkušali nove igrače. Prijeten in zanimiv dopoldan.

Enota vrtec, Ingrid Fatur

SONCE SE SMEJE
V soboto 20 m^ja smo v vrtcu 

Ilirska Bistrica, s sodelovanjem 
okoliških vrtcev, že peto leto 
zapored organizirali prireditev 
z naslovom: Sonce se smeje. 
Prireditev je namenjena vsem

predšolskim otrokom. Ocenju
jemo daje bilo letos na prireditvi 
okrog 500 odraslih in otrok.

Otroci so ustvarjali v delavnicah, 
izdelovali so košarice, rožice, mozaike, 
gubanke, risali na balone, lahko pa so 
se tudi polepšali v frizerski delavnici, pri 
Suzani in Ivanu iz salona Mitja hairteam. 
Za hrano je poskrbelo podjetje Mlinotest, 
ki nam je podarilo kruh, podjetje Pivka 
perutninarstvo pa je dodalo salamo.

Ljubljanske mlekarne so poskrbele, da 
so se otroci brezplačno sladkali s 
sladoledom. Odvečno energijo so lahko 
sprostili na skakalni blazini, ob kateri so 
imeli na voljo tudi pokovko in sladkorno

peno. Na prireditvi so se predstavile tudi 
knjižne založbe.

Rada bi se zahvalila vsem 
sponzorjem, tako podjetjem kot 
posameznikom, ki so nam pri prireditvi 
pomagali in omogočili, da smo pripravili 
bogat srečelov. Predvsem gre zahvala 
SKB banki, ki nam je podarila predstavo 
Papijev cirkus, trgovinama SPAR in Tuš 
ter zavarovalnici Triglav.

B. Novak Lidija

OŠ KNEŽAK V EVROPSKI VASI 2006
V torek, 9. maja 2006, smo 

z učenci naše šole sodelovali 
na predstavitvi projekta 
Evropska vas 2006 v Kopru.

Naša naloga je bila predstaviti tri 
države, ki so vključene v evropsko 
unijo, in sicer Avstrijo, Nemčijo in 
Poljsko. Naše delo se je začelo takoj 
po novem letu, z izborom učencev, ki 
bodo sodelovali. Dobivali smo se 
enkrattedensko, kjer smo sprva zbirali 
ideje in zamisli s pomočjo spleta, knjig, 
revij in ljudskega izročila. Učenci so 
zelo resno pristopili in na vsako 
srečanje prišli z novimi idejami. 
Potrebno se je bilo odločiti in izbrati 
tiste, ki bodo najbolj izvirno, očem 
privlačno in aktualno posredovale 
značilnosti posamezne države. Skupaj 
smo se odločili, da se bomo 
osredotočili na kulinariko. Iz 
reklamnega materiala smo izrezovali 
sličice, značilne za vse tri države, jih 
plastificirali in uporabili kot podstavke 
za kozarce, ki smo jih tudi poslikali z 
zastavami. S pomočjo spleta in 
veleposlaništev, smo izbrali recepte za 
najbolj značilne slaščice, jih 
preizkusili, in ponudili mimoidočim, 
kateri so si ogledali našo stojnico. 
Vsak, je s seboj lahko odnesel tudi 
recept izbrane slaščice. Z likovnimi 
navdušenci pa smo ustvarili dva risana 
junaka, ki izhajata iz Poljske, to sta Lolek 
in Bolek, ki sta krasila in popestrila 
deževen dan. Vsak, ki ju je zagledal, 
seje spomnil na otroštvo, in na licih se 
je pokazal nasmeh, saj sta nas vedno 
spravljala v dobro voljo. Vsak izmed 
učencev, ki je sodeloval, si je poslikal 
majico. Skupaj smo se odločili, kako 
bomo slikali, da bomo čimbolj jasno

r. }|S. jRL i Kikv.iK

lil tn i

pokazali položaj omenjenih držav. Ena 
izmed nešteto idej se nam je zdela 
zanimiva in so si jo lahko vsi ogledali 
na naših hrbtnih straneh. Predstavili 
smo tri države z njihovimi zastavami, ki 
se v mejah malo dotikajo ter s tremi 
rumenimi zvezdicami, saj so vse tri 
članice evropske unije. Vse pa je bilo 
naslikano na modre majice, kot je 
zastava evropske unije in kot nebo, ki 
je nad vsemi nami, neskončno in 
neomejeno in nas združuje v veliko 
skupnost. V ozadju smo poslušali 
poljsko, avstrijsko in nemško glasbo. 
Da je bilo vse še bolj zanimivo, so 
poskrbeli kar sami učenci. Na 
avstrijsko narodno, so se naučili plesati 
(Polona, Martina, Tin, Gaja, Patricija, 
Katarina, Eva, Sabina) . S pomočjo 
Evropske kneške godbe (Jaka, 
Dominik in David) in dežnikov, ki so 
spet predstavljali vse omenjene države, 
so pripravili odlično koreografijo, s 
katero so se predstavili vsem 
sodelujočim. Pohvala tudi tistim najbolj

sramežljivim, saj so strah pustili pod 
odrom. Da je bilo navdušenje res 
veliko je dokaz veselje, ki so ga učenci 
izrazili za stojnico. Jaka je raztegnil 
harmoniko, Dominik in David sta 
spremljala naškant in grablje, ostali pa 
so sproščeno plesali in se veselili, 
kljub temu, da nas je močil dež. Na 
koncu smo bili vsi mnenja, da je 
Evropska kneška godba zaživela in 
upamo, da bodo imeli kmalu priložnost 
se še enkrat pokazati. Da je vse 
potekalo kot mora, smo skozi cel 
projekt nad učenci bdele Mateja 
Kokošar, Alenka Biščak in 
koordinatorka aktivnosti Tanja Blažek. 
Hvala vsem, ki ste sodelovali v tem 
projektu in si utrgali del svojega 
prostega časa, da smo lahko uresničili 
ideje, ki smo si jih zastavili in tako tudi 
predstavili našo šolo. Zahvaljujemo se 
tudi našemu županu Antonu Šenkincu, 
ki nas je kot edini od povabljenih 
županov obiskal in nas bodril.

Tanja Blažek

V sredo, 22.aprila 2006, je 
v ljubljanski hali Tivoli potekalo 
finale ŠKL za osnovne šole.

Med akrobatsko navijaškimi 
skupinami so naslov državnih prvakov 
že tretjič zapored osvojile Veverce iz 
Ilirske Bistrice.Skupino letos prvič 
sestavljajo učenci obeh bistriških 
osnovnih šol: OŠ Antona Žnideršiča 
in OŠ Dragotina Ketteja. Za letošnji 
finale so se še posebno potrudili in 
sestavili atraktivno koreografijo ter nove 
kombinacije vratolomnih skokov.S 
svojo zanesljivo izvedbo so navdušili 
tako številno publiko kot stroge sodnike 
in prepričljivo ohranili laskavi naslov 
prvakov. Njihova mentorja Rihard 
Udovič in Mojca Klanjšček sta nanje

ŠKL

lahko upravičeno ponosna.

USPEH UČENCEV GLASBENE ŠOLE
Učenci glasbene šole Ilirska 

Bistrica so nastopili na 
tekmovanju mladih
glasbenikov Jadrana » Daleki 
akordi« v Splitu, ki se je 
odvijalo 17., 18. in 19. maja.

Urša Strle (kitara) je pod 
mentorstvom Anteja Radniča v »B« 
kategoriji 3. in 4. razred dosegla 1. 
nagrado.

Petra Reberc (klavir) je v kategoriji
3. in 4. razred pod mentorstvom 
Helene Pratič Kindler dosegla 3. 
nagrado.

Robert Kruh (klavir) je v kategoriji 
5. in 6. razred pod mentorstvom Laszla 
Balazsa dosegel 2. nagrado.
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PLES V KNEŽAKU
Na osnovni šoli Tone 

Tomšič v Knežaku delujejo tri 
plesne skupine, katere vodita 
Maja Porta in Tina Urbančič.

V skupini UPSSS plešejo dekleta 
iz višjih razredov devetletke. Dekleta 
so pridna in zagnana, saj je bila njihova 
udeležba na vajah letos kar 90%. V tem 
šolskem letu imajo za sabo precej 
nastopov v domačem kraju, udeležile 
pa so se tudi območnega tekmovanja

Plesni utrinki v Izoli, kjer so se uvrstile 
med dvajset najboljših plesnih skupin 
in si s tem pridobile pravico nastopa 
na medobmočnem tekmovanju Plesni 
utrinki v Sežani.

Pri ROŽICAH pleše osem otrok iz 
vrtca in 1. razreda devetletke. To so 
veseli, razigrani, mladi plesalci, ki 
umetnost glasbe in plesa šele 
spoznavajo. Ker pa so pridni in delavni, 
se prvih plesnih korakov učijo zelo hitro. 
V pretekli sezoni so s svojim plesom 
popestrili razne prireditve v domačem 
kraju, nastopili pa so tudi na območnem 
tekmovanju Plesni utrinki v Izoli.

Najmlajši so ŠKRATKI. Skupino, 
kjer pleše osem malih »damic«, deluje 
šele nekaj mesecev. Kljub temu pa 
imajo tudi oni za seboj že kar nekaj 
nastopov.

Letošnjega plesnega druženja je 
za to sezono konec, zato so v petek 
20. maja, v telovadnici O. Š. Knežak 
pripravili zaključno prireditev, na kateri 
so se predstavile vse tri plesne 
skupine, gostje večera pa so bile PIKE

iz Pivke. Tina in Maja sta se izredno 
potrudili in obiskovalcem pripravili 
pester in zanimiv program, katerega je 
povezovala Eneja Porta. Vsi plesalci 
so dobili izvirna darila - posnetek 
nastopa na območnem plesnem 
tekmovanju PLESNI UTRINKI iz Izole. 
Tisti najbolj pridni, kateri so imeli 
udeležbo na vajah več kot 80%, pa še 
pohvale.

Maji, Tini in njunim plesalcem 
želimo še obilo uspešnih plesnih 
nastopov, in lepe počitnice - jeseni 
pa nasvidenje.

T. P.

HUMANITARNOST 
UČENCEV NA OŠ 

PODGRAD
V tednu Rdečega križa, od 8. do 15. maja, smo se učenci in 

zaposleni na OŠ Rudolfa Ukoviča Podgrad z veseljem odzvali 
vabilu Območnega združenja RK v Ilirski Bistrici, na sodelovanje 
v humanitarni akciji Tolar za sošolca.

Z zbiranjem prostovoljnih prispevkov smo se tako posredno priključili pozivu 
Humanitarnega zavoda VID iz Kranja, ki zbira denar za nakup novega, telesnim 
hibam prilagojenega, invalidskega vozička, za mladega fanta Danjela iz okolice 
Ilirske Bistrice.

Učenci in zaposleni naše šole smo se akciji odzvali v velikem številu ter s 
prostovoljnimi prispevki zbrali 26.000 SIT. Z zbiranjem denarja so učenci zopet 
pokazali humanitarni čut do ljudi, ki potrebujejo pomoč ter potrdili pozitivne 
vrednote, ki jih zlasti pri mladih, v današnjem času primanjkuje.

Upamo, da bomo z zbranim prispevkom pomagali Danjelu ter mu polepšali 
mladostniški vsakdan.

Mentorica skupnosti učencev šole
Katja Kovačič

REGIJSKO TEKMOVANJE
V nedeljo, 21.maja so se taborniki iz roda Snežniških 

Ruševcev zbrali pred osnovno šolo Dragotina Ketteja.
Pripravljali so se na mnogoboj. Gostili so tudi tabornike iz Kopra, Sežane in 

Postojne. Tekmovanje se je začelo ob devetih. V različnih disciplinah so se 
pomerjali do
štirinajste ure. Pripravili so jim pravo taborniško “paštašuto”in slastne palačinke. 
Vsi vodi so se zelo dobro odrezali , še posebno pridni so bili Murnčki - vod 
Sonček. Kljub oblačnemu vremenu so se imeli zelo lepo.

Manuela Š.

UČENCI IZ PODGRADA USPEŠNI NA 
NATEČAJU EVROPA V ŠOLI

Natečaj Evropa v šoli poteka 
v 35 evropskih državah. Več kot 
milijon mladih iz osnovnih in 
srediyih šol vsako leto ustvarja 
literarna, likovna in fotografska 
dela na temo, ki jo izbere 
evropski odbor.

Naslov teme letošnjega natečaja je 
bil Sodelovanje v Evropi različnosti. 
Izbrane aktualne teme mlade 
vzpodbujajo k razmišljanju in izražanju o 
vprašanjih, pomembnih za vse 
Evropejce. Prispevajo k oblikovanju 
evropske zavesti, povezanosti, 
soodvisnosti, strpnosti in solidarnosti.

Natečaj poteka pod pokroviteljstvom 
Sveta Evrope, Evropske komisije, 
Evropskega parlamenta ter Evropske 
kulturne fundacije.

Izdelke najprej ocenjujejo na 
regionalnem izboru, najboljši izdelki 
potujejo na nacionalni izbor. Naša 
občina je imela regionalni izbor v 
Postojni. Ukovni izdelki naših učencev 
Primoža Božiča, Luke Vičiča, Žige 
Tomažiča, Anite Jelenič in Klemna 
Mezgeca ter literarni izdelki Zerine 
Salkič in Nataše Poropatso bili izbrani 
za nacionalni izbor. Osmošolka Zerina

Salkič je s svojo iskreno izpovedjo v 
literarnem izdelku prepričala komisijo 
na nacionalnem izboru in dobila 
nagrado.

Podelitev priznanj vsem 
sodelujočim na regionalnem izboru je 
potekala 18. maja 2006 v Kulturnem 
domu v Postojni, pod naslovom »Učimo 
se, kako s strpnostjo in sodelovanjem 
živimo v Evropi različnosti«. Prireditev so 
sooblikovali pomembni gostje ter učenci 
z glasbenimi in plesnimi nastopi.

Zaključna državna prireditev natečaja 
Evropa v šoli pa se je odvijala v 
Slovenskem narodnem gledališču v 
Mariboru. Na natečaju je s fotografskimi, 
likovnimi, internetnimi in literarnimi deli 
sodelovalo več kot 350 slovenskih 
osnovnih in srednjih šol.

9. maja se je prestižne prireditve v 
Mariboru udeležila tudi Zerina Salkič s 
svojimi spremljevalkami: s koordinatorko 
projekta Alenko Kastelic, z mamo ter z 
mentorico Janjo Milostnik. Zerini je 
nagrado podelil mariborski župan Boris 
Sovič. Bogata in razgibana prireditev v 
mariborskem gledališču, ki je trajala 
dobri dve uri, je navdušila mlade goste 
in njihove spremljevalce.

Prav zato smo še toliko bolj veseli in 
ponosni, daje na oder Kulturnega doma 
v Postojni in na oder Slovenskega 
narodnega gledališča v Mariboru stopila 
tudi predstavnica naše šole Zerina.

Ponosni smo tudi na vse ostale 
sodelujoče učence naše šole, saj smo 
kljub naši majhnosti na projektu poželi 
zelo lepe rezultate.

OŠ Rudolfa Ukoviča 
Podgrad

OGLEDALI SMO Sl LUTKOVNO

Otroci iz vrtca Progarje ter 
učenci prvega in drugega 
razreda OŠ Progarje smo se 
odpravili z avtobusom na 
lutkovno predstavo Modro 
pišče. Predstavo smo si ogledali 
v Lutkovnem gledališču Tartini 
v Piranu.

Modro pišče je bilo prav posebno 
pišče, ki je počelo vse drugače kot 
ostali. Spalo je podnevi, ponoči pa se je 
potepalo okoli. Dokler ni lepega dne 
ugotovilo, da sploh ni pišče, ampak sova.

Lutkovna predstava nam je bila zelo 
všeč in smo bili prav žalostni, ko se je 
končala.

Ponovno smo se razveselili, ko smo 
šli proti morju ter tam pomalicali in se 
fotografirali.

PREDSTAVO

Po malici smo se odpravili še na Utrujeni in polni doživetij smo se 
daljši sprehod ob obali. Ta nas je utrudil odpeljali proti domu. 
dokonča. Klemen Gombač

O HRANILNICA IN POSOJILNICA VIPAVA D.D.
Poslovalnica Ilirska Bistrica, Bazoviška 19 
Telefon: 05 /71 00532
URNIK: PON-PET 8.00 -12.00 in 14.30 -16.30

Smo edina slovenska hranilnica z več kot 110 letno tradicijo.
Ta tradicija izkazuje vaše zaupanje in pomeni obveznost za prihodnost. 
Vedno smo bili, smo in bomo pripravljeni prisluhniti vašim potrebam.

NAJNIŽJE PROVIZIJE NAJNIŽJE PROVIZIJE NAJNIŽJE PROVIZIJE

PLAČILO VSEH POLOŽNIC
PROVIZIJA SAMO 195 SIT (0,81 eur)

nad 2.000.000 SIT provizija 900 sit (3,76 eur)

m
UGODNA PONUDBA 

STANOVANJSKIH KREDITOV
■
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4 NASLOVI DRŽAVNIH 
PRVAKOV IN TRI 3. MESTA
V soboto, 13. maja 2006, je 

v športni dvorani OŠ Ivana 
Cankarja na Vrhniki v 
organizaciji Karate zveze 
Slovenije in domačega KK 
Vrhnika kot tehničnega 
organizatorja potekalo, 
Državno prvenstvo za ml. 
kadete, ml. kadetinje, kadete, 
kadetipje, mladince in mladinke 
in sicer v katah posamično in 
ekipno ter v športnih borbah.

Prvenstva se je udeležilo 48 
klubov s skupno 240 tekmovalci.

Državna prvakinja v katah Rosana 
Uljan

Bistriške barve je pod vodstvom ŠPELE 
MUHA branilo 6 športnikov iz 
SHOTOKAN KARATE KLUBA MUHA 
ŠPELA ILIRSKA BISTRICA, ki so
skupaj osvojili 4 naslove državnih 
prvakov in tri 3. mesta.

V kategoriji mlajše kadetinje, kate 
posamezno si je v izredno močni 
konkurenci naslov državne prvakinje 
priborila ROSANA ULJAN, 3. mesto 
pa je v isti kategoriji pripadlo TAMARI 
KOVAČEVIČ. DORIS BRNE je na tem 
državnem prvenstvu prvič nastopala za 
kadetinje in dokazala, da se dobro 
znajde tudi v družbi starejših, saj je 
zasedla 3.mesto. V kategoriji mlajše 
kadetinje, kate ekipno so dekleta v 
postavi TAMARA KOVAČEVIČ, SAŠA 
ŠTEFANČIČ in ROSANA ULJAN 
povsem navdušile z odličnimi nastopi 
in tako daleč pred drugimi ekipami 
ponovno prevzele naslov državnih 
prvakinj. Tudi pri fantih-pri kadetih, je v 
katah 3. mesto osvojil TINE 
MALJEVAC. V borbah pri mlajših 
kadedinjah do 45 kg, je na najvišjo 
stopničko stopila ENEJA CELIN. Piko 
na i pa je v kategoriji kadeti do 65 kg 
postavil TINE MALJEVAC, ki je s štirimi 
odličnimi borbami presenetil vso 
konkurenco in samega sebe ter prevzel 
letošnji naziv najboljšega v državi.

ISKRENE ČESTITKE

ŠPELA PETA NA ČLANSKEM 
EVROPSKEM PRVENSTVU
Slovenska sedemčlanska

reprezentanca v karateju se je z 
41. evropskega prvenstva v 
Stavangerju vrnila zadovoljna. 
Resda naši odpravi ni uspelo 
osvojiti kolajne, kar je bila pjena 
velika želja pred odhodom na 
Norveško, toda tudi peti mesti, ki 
sta ju osvojila Špela Muha v katah 
in Matija Matijevič v športnih 
borbah sta imenitna dosežka.

Špela Muha, še ne 24-letna 
študentka fakultete za šport, članica 
Shotokan karate kluba Muha Špela iz 
Ilirske Bistrice, je po letu 2000, ko je 
zmagala na odprtem prvenstvu ZDA v 
NevvVorku, v Stavangerju dosegla uspeh 
kariere. Peto mesto je doslej tudi največji 
uspeh kateregakoli slovenskega 
karateista v katah. Špela je v uvodnem 
kolu nesrečno izgubila proti Čehinji, a je 
slednja nadaljevala zmagovalno pot do 
finala in omogočila Špeli dodatne borbe 
za tretje mesto. V repasažih je naša

Špela med izvedbo kate; foto Niko 
Slana

tekmovalka premagala predstavnici 
Makedonije in Poljske, v odločilnem boju 
za tretje mesto pa je morala priznati 
premoč Španki. Matija Matijevič, 194etni 
tekmovalec in član karate kluba Zmaj iz 
Ljubljane, je v kategoriji do 75 kg prav 
tako dosegel 5.mesto.

Intel' t id- ■ .
integrala*

PODJETJE ZA MODERNO

jvram -■BOI V
f : ■ •

-it
TEHNOLOGIJO d.o.o.

NOVO!
Glasbena produkcija, snemanje in produciranje glasbenih skupin, 

zborov, prireditev, izdelava reklamnih spotov...

symantec..
Svetovanje

Servis računalniške opreme 
Vzdrževanje in postavitev računalniških mrež 

Prodaja računalniške opreme 
Registracija domen

Postavitev in gostovanje spletnih strani 
Obročno odplačevanje

SONY

Mnpshitito 
TčrtriB-XJ

X

Madd d.o.o.
Vojkov drevored 2 

Ilirska Bistrica 
tel.: 05 710 14 98 
fax: 05 710 14 99 

e-mail: info@madd.sl 
http://www.madd.si

Od ponedeljka do petka od 8 do 12 in od 13 do 17

m
f lil

Microsoft

ZUNANJE ŠOLSKO DRŽAVNO 
PRVENSTVO NA STADIONU V TRNOVEM

V soboto 13. maja smo 
bistriški lokostrelci v 
sodelovanju z osnovnima 
šolama iz Ilirske Bistrice 
organizirali in izvedli državno 
prvenstvo za osnovnošolce in 
srednješolce.

Na nogometnem stadionu v 
Trnovem se je zjutraj zbralo 184 
tekmovalcev iz 68 slovenskih šol, da bi 
na razdalji 25 m in za malčke iz prvega 
do tretjega razreda na razdalji 15 m 
pokazalo kaj znajo. Tudi spremljevalne 
ekipe / starši, mentorji, trenerji/ so bile 
kar številčne.

Vreme za tekmo je bilo ugodno, le 
veter je nekoliko nagajal , a to 
tekmovalcev ni preveč motilo.

Po igranju državne himne, uvodnih 
pozdravih ravnateljice OŠ A.Žnideršiča 
gospe Karmen Šepec in predsednika 
domačega kluba gospoda Jožeta 
Simoniča, je glavna sodnica gospa 
Irena Šantelj podala tekmovalcem še

zadnje napotke in boj za kolajne se je 
pričel.

Od domačih tekmovalcev smo imeli 
na strelišču 11 deklet in fantov, ki so

izpolnili norme za državno prvenstvo.
Z rezultati smo zadovoljni, saj so naši 

mladi lokostrelci in lokostrelke dosegli 
kar lepo število odmevnih uvrstitev.

1. mesto:
- v kategoriji dijakinje ukrivljeni lok je 

dosegla Sara Šuštar,
- Astrid Maljevac s sestavljenim lokom

pri dijakinjah,

- Teo Čekada pri dijakih z ukrivljenim
lokom,

- Nina Vičič z golim lokom pri deklicah 
od 4-6 razreda

ter Ana Penko pri deklicah od 4-6 
razreda z ukrivljenim lokom.

2. mesto si je nastreljal Domen Sirk 
v kategoriji goli lok za dečke od 1 -3 
razreda.

Blizu medalje je bil Luka Gerečnik 
s 4 mestom. Ostali naši tekmovalci / 
Patrik Ceglar-6. mesto, Tjaša Čekada- 
7. mesto, Nejc Debevc - 9.mesto in 
Marko Vidmar - 11. mesto/ so tudi 
izpolnili pričakovanja trenerja Čekada 
Jadrana , saj je bila konkurenca 
tekmovalcev kar močna.

Organizacija prvenstva je bila na kar 
visoki ravni. To je potrdila sodniška ekipa 
z uradnim zapisnikom prvenstva.

Člani Lokostrelskega kluba Ilirska 
Bistrica se želimo še posebej zahvaliti 
Nogometnemu klubu Ilirska Bistrica in 
njegovemu predsedniku gospodu 
Bergincu, ki nam je omogočil uporabo 
celotnega stadiona z vsemi 
spremljajočimi objekti tertako zagotovil 
osnovne pogoje za izvedbo prvenstva. 
Zahvala gre tudi staršem naših članov, 
ki so v pripravah na tekmovanje in pri 
njeni izvedbi tudi veliko pomagali.

AMBICIJE IMAM VELIKE, VSE JE 
VPRAŠANJE ČASA

Malo je tistih, ki vedo, da v 
Ilirski Bistrici še obstaja SD »4. 
JUNIJ«. Še manj pa je tistih, ki 
vedo, da je v tem malo
številnem, zato pa marljivem 
kolektivu, poleg predsednice 
Helene Hirsch, aktivno 
vključena pozornosti vredna 
23. letna strelka zračne puške 
Kristina Primc iz Rečice.

»Pred sedmimi leti sem po 
nagovoru prijatelja čisto po naključju 
»uletela« med strelce. Na začetku se 
mi ni niti sanjalo, da se bom zaljubila v 
zračno puško do ušes. Ob mojem 
prvem in edinem trenerju Slavku 
Mahnetu sem bila na vsakem treningu 
s serijsko puško vse boljša. Moj 
napredek in uspehi so botrovali, da 
sem po letu dni in nepreštetih urah na 
strelišču Doma na Vidmu dobila 
člansko izkaznico in po nekem 
nenapisanem pravilu tudi zračno puško 
Standard, ki je iz dneva v dan postajala 
del mene«.

Treningi, praksa in veliko število 
izstreljenih diabolo kroglic so naredili 
svoje in tako je Kristina začela 
tekmovati za ekipo »4. JUNIJ«.

»Moj prihod na tekmovalno sceno 
je bil več kot skromen in sramežljiv. Na 
startu so mi pomagali vsi, še posebno 
je bila opazna pozornost moških, ki so

želeli biti veliki »gentlemeni«. Kot 
začetnica sem tekmovala na občinskih 
prvenstvih, nato pasem preko regijskih 
prešla tudi do republiških prvenstev. Z 
nekimi posebnimi rezultati se ne 
morem pohvaliti. Trikrat sem bila 
občinska prvakinja, na regijskih pa sem 
dvakrat osvojila srebrno medaljo. Na 
državnem prvenstvu sem se morala ob 
zelo močni konkurenci dvakrat 
zadovoljiti z osmim mestom. Zadovoljna 
sem, saj sem še mlada in imam čas za 
nekaj več«, pove Kristina Primc.

V mlado in predvsem nadarjeno 
strelko Kristino Primc verjamejo vsi, pa 
tudi njen trener, ki pravi da v športu, ki 
ga ima rada, lahko doseže tudi več.

»V strelstvu imam velike ambicije. 
V prvi vrsti imam željo čim dlje ostati v 
tem športu. Posebna želja mi je na 
državnem prvenstvu doseči vidne 
rezultate. Ekipa, ki pa je res kvalitetna, 
bi si morala izboriti mesto na 
mednarodni sceni. Lahko rečem, da 
imam za napredovanje v strelstvu 
idealne pogoje. Dvorana v Domu na 
Vidmu nam nudi to, kar malokatera v 
Sloveniji. Koliko in kdaj bom prišla v 
sam vrh strelcev je vprašanje časa. To 
priložnost bi izkoristila in apelirala na 
mlade, naj obiščejo strelišče v Domu 
na Vidmu in ne bo jim žal« je končala 
simpatična strelka Kristina Primc.

Tekst in foto: Petar 
Nikolič
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MRZLA UODA JE PODPRVAK SLOVENIJE ZAOSTANEK JE PREVELIK
Za nami je še ena sezona 

državnega prvenstva v raftingu. 
Končana je sezona, ki bo z 
velikimi črkami vpisana v 
zgodovino rafting kluba Mrzla 
uoda iz Ilirske Bistrice. V 
letošnji sezoni je namreč rafting 
ekipi iz mesta ob "vjlki uodi" 
uspelo uresničiti dolgoletno 
željo po osvojitvi zmagovalnih 
stopničk v skupnem seštevku 
prvenstva.

Letošnje državno prvenstvo v raftingu 
je bilo nekoliko krajše od predhodnih, a 
je bilo ravno zaradi tega tudi precej bolj 
zanimivo in pestro. V okviru državnega 
prvenstva, so bile organizirane po dve 
tekmi slaloma, sprinta in spusta. Vse 
omenjene discipline so se odvijale na 
Savi Dolinki, izpeljane pa so bile v okviru 
dveh odlično organiziranih tekmovalnih 
vikendov. Zanimiv je bil predvsem drugi 
vikend, ki je štel tudi za točke Evropske 
lige v raftingu in je zato v Radovljico privabil 
precejšnje število odličnih ekip iz drugih 
držav. Tukaj velja omeniti predvsem ekipe 
iz Avstrije, Češke, Hrvaške in Slovaške, 
ki so na tekmah pokazale veliko znanje 
veslaške tehnike in moči. Z odličnimi 
tujimi ekipami, ki praktično predstavljajo 
reprezentance svojih držav, se je 
uspešno kosala predvsem ekipa 
Gimpex iz Straže na dolenjskem, ki je še 
enkrat več dokazala, da ji v slovenskem 
državnem prvenstvu ni para. Dolenjska 
ekipa je suvereno zmagala v vseh 
disciplinah in tako prepričljivo osvojila 
naslov državnega prvaka. Na odlično 
drugo mesto pa se je v letošnjem 
državnem prvenstvu uspelo uvrstiti ekipi 
Mrzle uode iz Ilirske Bistrice. Po zelo 
dobro izpeljanem uvodnem spustu je 
ekipa dokazala, de je dobro pripravljena 
in zelo motivirana za uspeh. Da gre v 
letošnjem prvenstvu z njo resno računati 
je dokazala tudi na sprintu in slalomu. V 
celoti gledano si je ekipa privoščila le

Teniška sezona z nastopom toplih 
dni prehaja v poln zamah. Igrišča so 
pripravljena, čakajo vas in vas vabijo. 
Članom Tenis kluba in ljubiteljem 
teniške igre podajamo nekaj kratkih 

informacij:
- za člane kluba veljajo članske 

ugodnosti, zato vas pozivamo, da 
čimprej poravnate članarino in tako 
pridobite možnost igranja pod 
ugodnejšimi pogoji. Priporočamo pa, 
da si nabavite letne karte, ki 
omogočajo igranje skozi celo sezono

- obstoječi člani boste prejeli nove 
članske izkaznice, stare bodo namreč 
zaradi poteka veljavnosti zamenjane

- pravila uporabe igrišč; oskrbniška 
opravila: rezervacijo, odpiranje in 
zapiranje igrišč ter razsvetljave, plačilo 
igralnine, nabavo abonmajev in letnih 
kart bo po dogovoru še naprej izvajal 
Fitnes center (v športni dvorani)

- uporabniki igrišč morate opraviti 
rezervacijo pri oskrbniku oz. 
predstavniku kluba. Imetniki letnih kart 
dobite v zadolžitev ključ igrišča, kar vam 
omogoča neomejeno uporabo igrišč 
v prostih terminih

- prosimo, da upoštevate igralne 
pogoje v letu 2006 in pravila uporabe 
igrišč (objavljeni so tudi v klubski 
omarici).

dva spodrsljaja, z četrtima mestoma na 
slalomu in spustu, na vseh ostalih tekmah 
pa je bila zasluženo druga. Tretje mesto 
v prvenstvu je osvojila ekipa Vidra iz Litije, 
četrto mesto je pripadlo ekipi Tinaraft iz 
Radovljice, peto mesto pa je zasedla 
ekipa Rafting team Kolpa. Prvenstveno 
lestvico, na desetem mestu zaključuje 
ekipa iz Stanežič, ki pa se je žal udeležila 
le ene izmed tekem. Ob pogledu na 
razpredelnico uvrščenih ekip, lahko 
ugotovimo, da se je letošnjega prvenstva 
udeležilo precej več ekip kot leta poprej, 
gre pa vzroke za povečanje števila 
nastopajočih verjetno iskati predvsem v 
skrajšanem in odlično organiziranem 
prvenstvu. Ravno skrajšano prvenstvo je 
v veliki meri vplivalo na to, da je bilo 
potreba v obeh tekmovalnih vikendih 
prikazati visoko pripravljenost in 
motiviranost, saj bi lahko že večji 
spodrsljaj na eni izmed tekem ekipo 
potisnil po lestvici navzdol. Odlično in 
konstantno nastopanje je tako prineslo 
uspeh tudi ekipi Mrzle uode, ki jo je v 
letošnjem tekmovanju krasila velika 
zagnanost, obogatena tudi z 
neprecenljivimi izkušnjami. Klub so tako 
v letošnji sezoni zastopali: Janez Ferlež 
(trener), Tomaž Šajn, Simon Godina, 
Matjaž Smerdel, Robert Vičič, Sebastijan 
Ivančič in Luka Špilar. Prvi trije našteti, 
prav gotovo predstavljajo znanje in

LETNE KARTE:
Družinska: 22.000 ST 
Navadna: 17.000 SIT 
Študentska / mladinska: 10.000 ST 
Šolska (dopoldanska, v času šol. 

poč. do 14.00 ure); 4.000 ST 
Abonma (10 ur) 6.000

Tečaji:
Razpisujemo začetne 12 - urne 

tečaje za odrasle in otroke (termini po 
2 uri). Pričetek tečaja bo, ko bo 
zbranih dovolj prijav. Klub organizira 
tudi nadaljevalne tečaje in individualno 
poučevanje za vse, ki bi želeli 
izpopolniti svojo igro oziroma pridobiti 
osnovna znanja teniške igre.

Podjetjem in drugim ustanovam:
Nudimo vam možnost reklamiranja 

vaše firme, organiziranega, cenejšega 
igranja za vaše zaposlene, nabavo 
letnih kart, organizacijo turnirjev in 
srečanj s poslovnimi partnerji.

Informacije, prijave: dodatne 
informacije dobite v Fitnes centru (tel. 
(041 440 606 ali 041 456 656; del. 
čas pon. - petek 10-14, 16-22, 
sobota 16-22, nedelja zaprto) ali v 
klubskem prostoru (vsak dan od 18 - 
19 ure), kjer zbiramo prijave za tečaje 
in vpisujemo nove člane.

neprecenljive izkušnje, ki so v tem 
športu nujno potrebne, ostali štirje pav 
ekipo vnašamo mladostno zagnanost in 
vztrajnost. Tako sestavljena ekipa, je z 
obilo treninga, v letošnjem prvenstvu 
dokazala, da se kljub neustreznim 
površinam na katerih trenira lahko kosa z 
ekipami, ki imajo mnogo boljše in 
ustreznejše lokacije zadelo. Sam uspeh 
ekipe je še toliko večji, če upoštevamo 
dejstvo, da Primorci imamo reko Sočo, 
ki je praktično edina primerna reka za 
rafting v Sloveniji, nimamo pa niti ene 
ekipe, ki bi zastopala ta del Slovenije in 
je zato Bistriška ekipa edina primorska 
ekipa. Ob tej priložnosti, bi se zato radi 
zahvalili občini Ilirska Bistrica, podjetjem 
Piama pur, Šenkinc, Kaas, SKB banka, 
Rimex in ostalim, ki so nam v tem letu 
namenili dragoceno podporo.

Uspešno delo na tekmovalnem 
področju pa je klub v letošnjem letu 
razširil tudi na mlajše selekcije. Tako se 
je v spomladanskem obdobju v klubu že 
formirala ekipa tekmovalk iz osnovne 
šole Antona Žnideršiča, ki bo šolo 
zastopala na šolskem tekmovanju v 
Radencih na Kolpi. Za letošnjo sezono 
pa je v planu tudi sestava fantovske ekipe, 
katero se namerava formirati za naslednje 
šolsko tekmovanje.

Luka Špilar

Dirka polna emocij in prevratov se je 
za nas končala odlično. Za nas se je 
tekma s časom začela že v četrtek zvečer, 
ko sva opazila nepravilnost na hladilnem

sistemu novega motorja, ki ga je tokrat za 
nas pripravil Fridi. Nadaljevali smo v 
petek, ko nas je čakal tehnični pregled 
in verifikacija. Obveznosti sva uspešno 
opravila. Med tem časom smo skušali v 
delavnici pri Fridiju odpraviti težavo z 
motorjem. Popravila na motorju so trajala 
pozno v noč oziroma že karv jutro. Tako 
sva lahko zjutraj startala v Logatcu.

Gregor Slavec je v drugi 
polovici maja nastopil na drugi 
letošnji gorsko hitrostni dirki. 
Potem, ko so njegov prvi letošnji 
nastop v Lučinah pogojevale 
tehnične težave, je na 
mednarodni GHD v Sevnici 
dirkalnik deloval brezhibno, 
vseeno pa se Gregor ni mogel 
vmešati v boj za zmago v svoji 
tekmovalni skupini, ker je njegov 
dirkalni avtomobil enostavno 
prešibak. Zato so v ekipi taskoj 
po dirki revidirali letošnji 
tekmovalni načrt.

Na nastop na 3700 m dolgi in 
tehnično zahtevni progi od Impoljce do 
Studenca v neposredni bližini Sevnice 
se je voznik AK Elektrodekleva odlično

pripravil. Progo je izjemno preučil in 
njegova ekipa jervzomo pripravila vozilo 
Alfa Romeo 156TS. Že takoj po treningu 
pa je bilo bolj ali manj jasno, da tudi tokrat 
ne bo moč konkurirati za zmago. Razlika 
v zmogljivostih njegovega avtomobila v 
primerjavi z dirkalnikoma obeh 
najresnejših tekmecev je bila enostavno 
prevelika. Omejitve v moči motorja in 
predvsem v bistveno manj preformantnih 
pnevmatikah, ki jih predpisuje pravilnik 
SNP, je preprečil, da bi bil rumeno čmi 
dirkalnik enakovreden tekmec 
čistokrvnim bolidom skupine A. Že sama 
primerjava količine investiranih sredstev 
sredstev pove, da so Gregor Slavec in 
ekipa dosegli največ, kar objektivno še 
lahko. Samo sekvenčni menjalnik je 
trenutno vodilnega Sašo Horvata stal

Prvi krog sva končala v okviru naših 
zmožnosti. Privaditi se je bilo potrebno 
na predelano podvozje, motor...

Drugi krog sva nekoliko vzdignila

tempo, ase nam je že na HP Sveta trojica 
pripetila nezgoda. Odprl se nam je 
pokrov motorja, tako da sva bila 
primorana dirkalnik ustaviti ter ponovno 
zapreti pokrov. Izguba časa je bila okoli 
40 sekund napram najbližjim 
konkurentom. Nadaljevala svavsilovitem 
tempu ter dosegla najboljši čas v diviziji I 
na super specialu v Logatcu.

več, kot je vrednost celega Slavčevega 
dirkalnika! Poleg tega ima tudi Miran Terčil 
vsaj 50 KM več v svojem Oplu, pa tudi 
prosto izbiro pnevmatik. GregorSlavec v 
sedanjem razmerju moči lahko računa 
na višje uvrstitve le ob tehničnih težavah 
obeh voznikov na prvem in drugem 
mestu, toda kot pravi športnik si tega 
gotovo ne želi.

V moštvu pravijo: »Nismo se predali 
in v nadaljevanju prvenstva bomo 
potrpežljivo čakali na naš trenutek. Glede 
na vozniške sposobnosti Gregorja 
Slavca smo gotovi, da lahko 
presenetimo.«

Zato so staknili glave in morda našli 
rešitev, ki pa jo bodo morali predhodno 
doreči še s partnerji, ki prispevajo 
sredstva. Rešitev za trenutni položaj vidijo

v največji možni izkoriščenosti 
tekmovalnega materiala. To pomeni, dag 
mora Gregor potegniti iz avtomobila še 
celo nekaj več kot 100 odstotkov. Zato 
pa je potrebno opraviti kar največ 
tekmovalnih kilometrov. Prav zato so se 
odločili nastopati tudi na dirkah DP 
Slovenije na krožnih progah. Tako bodo 
prišli do limita, voznik in avto se bosta 
povsem zlila, ker pa njegova najmočnejša 
tekmeca na takih tekmovanjih ne 
sodelujeta, bo to mogoče tudi skrito 
orožje mladega voznika. Vsekakor se je 
Gregor odločil, da položaj zanj ni in ne 
more biti izgubljen, zato lahko v 
nadaljevanju sezone pričakujemo še 
kakšno pozitivno presenečenje.

V tretjem krogu na obeh 
preizkušnjah brez težav in kar solidno. 
Start treh krogov super speciala v Logatcu 
zopetvelika težava. Že v prvem zavoju po 
startu sva prebila zadnjo desno gumo, 
tako da sva vse tri kroge vozila po prazni 
gumi pri čemer nas je tudi enkrat pošteno 
zavrtelo. Izguba časa je znašala okoli 30 
sekund.

Drugi dan:
Prvo preizkušnjo sva štartala iz 6 

mesta v pokalu. Začelazsilovitim tempom 
ter naredila napako pri spuščanju v 
dolino terzletela iz ceste. Izguba časa je 
bila velika a sva kljub izletu dosegla zelo 
dober čas. Nadaljevala sva v enakem 
tempu in dan končala na odličnem 
drugem mestu v Vugo pokalu ter na 
četrtem mestu v diviziji I. Po vseh težavah 
in pripetljajih je za nas drugo mesto kot 
zmaga.

Ko uspemo zbrati vse vtise in misli 
nas čaka revizija na dirkalniku in priprava 
na naslednjo dirko.

Ob tej priložnosti naj se zahvaliva 
našim mehanikom, ki so »šraufali« pozno 
v noč, vsem našim sponzorjem ter vsem 
ostalim navijačem, ki so držali pesti za 
naju. Hvala vsem ter vidimo se na 
naslednji dirki.

Slavko & Sebastijan

V ZNAMENJU RUMENE ŽOGICE
Vlado Kirvec

POSADKA ROME & PETRO
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Brezplačni mali oglasi
PRODAM

Prodam »Matjacovo« kmetijo, lahko tudi 
posamezne parcele, naTopolcu; Info: 01 / 
705 1073 ali 041/ 411 438;

Prodam srednje veliko otroško gorsko kolo 
DOUGLAS, dobro ohranjeno.
Tel.: 041/730 641

Prodam samohodno rotacijsko kosilnico 
Agromex Futura, 4-taktni motor Tecumseh 
4 kW(5,5 KS), širina reza 50 cm, rotirajoči 
disk s štirimi noži, opremljena s črpalko za 
olje, vgrajen samodejni varnostni STOP, za 
košnjo višje trave; malo rabljena.
Tel.: 041/ 484 171

Prodam novo motorno kolo Honda CBFt, 
1000 RR, letnik 04/05 za 2.450.000 
SIT. Tel.: 041/546 214

V stanovanjski soseski Rozmanova ulica 
24, Ilirska Bistrica prodam trisobno 
stanovanje v izmeri 69,67m2. Cena 
stanovanja znaša 14.500.000,00 sit. 
Resni interesenti lahko dobite informacije 
na tel. št. 040-718-876.

Prodam novo motorno kolo Kavvasaki ZX 
12 R, letnik 2005. Cena: 2.400.000 SIT. 
Tel.: 041/546 214

Prodam Citroen AX 1.0 šport,letnik 97, 
registriran do konca aprila 2006, 62.000 
km, rdeče barve. Tel.: 031 869 797

Prodam novo motorno kolo Ducati 999, 
cena 3.000.000 SIT.
Tel.: 041/546 214

Prodam kombi Peugeot Partner 1.4,
170.000 prevoženih kilometrov, cena
650.000 SIT. Tel.: 031 /357 463 ali 041 / 
535 642

Prodam otroške carving smuči Elan Inte
gra 5.0 JR, dolžina 103 cm, z vezmi 
Salomon, rabljene dve sezoni - cena
15.000 SIT in veleslalomske carving smuči 
za dobre smučarje Elan Integra 9.0, dolžina 
180 cm, z vezmi Eguipe, malo rabljene za
25.000 SIT. Tel.: 051/319 115

Prodam stanovanje v Opatiji, 65 m2, II. 
nadstropje, sončna stran, pogled na morje, 
informacije zvečer na tel.: 00385 51 715 
047

Prodamo hišo na Bazoviški 31 v Ilirski 
Bistrici. Tel.: 05/714 40 34

V Ilirski Bistrici prodamo večjo 
dvostanovanjsko hišo, razgibano, 
nadstandardno, večja parcela na zanimivi 
lokaciji, letnik 1962, cena 35 mio SIT. Tel.: 
031/487 227

Prodam dobro ohranjen Ford Orion 1.4i 
za rezervne dele, cena po dogovoru. Tel.: 
05/714 20 92 ali 051/603 141

V Novokračinah prodam parcelo za vikend 
ali čebelnjak - asfalt, voda in elektrika v 
neposredni bližini. Tel.: 041/739 829

Prodam parcelo v Jelšanah (1500 m2) 
primerno tudi za gradnjo.
Tel.: 041/590 793

Prodam moško gorsko kolo Specialized 
Hard rock oprema Deore/Alivio, vilice z 
regulacijo, plus ostala oprema. Tel.: 031 / 
339 204.

Na Jurčičevi 18 v Ilirski Bistrici adaptiramo 
4 stanovanja, tri v velikosti 50 m2 in eno 
70 m2. Interesenti pokličite na 041/740 
583; možnost dogovora o razporeditvi 
prostorov.

Prodam zazidljivo parcelo velikosti 2000 
m2 za gostilno Gril Danilo (v celoti ali po

polovicah). Informacije po telefonu 031 / 
672 050

Prodamo zazidalno parcelo. Okolica Ilirske 
Bistrice. Tel.: 05/71 42 150 ali 041/353 
397.

Prodam pomivalni vgradni stroj Candy. Tel.: 
05/ 71 45 704

Prodam seno (bale) in domačo slovovko. 
Tel.: 05/753 03 87

Ugodno prodam kabelsko za stanovanje. 
Tel.: 070/450 033

V Ilirski Bistrici prodamo poslovno 
stanovanjsko hišo ob glavni cesti; 750m2, 
starejša, meščanska, dvonadstropna z 
visokim podstrešjem, vseljiva, vrt, dvorišče, 
parcela 800 m2, primerna za večdružinsko 
stanovanjsko hišo s poslovnimi prostori v 
pritličju 300 m2. Tel.: 05/714 50 53

KUPIM

Kupim stanovanje v Ilirski Bistrici. Tel.: 
040/233 913

Kupim zazidalno parcelo okoli 1000 m2 v 
okolici Ilirske Bistrice.
Tel.:041/799 478

Kupim ali vzamem v najem manjše 
stanovanje. Brane Pustovrh, Tovarniška 
10,1000 Ljubljana

Kupim dvosobno stanovanje v Ilirski Bistrici. 
Tel.: 031/573 943

Kupim starejšo hišo v okolici Ilirske Bistrice, 
lahko tudi manjšo kmetijo. Pogoj je velikost 
parcele nad 1.500 m2. Tel.: 040/838 
520

ODDAM

Oddam stanovanjsko hišo v okolici II. 
Bistrice; Info: 041/ 805 021;

V Mikozi oddamo poslovni prostor 15 m2; 
Info: 041/648 955;

Oddam opremljeno garsonjero v 
Gregorčičevi ulici v II. Bistrici.
Tel.: 041/464 165

Oddam poslovni prostor, velik 55m2v OiC 
Trnovo, Vilharjeva 35. Primeren je za 
trgovinsko, gostinsko ali pisarniško 
dejavnost in ima samostojen vhod. 
Informacije TELES d.o.o.
Tel.: 05/711 01 00; GSM:041/616 411

Oddam obnovljeno in opremljeno dvoinpol 
sobno stanovanje v Prešernovi 25/c v Ilirski 
Bistrici. Informacije na tel.: 041/616 411

Oddam lokal v Ilirski Bistrici (bivša Planika). 
Info: 031/453 340 ali 041/245 160

Oddamo poslovni prostor v Jelšanah, 
primeren za različne dejavnosti. Tel.: 041 / 
363 422

NAJAMEM
5-članska družina najame stanovanje v II. 
Bistrici; Info: 031/414 616;
Najamem stanovanje v Ilirski Bistrici. Tel.: 
040/233 913

V Ilirski Bistrici najamem stanovanje.
Tel.: 040/473 156

Najamem garažo za osebni avtomobil v 
okolici Grgorčičeve ulice v Ilirski Bistrici. 
Tel.: 041/449 786 (v večernih urah)

ŽIVALI
Čistokrvne nemške ovčarke ugodno 
prodam; Info: 041/627 729;

Na prodaj mladi potomci nemškega

ovčarja-vredno ogleda.info&slike- 
smolav@volia.net. Info: 041/556 536

Prodam čistokrvnega koker španjela zlato 
rjave ban/e, star 13 tednov. Tel.: 041 /758 
767 (popoldne)

Male pasemske živali, svilene kokoši, 
aurokane, nosijo jajca z zeleno lupino, 
race, muflone, štajerske kokoši prodamo! 
Tel.: 041 564749

STORITVE

Starejši osebi pomagam na domu.
Tel.: 031/310 410

Ugodno inštruiram matematiko, poslovno 
matematiko in statistiko. Tel.: 041 /337 767

Potrebujem pomoč pri čiščenju hiše in 
likanju - cena 800 SIT na uro. Tel.: 031/ 
231 450

Inštruiram angleščino in italijanščino za 
osnovno in srednjo šolo. Tel.: 71 44 384

Nudim varstvo otrok na svojem domu v 
Jelšanah. Tel.: 041/242 563 ali 05/788 
50 79

Kvalitetno inštruiram matematiko, fiziko in 
kemijo. Tel.: 040/905 356, 05/71 17 
790

Inštruiram in poučujem italijanščino, 
popravljam diplomske naloge v slovenščini. 
Tel.: 040/378 888 Patricija

Lektoriram slovnične, tiskarske napake 
vseh slovenskih besedil, prevajam tudi 
hrvaška in srbska besedila. Tel.: 040/640 
429

Izpiti iz slovenskega jezika za pridobitev 
državljanstva. Informacije na 041 /762 724

Brezplačne 
male oglase 
sprejemamo 

do 20. v mesecu na 
tel. št. 05/ 710 03 20 

ali po e-pošti.

PROSIMO še, da nam 
sporočite, ko objava 

oglasov ni več 
potrebna.

POLICIJSKA KRONIKA ZA OBDOBJE

OD 16. 04. 2006 
DO 15. 05. 2006

Policisti PP Ilirska Bistrica so v navedenem obdobju obravnavali 30 kaznivih 
dejanj, in sicer 1 kaznivo dejanje vloma, 7 kaznivih dejanja tatvin, 6 kaznivih 
dejanj poškodovanj tuje stvari, 4 kazniva dejanja ogrožanja varnosti, 4 kazniva 
dejanja povzročitve lahke telesne poškodbe, 3 kazniva dejanja goljufije, 2 
kaznivi dejanji grdega ravnanja, 2 kaznivi dejanji požiga in 1 kaznivo dejanje 
prepovedanega prehoda državne meje.

Pri varovanju državne meje so policisti prijeli 26 oseb, kateri so v R 
Slovenijo vstopili ilegalno. Večina jih je bila obravnavanih v hitrem postopku 
pri prekrškovnem organu in so bili po končanih postopkih izročeni hrvaškim 
mejnim organom.

Policisti so obravnavali 16 kršitev javnega reda in miru, od tega 12 kršitev 
na javnih krajih oziroma v gostinskih lokalih in 4 kršitev v zasebnih prostorih. 
Zoper kršitelje so bili podani obdolžilni predlogi in se bodo morali zagovarjati 
na sodišču. V dveh primerih je bilo zoper osebi zaradi ponovitvene nevarnosti 
odrejeno pridržanje.

Policisti so eni osebi zasegli manjšo količino prepovedane droge, zaradi 
česar bo podan obdolžilni predlogi in se bo moral kršitelj zagovarjati pri 
sodniku.

Na območju naše policijske postaje se je pripetilo 9 prometnih nesreč, 
od tega 4 s telesnimi poškodbami in 5 brez poškodb oziroma samo z materialno 
škodo. Zoper povzročitelje bodo podani obdolžilni predlogi in uvedeni hitri 
postopki pri prekrškovnemu organu PP Ilirska Bistrica. Poleg tega smo morali 
policisti obravnavati še 15 poškodovanj osebnih avtomobilov na parkirnih 
prostorih.

Obravnavali smo 1 travniški požar in en dimniški požar. Prišlo je tudi do 
napada psa, ki je poklal ovce. Podano je bilo poročilo na tožilstvo v Postojni.

Obravnavali smo tudi dogodek, kjer se je ena oseba vozila z motorjem 
izven urejenih poti, pri tem pa je padla ter se lažje telesno poškodovala.

Policijska postaja Ilirska Bistrica je dne 13.05.2006 na parkirnem 
prostoru v ulici 4. armije v II. Bistrici skupaj s policisti postaje prometne 
policije Postojna in svetom za preventivo in vzgojo v cestnem prometu 
(SPVCP) izvedla preventivno akcijo z naslovom »vozi pametno«.
Preventivna akcija je bila namenjena predvsem voznikom motornih koles. V 
uvodu so policisti prometniki postavili poligon in na njem predstavili varno 
vožnjo z motornimi kolesi. Po končani predstavitvi varne vožnje so se 
posamezni motoristi pod nadzorom policistov prometnikov preizkusili v vami 
vožnji na postavljenem poligonu.

Ob tem so si lahko ostali udeleženci ogledali opremo policije za nadzor 
prometa in sicer sistem provida, preizkusili alkotest in dobili marsikateri 
odgovor ki se je nanašal na delo policije v prometu.

Ob tem so si udeleženci ogledali in preizkusili tudi v oživljanju 
ponesrečenca in se na prostoru SPVCP preizkusili na simulatorju skuterja, 
kjer so si lahko izmerili reakcijski čas pri zaviranju ter si na tehtnicah izmerili 
silo ki se sprosti na telo pri trku.

Udeleženci varne vožnje so prireditev pohvalili in podali zagotovilo, da se 
podobnih akcij še udeležijo.

Božidar ŠTEMBERGER 
KOMANDIR POLICIJSKE POSTAJE 

POLICIJSKI INŠPEKTOR II

SJ
TAPETNIŠTVO
ŽELE/f===
Pot k studencu 8, 6257 Pivka 
tel.: 05/757-15-32 
tel/fax: 05/757-16-44

www.tapetmstvo-zele.com
IT/p-TATA 

OTT,AT17lTS?1TiGA POHIŠTVA

- moderno
- funkcionalno
- udobno
- kakovostni in vzdržljivi 

sodobni materiali
- izdelava po merah strank
- bogata izbira blaga in usnja
- uporabnost kot ležišče

Z izdelavo po merah nudimo 
strankam možnost, da si same 
izberejo sestav, ki ugaja njihovim 
željam in potrebam. Majhna stano
vanja in prostori niso ovira, da si 
nebi izbrali udobno in moderno 
sedežno garnituro iz katere lahko 
naredite ležišče za vsakodnevno 
spanje.

Sedežne garniture 
Tapetništvo Žele 

so privlačnih in modernih oblik 
ter nudijo udobje in sprostitev za vse generacije.
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ODGOVOR NA ODPRTO PISMO SKUPINE
VIATOR & VEKTOR

V Snežniku, št. 187,20.4.2006je bilo objavljeno odprto pismo 
Skupine Viator & Vektor bistriškemu županu. Da bi si bralci 
Snežnika ustvarili popolnejšo sliko o navedeni zadevi, vam v zvezi 
s spremembo lokacijskega načrta za parkirišče nevarnih snovi 
Transport posredujemo:

1. sklep Občinskega sveta Občine Ilirska Bistrica, sprejet na 
nadaljevanju 30. seje 13.3.2006 in obrazložitev k sklepu, ki je 
bila občinskemu svetu predložena v gradivu za sejo;

2. odgovor župana na članka v Primorskih novicah (»Trans
port ne razpada« dne 4.4.2006 in »Občina škodi družbi« dne 
6.4.2006), ki je bil objavljen v Primorskih novicah, št. 100, 
4.5.2006.

1. Sklep občinskega sveta:
»1. Občinski svet Občine Ilirska 

Bistrica zavrača predlog družbe TIB 
Transport d.d. za spremembo 
lokacijskega načrta (prej: ureditvenega 
načrta) za kompleks P3 Transport 
Ilirska Bistrica, zato se ne sprejme 
programa priprave za navedeno 
spremembo.

2. Ta sklep stopi v veljavo takoj.«

Obrazložitev:
»Vodstvo skupine Viator & Vektor 

d.d. in hčerinske firme TIB Transport 
d.d. je večkrat predlagalo spremembo 
lokacijskega načrta (po stari 
zakonodaji ureditvenega načrta) za 
območje parkirišča za nevarne snovi. 
Po prvi zasnovi je bila predvidena 
pozidava celotnega parkirišča, velikosti
18.000 m2 površine s trgovskim 
centrom in verjetno (po informacijah, 
ki so bile dostopne) večjega 
bencinskega servisa, končna varianta 
pa je uničenje parkirišča za nevarne 
snovi na površini 13.000 m2 tako, da 
bi ostalo za parkiranje približno 5000 
m2 urejenih površin.

Na zahtevo župana, da predsednik 
družbe Viator &Vektord.d. g. Zdenko 
Pavček pismeno poda vizijo bodočega 
razvoja družbe TIB Transport d.d. je 
občina dne 22.6.2005 dobila s strani 
družbe Viator & Vektor d.d. dopis, ki 
gaje podpisal pomočnik predsednika 
uprave in ne sam predsednik, kot je 
bilo dogovorjeno, v katerem zelo 
pavšalno opisuje kaj naj bi bilo z družbo 
TIB Transport v bodoče. Iz tega dopisa 
ni razvidna nobena garancija in 
perspektiva razvoja te družbe, ampak 
le odprodaja odvečnega premoženja 
v družbi TIB Transport in zmanjšanje 
zaposlenih na 170 do 180 ljudi in da 
bi morala Občina Ilirska Bistrica 
podpirati zdravo konkurenco preskrbe 
občanov z živili, saj vsaka konkurenca 
prinaša nekaj dobrega, predvsem če 
upoštevamo poslovno filozofijo 
mednarodne trgovske verige UDL. Prav 
tako navajajo, da naj bi postalo sedanje 
organizirano parkirišče nepotrebno in 
predstavlja samo strošek za družbo in 
zmanjšuje njeno konkurenčnost, ki je 
že tako načeta zaradi nelojalne 
konkurence, ki nekaterim omogoča 
poslovanje mimo predpisov.

- Vse te in podobne navedbe vtem 
dopisu, ki je v prilogi, ne prikazujejo 
nobene dolgoročne vizije obstoja in 
delovanja družbe TIB Transport v tej 
obliki. To potrjujejo tudi nekatera 
dogajanja okrog prevzema sorodnih 
družb s strani skupine Viator & Vektor 
d.d. in samo dogajanje v družbi TIB 
Transport in njenega prevzema s strani 
njenega skoraj 95% lastnika, kot je

navedeno v dopisu, čeprav je resnica 
okrog lastništva drugačna.

- Pred nekaj leti je bila podobno 
prevzeta družba Transavto Postojna z 
velikimi obljubami sedanjega 
predsednika uprave Viator &vektord.d. 
g. Pavčka, da imata družba perspektivo, 
da se bo še hitreje razvijala in rasla. 
Resnica pa je bila takšna, da so se 
najprej ukinile mehanične delavnice 
in delavce vozili v Ljubljano, čez nekaj 
časa pa se je fizično likvidirala celotna 
družba Transavto, njeno premoženje 
pa prodalo raznim družbam, parkirišča 
pa za nakupovalni center.

- Kmalu po prevzemu družbe TIB 
Transport je bila 20. novembra 2001 
slavnostna otvoritev parkirišča za 
nevarne snovi, parkirišča za osebne 
avtomobile in križišče za vstop na to 
parkirišče. Tako kot slavnostni 
govornik, takratni minister za evropske 
zadeve g. Igor Bavčar, kot župan Franc 
□polt in predsednik uprave Viator & 
Vektor g. Zdenko Pavček so poudarili, 
da se z novim parkiriščem tako 
Transportu kot obmejni bistriški občini 
odpirajo nove razvojne perspektive. Po 
dobrih štirih letih pa je število 
zaposlenih padlo za polovico, napoved 
s strani lastnika pa je padec na slabo 
tretjino, kar pomeni, da ni nobene 
razvojne perspektive, ampak postopno 
krčenje dejavnosti, poslovanja in s tem 
odpuščanja delavcev, ne pa razširitev 
poslovanja kot pri nekaterih sorodnih 
družbah.

- Takoj po odprtju navedenih 
objektov je v letu 2002 prišla vloga, da 
bi na delu zemljišča in parkirišča TIB 
Transport zgradili nakupovalni center 
Spar, kar takratni občinski svet ni 
sprejel. V letu 2003 se je vloga 
ponovila z obljubami takratnega 
direktorjaTIBTransport in predsednika 
uprave Viator & Vektor, da bo 
odprodaja tega zemljišča pomagala 
sanirati stanje v družbi, ji dati razvojni 
zagon.

- Že ob otvoritvi trgovskega centra 
Spar se je scenarij ponovil, saj je 
predsednik uprave Viator & Vektor 
obljubljal, da bo družba TIB Transport 
s prodajo novega in po vseh predpisih 
urejenega parkirišča za potrebe 
trgovskega centra LIDL dobila sredstva 
za njen razvoj in naložbe.

- Od prevzema naprej se direktorji 
družbe TIB Transport menjavajo 
povprečno vsako leto, kar kaže na 
neresen pristop lastnika k sanaciji 
družbe, posebno, če na vodilna mesta 
namešča ljudi, ki ne poznajo področja 
in problematike firme in jo tudi nimajo 
časa spoznati, kaj šele, da bi jo začeli 
uspešno voditi. Dostikrat izgleda kot, 
da obstoj, stabilno poslovanje in razvoj

družbe nista v interesu lastnika.
- Prodaja premoženja - to je delnic 

drugih uspešnih podjetij, ki so bile v 
lasti družbe TIBTransport se ni poznala 
z nobenim investicijskim vlaganjem v 
družbo TIB Transport in v našo občino. 
Možno je, da lahko štejemo za 
investicijsko vlaganje prodajo štiri leta 
starih vozil s prevoženimi milijon 
kilometri, ki so skoraj amortizirana s 
strani lastnika svoji hčerinski družbi in 
to vozili, ki pa so povrh še neprimerna 
za prevoz nevarnih snovi in so bila 
potrebna dodatna vlaganja za njihovo 
usposobitev.

- Ukinitev družbe TIB Terminal, 
prevzem njenega dela in delna prodaja 
njenega premoženja se prav tako ni 
poznala na investicijskem vlaganju v 
TIB Transport. Po informacijah, ki so 
dostopne, so bili pri ukinitvi TIB Termi
nal oškodovani mali delničarji - 
večinoma naši občani, saj ni poznano 
menjalno razmerje z matično firmo, ki 
je prevzela premoženje, do danes pa 
niso dobili niti nadomestila, niti drugih 
delnic, niti ne vedo kaj je z njihovim 
premoženjem v TIB Terminal.

- Kljub temu, da je TIB Transport 
samostojna družba, se je že sedaj 
večino odločanja in upravljanja 
preneslo na večinskega lastnika, tudi 
mimo nadzornega sveta.

- Zamenjava nadzornega sveta, ki 
se ni strinjal s takšnim načinom dela in 
njihova nadomestitev izključno z ljudmi, 
ki podpirajo takšen način dela.

Zamenjava in odpuščanje vodilnih 
ljudi družbe TIB Transport, ki se niso 
strinjali s takšnim načinom dela in 
uničevanja družbe na tak način, kose 
jo na različne načine finančno slabi in 
prodaja njeno premoženje, od 
katerega je odvisno njeno nadaljnje 
poslovanje in obstoj.

- Lastnik ima vso pravico da upravlja 
s svojo lastnino in v končni fazi lahko 
družbo tudi proda ali jo ukine, občina 
pa samostojno odloča ali mu bo pri 
tem pomagala, posebno, če so pri tem 
oškodovani naši občani in ali je to v 
interesu in korist prostorskemu in 
razvojnemu konceptu občine.

- V občini je za izgradnjo 
nakupovalnih centrov dovolj 
nezazidanih stavbnih zemljišč, prav tako 
pa občina zaradi neurejenega 
parkiranja potrebuje in bo tudi v 
bodoče potrebovala urejena 
parkirišča, kar dokazujejo tudi gradnje 
in urejanje novih parkirišč na področju 
občine.

Na podlagi vseh teh ugotovitev 
sem kot župan zavrnil sprejem 
programa priprave za spremembo 
lokacijskega načrta na področju 
parkirišča za nevarne snovi v lasti 
družbe TIB Transport d.d.. Proti temu 
sem, ker smatram, da gre za namerno 
finančno izčrpavanje družbe, tako s 
prodajo po delih, ker se s tem iztrži več 
kot pa s prodajo v celoti, z 
omejevanjem odločanja in poslovanja 
zaposlenih v sami družbi in na različne 
druge načine in s tem v škodo naših 
občanov s podaljševanjem agonije, saj 
ni znan koncept nadaljnje usode te 
družbe. Sklicevanje na razvoj družbe 
in zaposlitve so zavajajoče, saj so take 
obljube pred leti dobili s strani

predsednika uprave Zdenka Pavčka 
tudi v Postojni, zdaj pa je vsem jasno 
kaj je bil namen prevzema družbe 
Transavto. V končni fazi pa bi se morala 
vsa dosedanja prodaja premoženja 
družbe TIB Transport veliko bolj poznati 
pri njenem investicijskem vlaganju.

- Vse te navedbe so mi bile 
podlaga pri odločitvi za zavrnitev 
spremembe lokacijskega načrta za 
parkirišče nevarnih snovi. Ker pa so 
še naprej pritiski po spremembi 
lokacijskega načrta, predlagam 
občinskemu svetu, da obravnava to 
problematiko in vlogo za spremembo 
lokacijskega načrta dokončno zavrne.«

2. Odgovor župana v 
časopisu Primorske novice:

»Oba članka v Primorskih novicah 
z gornjima naslovoma, ki sta nastala kot 
reakcija na sprejet sklep Občinskega 
sveta Občine Ilirska Bistrica, sta samo 
odraz nadaljnjega pritiska vodstva 
Skupine Viator&Vektor d.d. na župana 
in člane Občinskega sveta Občine 
Ilirska Bistrica, da bi slepo in brez 
ugovora sledili njihovim željam in 
zahtevam po nadaljnji postopni 
razprodaji premoženja družbe TIB 
TRANSPORT d.d.. Ker se oba članka 
sklicujeta na županovo obrazložitev 
sprejetega sklepa občinskega sveta o 
zavrnitvi spremembe lokacijskega 
načrta, da bi na sedanjem parkirišču 
za nevarne snovi zrasel nov trgovski 
center družbe LIDL in na razpravo 
posameznih svetnikov, bi posebno v 
pismu županu s strani pomočnika 
predsednika uprave Viator &Vektord.d. 
g. Igorja Zajca pričakoval strokovno 
utemeljeno in s podatki podkrepljeno 
zavrnitev obrazložitve sprejetega sklepa 
ter razprav posameznih svetnikov. 
Namesto tega pa v tem pismu g. Zajc z 
gnojnico poliva tako župana, kot 
posamezne svetnike z utemeljitvijo, da 
Občina in njeno vodstvo zaradi ozkih 
interesov nočeta razumeti, sprejeti in 
podpreti poslovnih odločitev družbe 
TIBTransport in da v svojih komentarjih 
skrivajo bojazen pred uspešnim 
poslovanjem TIB Transport, predvsem 
zaradi možnosti razkritij namer iz 
preteklosti, ko jim je prevzem TIB 
Transporta s strani Viator & Vektor že 
prekrižal lastne poslovne načrte. Po 
navedbah g. Igorja Zajca so komentarji 
glede družbe TIB Terminal milo rečeno 
pavšalni, nestrokovni in temeljijo na

informacijah iz okolja, ki ga na to 
družbo vežejo privatni interesi. Zato bi 
prosil njega ali predsednika družbe g. 
Pavčka, da javno povesta kateri so 
privatni interesi župana in vodstva 
občine in koliko je vredna delnica 
družbe TIB Terminal, ki že tri leta ne 
posluje, brez vednosti malih 
delničarjev.

Kako vodstvo družbe Viator & Vektor 
skrbi za naše okolje smo se lahko že 
prepričali, tako župan kot občinski 
svet, saj smo šli g. Pavčku na limanice 
že pred tremi leti, ko so prodajali 
zemljišče družbi Spar, in smo zato 
spremenili lokacijski načrt, saj naj bi 
to rešilo glavne probleme družbe TIB 
Transport -tri leta po tem, pa se 
zgodovina ponavlja in sicer z družbo 
LIDL. Glede nakupa lažjih prikolic pa 
samo eno vprašanje, zakaj potem TIB 
Transport kupuje precej težje in 
amortizirane kamione, ki niso primerni 
za prevoz nevarnih snovi, namesto 
novejših in lažjih, da bi vozili več tovora?

Kako lahko zaupamo vodstvu Viator 
&Vektor, pa se lahko prepričamo na 
primeru TRANS AVTA Postojna, ko so 
bile s strani g. Pavčka izrečene velike 
obljube o razvoju in prihodnosti te 
družbe ob njenem prevzemu, sedaj pa 
vsi vemo, kdo je kupil parkirišče te 
družbe in kje je ta družba sedaj.

G. Igorju Zajcu pa bi svetoval, dav 
kolikor ni omenjenega pisma županu 
pisal po navodilu nekoga drugega, da 
si skupaj s predsednikom Viator & 
Vektor d.d. g. Pavčkom ogledata 
kaseto z otvoritve obravnavanega 
parkirišča dne 20.11.2001 in njegove 
obljube o razvoju in prihodnosti TIB 
Transport brez odpuščanja delavcev. 
Ker se ta zgodba še ne bo končala in 
so pred nami lokalne volitve, se bodo 
pritiski stopnjevali, ker mora občina 
dobiti župana in občinske svetnike, ki 
bodo brez vprašanj izpolnjevali želje 
vodilnih mož Viator & Vektor d.d., ne 
glede na interes občanov Občine 
Ilirska Bistrica, kot se to dogaja v TIB 
Transport - če ne ubogaš greš!

(Pisma in obrazložitve, ki so 
omenjene v člankih so na spletni strani 
občine.)«

ŽUPAN
Anton Šenkinc,univ.dipl.ekon.

Pozor!
Nevaren oglas!

,„S\fD
svd d.o.o. * 

varnost pri delu 
požarno varstvo

Cankarjeva 1 
31-6230 Postojna

www.svd.si » 
info@svd.si ■ 

+386(0)5 72 11 620 r 
+386(0)5 72 11 626 ■
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NOTRANJSKI RADIO LOGATEC D.0.0.
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•UR DO JUTRANJIH UR

Zadnji junijski konec tedna bo tudi letos v znamenju dobre glasbe in veselega 
druženja, saj se obeta tradicionalno praznovanje rojstnega dne Radia 94.

To bo že 12. žurka, na kateri pričakujemo, kot vedno, veliko število 
obiskovalcev, od blizu in malo manj blizu. Na našem odru seje vedno trlo odličnih 
izvajalcev in tako bo tudi tokrat, le da bo koncept nekoliko drugačen kot običajno. 
Malo več časa bomo namenili trenutno najbolj aktualnim slovenskim izvajalcem 
v posameznih zvrsteh, po načelu - za vsakogar nekaj.

Od 21. ure dalje se bodo tako s samostojnimi koncerti predstavili naš letošnji 
predstavnik na Eurosongu Anžej Dežan, največje odkritje lanskega leta Neisha, 
najprodornejša slovenska skupina Leeloojamais in Make Up 2, zasedba, ki bo 
poskrbela tudi za pravi pravcati ognjeni show. Zgodnje večerne ure bodo z nami 
žurirali najaktualnejšaturbozasedbaTurboAngels, Tanja Žagar, Vili Resnik in 
skupina Panda. Prostor in čas na odru pa bodo seveda zasedle tudi najboljše 
»domače« skupine, med njimi Duwai Orchestra in Outsider. Mladi pevci se 
bodo pomerili na zdaj že tradicionalnem pevskem festivalu Rompompom, prava 
paša za oči bo tudi nastop plesno - akrobatske skupine Flip.

Do praznovanja - 24. junija pa boste seveda obveščeni tudi o vseh ostalih 
podrobnostih. Se vidimo!

lesnina\pohistvo lesnina
Pivka, Petelinje 51

_____________________ Telefon: 05 757-00-80_____________________

POHIŠTVO ZA VAŠ DOM 
-VSE NA ENEM MESTU

Oblazinjeno pohištvo, mladinske sobe in spalnice, kuhinje 
in jedilnice, predsobe, garderobne omare, vzmetnice,....

Poleg pestre izbire pohištva in hitre dobave blaga vam 
ponujamo brezplačen prevoz in možnost odplačila na 24 obrokov.

Delovni čas: Od ponedeljka do petka od 8. do 19. ure, 
ob sobotah od 8. do 13. ure

MEGA POHIŠTVO-Samo Potrebuješ s.p.

ČASOPIS SNEŽNIK 

ČESTITA VSEM PREBIVALCEM OBČINE 

ILIRSKA BISTRICA

OB PRAZNIKU OBČINE
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NOVIH PIZZ
OB RAZVOZU
3 SREDNJE ali 
2 VELIKE ali 
1 DRUŽINSKA
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osvežilna pijača

RAZVOZ PIC JE CEL DAN 
9 - 22 URE
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CENIK OBJAV

1 stran: 120.000 SIT - 500,75 EUR
1 /2 strani: 80.000 SIT - 333,83 EUR
1/4 strani: 40.000 SIT - 166,92 EUR
1/8 strani: 30.000 SIT - 125,19 EUR

Cenik zakupa prostora velja za oglaševanje ter za politična sporočila. 
Objave na zahtevanih straneh ter na prvi in zadnji strani so višje za 30%. 
Cene ne vsebujejo DDV. Cene v evrih so informativnega značaja, 
preračunane so po centralnem paritetnem tečaju 1 EUR = 239,64 SIT).

Prostorska konferenca za Lokacijski načrt za 
stanovanjsko naselje Tok’ v Ilirski Bistrici

Na podlagi 28. člena Zakona o urejanju prostora (Ur. I. 
RS, št. 110/02 in 8/03 popravek) OBČINA ILIRSKA 

BISTRICA sklicuje
1. PROSTORSKO KONFERENCO

namenjeno oblikovanju programa priprave za:

Lokacijski načrt za stanovanjsko naselje 
Tok’ v Ilirski Bistrici (S01-LN),

ki bo v sredo, 19.04.0006 ob 16h, v prostorih sejne 
sobe Občine Ilirska Bistrica, Bazoviška 14.

Namen prostorske konference je uskladitev priporočil, 
usmeritev in legitimnih interesov lokalne skupnosti, 
gospodarstva ter interesov združenj in organizirane 
javnosti za pripravo programa za lokacijski načrt za 
stanovanjsko naselje Tok’ v Ilirski Bistrici (S01-LN).

Udeleženci prostorske konference, ki predložijo dokazila, 
da zastopajo organ, organizacijo, društvo ali drugo 

pravno osebo, lahko na konferenci podajo svoja
priporočila in usmeritve v pisni obliki ali ustno na zapisnik.

Za vse dodatne informacije pokličite po telefonu 
05/714 13 61, Občina Ilirska Bistrica,

Oddelek za gospodarsko infrastrukturo.

Javna razgrnitev predloga državnega lokacijskega načrta 
za preložitev glavne ceste G1-6 in regionalne ceste R2- 

404 na območju Ilirske Bistrice 
OBČINA ILIRSKA BISTRICA VABI NA

JAVNO RAZGRNITEV 
PREDLOGA DRŽAVNEGA LOKACIJSKEGA 
NAČRTA ZA PRELOŽITEV GLAVNE CESTE 
G1-6 IN REGIONALNE CESTE R2-404 NA 

OBMOČJU ILIRSKE BISTRICE

27.07.2005 - 26.07.2005

V SEJNI SOBI KRAJEVNE SKUPNOSTI ILIRSKA 
BISTRICA,

Bazoviška cesta 12, med delavniki med od 7h do 17h

IN JAVNO OBRAVNAVO
V TOREK, 5.07.2005 s pričetkom ob 18.00 uri 

V SEJNI SOBI OBČINE IL. BISTRICA, 
BAZOVIŠKA CESTA 12

VLJUDNO VABUENI!

PLAMING
Plaming,
projektiranje in izdelava 
tehnološke opreme, d.o.o 
ul. Nikole Tesla 5, p.p. 68 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: +386 (0)5/70-410-00 
fax: +386 (0)5/70-410-55 
e-mail: info@plaming.si

KEMIČNA ČISTILNICA 
IN PRALNICA

Iva Dujmovič $P
Kosovelova la, 6250 Ilirska Bistrica 
Tel.: 05/714-20-00, GSM: 041/249-007

URNIK
PONEDELJEK/SREDA/PETEK

8-14
TOREK/ČETRTEK

12-19
SOBOTA/NEDELJA/PRAZNIKI

ZAPRTO
ZA DIJAKE IN ŠTUDENTE 
NUDIMO 5% POPUST!!!

esimito03GCODQ©0©gK7
OugjOTfioDS Bdo prnsBaredlmBa dL©=®=

ESIMIT technology d.o.o. 
Vojkov drevored 14 
6250 Ilirska Bistrica

n.c. telefon: 05/711 02 00 
teto: 05/711 02 10 
e-mail: esimit@esimit-tech.si

GRADBENI CENTER
Miro Iskra S.P.
Vojkov drevored 28 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: 05 / 71 00 756 
fax.: 05 / 71 00 757 
GSM: 031 / 328 746 
e-mail: gciskra@volja.net

URNIK
7.00-19.00 

sobota 7.00 -12.00
10% popust na 

določene artikle
DOSTAVA NA DOM

/vosto^°'
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BORZNOPOSREDNIŠKA 
HIŠA D.D.

Ljudje se velikokrat sprašujemo, 
kako čim bolje obrniti svoj denar. 
Dandanes se nam ob pravi poplavi 
finančnih storitev ponujajo številne 
priložnosti, vendar se moramo pri vsaki 
od njih najprej seznaniti s tveganjem 
in pričakovanimi donosi ter šele nato 
izbrati sebi najbolj primerno.

Denar je najbolj varen na banki, 
kjer nam bančni depoziti prinašajo 
garantiran donos, ki pa se zadnja leta 
giblje zgolj okrog letne inflacije. To 
pomeni, da denar na banki realno ne 
pridobiva, temveč zgolj ohranja svojo 
vrednost in zato ne prinaša pravega 
donosa. Nekoliko bolj tvegane so 
obveznice, ki jih izdajajo države ali 
podjetja, tem pa po tveganju sledijo 
mešani in delniški vzajemni skladi. 
Vzajemni sklad razprši premoženje na 
večje število naložb ter na ta način 
skuša znižati tveganje svojih strank. 
Investiranje denarja v delnice sodi med 
bolj tvegane oblike plemenitenja 
sredstev, vendar pa je tu med višjimi 
tudi pričakovani zaslužek.

Medtem ko bolj izkušeni investitorji 
sami trgujejo z vrednostnimi papirji, pa 
tisti manj izkušeni vse pogosteje del 
svojega denarja zaupajo upravljavcu 
premoženja, ki se namesto njih odloča 
za nakupe in prodaje vrednostnih

VARČEVANJE V 
DELNICAH

papirjev. Upravljanje premoženja je 
namenjeno tako fizičnim kot pravnim 
osebam, ki imajo večji znesek denarja, 
namenjenega vlaganju v vrednostne 
papirje, vendar pa nimajo za to 
potrebnega časa, informacij ali znanja. 
S skrbnim spremljanjem dogajanja na 
domači in tujih borzah ter ob podpori 
dnevnih analiz ima upravljavec možnost 
hitrega ukrepanja, s čimer skuša 
doseči v danem trenutku za svoje 
stranke najugodnejšo potezo. 
Informacije prejema iz različnih virov, 
pri trgovanju pa je pozoren tako na 
varnost kot tudi na likvidnost naložb.

Prednost upravljanja nasproti 
vzajemnim skladom je v proviziji, ki je 
večinoma odvisna od ustvarjenega 
dobička (od zneska, ki je pridelan h 
glavnici), poleg tega pa običajno 
upravljavci premoženja tudi ne 
obračunavajo vstopnih in izstopnih 
provizij. Prednost nasproti varčevanju 
v banki pa je v višjih pričakovanih 
donosih ter osebnem odnosu med 
stranko in upravljavcem.

V kolikor pri prodaji delnic 
dosežemo dobiček, je potrebno po 
novem zakonu o dohodnini državi 
plačati davek v višini 20% dobička 
(fizične osebe), s tem da se davčna 
stopnja vsakih 5 let zniža za 5 odstotnih 
točk. Poleg tega je stopnja tu enotna 
za vse državljane, kapitalski dobički pa 
se vodijo ločeno in jih zato ni več

potrebno vpisovati v dohodninsko 
napoved.

Glede na v zadnjem obdobju veliko 
zanimanje za upravljanje premoženja 
očitno tudi pri nas vstopamo v čas, ko 
bomo tako kot večina naših evropskih 
sodržavljanov imeli svojega osebnega 
upravljavca finančnega premoženja. 
Slednji bo zadolžen za celotno 
finančno plat našega premoženja ter 
poskrbel, da bo v času, ko mi delamo 
za denar, naš denar delal za nas.

ILIRIKA 
Borzno posredniška 

hiša d. d.
Andraž Vrh, 

upravljavec premoženja

COMMERCE
GJRAFIČNE STORITVE 
IN TRGOVINA d.o.o.

Bazoviška 40 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: 05/71-00-320 
fax: 05/71-41-124

Nova poslovalnica 
Prešernova 11 

Odprto 
Pon-pet

9.00 - 12.00 in
15.00 - 18.00 

sobota
9.00 - 12.00

DOBITNIK NAGARDNE IGRE 
GREMTUOR.SIJE....

Stojan Spetič iz Bača.

Čestitamu srečnemu 
nagrajencu in mu želimo 

napozabne počitnice!

Nagradna igra GREMTOUR.SI
Odgovor in svoje podatke (tudi davčno številko) pošljite na dopisnici 
na naslov:
Snežnik, za počitnice GREMTOUR.SI, Bazoviška 40, 6250 
Ilirska Bistrica
Žrebanje bo 15. junija 2006.
Ime nagrajenca bo objavljeno v aprilski številki Snežnika. 
Nagrajenec bo obvestilo o nagradi prejel po pošti.

L_______________________________________________________________________ >

NOVA POSLOVALNICA se nahaja v: 
a.) Kettejevi ulici b.) Prešernovi ulici c.)Jurčičevi ulici

Ime in priimek:___________ _______________________________

Ulica, hišna številka:___________ __________________________

Poštna številka, kraj:____________________________ _________

Podpis:_______________ Davčna št:__________________

Nagrada ni izplačljiva v gotovini. Nagrada ni prenosljiva.

L

SIMPLV CLEVER

i , , ,f Luka Špik

Bogato opremljena ŠkodaFabia Luka in Luka Jr. že za 2.213.040 SIT.
PORSCHE
kredit in le as ing Dodatna ugodnost v sodelovanju z družbo Porsche Kredit in Leasing: Combi bonus!

4 KLIMA

NOVI VZORCI IN MATERIALI

l

- CENTRALNO ŽAKI.

2&ZRACNA BLAZINA

ALU PLATIŠČA #

-JiS. A _JS
L_ ,.

i

Malgaj Postojna, Tržaška 84, tel.: 05 721 14 00
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RAZPIS TEKMOVANJA
»VIKEND ŠPORT - KOŠARKA TROJKE«

v soboto, 3. junija 2006 od 18,00 ure dalje 
IGRIŠČE V ŠPORTNEM PARKU NADE ŽAGAR IL.BISTRICA 

KATEGORIJE:
do 15 let
od 15 let do 18 let

ŠD BAS ŠPORT Ilirska Bistrica SK SNEŽNIK Ilirska Bistrica

RAZPIS TEKMOVANJA 
»VIKEND ŠPORT - ROLANJE«

v soboto, 10. junija 2006 od 9,30 ure dalje 
IGRIŠČE OŠ ANTONA ŽNIDERŠIČA IL.BISTRICA

nad 18 let
PROGRAM:
17.00 - 18,00 prijave na igrišču v športnem parku Nade Žagar
18.00 žreb ekip za tekmovalni razpored
18,10 tekme na igrišču v športnem parku Nade Žagar

po tekmovalnem razporedu 
razglasitev rezultatov po zaključku tekmovanja 
podelitev nagrad na zaključni prireditvi Vikend 
športa 02.09.2006

POMEMBNO:
vsi udeleženci tekmujejo na lastno odgovornost. Organizator ne 
odgovarja za osebne stvari igralcev in morebitne poškodbe igralcev 
najboljši trije v vsaki kategoriji dobijo medalje in praktične nagrade 
zagotovljena bo osvežilna pijača

PRIJAVE:
Martin Novak, GSM 041 562 707
Aleš Zidar, GSM 031 688 621
pred začetkom tekmovanja od 17,00 do 18,00 ure

PRAVILA KOŠARKE TROJKE STREETBALL

KOMBINACIJA - SPRETNOSTNI SLALOM IN HITROSTNO ROLANJE
Kategorije:

1. MURENČKI: letnik 2001 in mlajši
2. PREDŠOLSKI CICIBANI, CICIBANKE: letnik 2000 - 1999
3. MLAJŠI CICIBANI, CICIBANKE: letnik 1998 - 1997
4. CICIBANI, CICIBANKE: letnik 1996 - 1995
5. MLAJŠI DEČKI, DEKLICE: letnik 1994 - 1993
6. STAREJŠI DEČKI, DEKLICE letnik 1992 - 1991
7. MLADINCI, MLADINKE: letnik 1990 - 1988
8. OPEN (ženske, moški): letnik 1987 in starejši

PROGRAM:
9.00 - 9,30 
9,30
11.00 
13,00

prijave na igrišču OŠ Antona Žnideršiča 
HITROSTNO ROLANJE na igrišču OŠ Antona Žnideršiča 
SLALOM na parkirišču OŠ Antona Žnideršiča 
razglasitev rezultatov na igrišču OŠ Antona Žnideršiča 
podelitev priznanj na zaključni prireditvi Vikend Šport 

02.09.2006

• Ekipo sestavljajo 3 igralci in 1 rezerva - mešana ekipa
• Ves čas igranja mora v ekipi nastopati ena ženska ali en moški
■ Menjava je možna ob prekinitvah igre
• Met izza črte šteje 2 točki, navaden met in prosti met 1 točka
• Zmaga ekipa, ki prva doseže 15 točk ali ugodnejši rezultat po 15. minuti igranja
• Če je rezultat po 15-ih minutah izenačen, ekipi mečeta proste mete, dokler se 

ne ustvari točka razlike
■ Potek igre vodijo igralci sami. Nadzornik le sledi rezultatu, času igre, šteje 

prekrške in razčisti nesoglasja. Njegova odločitev je dokončna. Če ekipa izpolni 
bonus 7-ih prekrškov, igralec nad katerim je bil storjen prekršek meče prosti 
met in ekipa nadaljuje igro izza stranske črte. V primeru zavlačevanja, nadzornik 
omeji napad na 30 sekund in odvzame ekipi žogo.

• na začetku igre nadzornik vrže kovanec, ki odloča, katero moštvo bo prvo imelo 
žogo. Ekipa, ki doseže koš, nadaljuje igro izza leve ali desne strani začrtanega 
igrišča.

• pri mrtvi žogi se, če se ekipi ne dogovorita, meče kovanec
• V primeru nešportne osebne napake igralca, se nasprotni ekipi dodeli prosti 

met in žogo s strani, ne glede na neizpolnjen bonus ekipe. V primeru naslednje 
nešportne napake igralca iste ekipe, se igralca izključi do konca tekme.

• Ekipa, ki zamudi 5 minut od začetka tekme po urniku - izgubi tekmo.

ŠD BAS ŠPORT

DRUŽBA ZA NOTRANJO IN ZUNANJO TRGOVINO, D.0.0. 

POT K SEJMIŠČU 30,1000 LJUBLJANA

m PE TEHNIČNO TRGOVSKI CENTER
tfjtBJk VOJKOV DREVORED 28

6250 ILIRSKA BISTRICA 
; Tel.: 05/71 10400

Fax: 05/71 10404

DVOMITE KAKO OBDARITI SVOJE NAJBLJIŽJE IN PRIJATELJE?
PREPUSTITE IZBIRO NJIM IN JIH OBDARITE Z VREDNOSTNIM BONOM. NUDIMO VAM 
NAKUP VREDNOSTIH BONOV, S KATERIM Sl 0BDAR0VANEC SAM IZBERE DARILO.

MLADOPOROČENCI!
OMOGOČAMO VAM IZBOR POROČNIH DARIL! POSTAVILI BOMO POROČNO MIZO ZA VAS! 
OBDARILI VAS BOMO Z IZBRANIM DARILOM V VREDNOSTI 5% KUPLJENIH DARIL ZA VAS!

PRIJAZNO VABLJENI.

^Dom na Vidmu
] P\ j p O J Gregorčičeva 2, Ilirska Bistrica 

HT tel.: 05/71-41-344 ODPRTO:
od ponedeljka do sobote od 10.00 do 21.00 

~ AKCIJA: 3 + 2+1
3 FILME PLAČATE, 2 POSODIMO BREZPLAČNO, 1 DAN KASNEJE VRNETE

■1. KING K0NG-pustolovski
■2. PRENAŠALEC 2-akcija
■3. V 80 DNEH OKOLI SVETA ■ pustolovski
■4. HUDIČ V EMILY ROSE - grozljivka
■5. V NJENIH ČEVLJIH-komedija
■6. BALCANCAN -jugoslovanski
■7. NEVIDNO ZLO - APOKALIPSA - zf
■8. SANJSKA POGODBA - komedija
■9. MARINEC-vojni
■10. LOVCI NA DRUŽICE - komedija
BRESN EMAVAN UE [E mm RORMATlOAZ

POMEMBNO:
obvezna zaščitna oprema 
vsi udeleženci tekmujejo na lastno odgovornost 
najboljši trije v vsaki kategoriji dobijo medalje 
zagotovljena bo osvežilna pijača

PRIJAVE:
- Rihard Udovič (SK Snežnik GSM 041 765 837)
- Aleš Zidar (ŠD BAS ŠPORT, GSM 031 688 621) 

pred začetkom tekmovanja od 9,00 do 9,30 ure

vabi na
mladinski gorniški tabor

POKLJUKA 2006 
8. julij 2005 - 15. julij 2006
CENA TABORJENJA 28.000 SIT. Za člane PD Snežnik 20.000 sit.
V ceno tabornine je vključen prevoz, strokovno vodenje, prehrana, 
zavarovanje ter ostali stroški, ki so povezani s pripravo in izvedbo

tabora.
Starši, ki bodo prijavili dva ali več otrok bodo deležni popusta.

NA TABORU BOMO Spoznali bomo naravne in kulturne 
znamenitosti idiličnega okolja, ki nas bo gostilo. V okolici tabornega 

prostora bomo izvedli orientacijski pohod, osvajali bomo najvišje 
vrhove Slovenije, odšli bomo na čofotanje v termalni park Bohinj. 
Spali bomo pod platneno streho. Hodili bomo na izlete oz. ture, ki 
bodo prilagojene sposobnostim in izkušnjam udeležencev. Vodniki 

vas bodo seznanili z varno gorniško opremo, s prehrano in 
vremenom v gorah, z vozli in njihovo uporabo, z nudenjem prve 
pomoči v gorah ter z obveščanjem o nesreči, če se le-ta zgodi, z 

nalogami GRS, z igrami, ki se jih lahko igramo v naravi,... 
Temnejše urice dneva bomo preživeli ob tabornem ognju, s kitaro v 

naročju, ob prepevanju pesmi. Utrjevali bomo stare in tkali nove 
prijateljske vezi. Manjkalo ne bo družabnih in športnih iger. Nekaj 

časa bomo namenili tudi ustvarjalnosti, spremenili se bomo v 
pisatelje, pesnike, slikarje, risarje, karikaturiste,... Izbrane umetnine 
bomo objavili v biltenu, ki nas bo spominjal na skupaj preživete dni.

PRIJAVE
Izpolnjeno prijavnico oddajte mentorju planinske skupine na šoli ali 
pa jo pošljite po pošti na naslov: PD Snežnik, Vojkov drevo-red 28, 

6250 Ilirska Bistrica.
Rok za prijavo je 10. junij 2005.

Na tabor bomo sprejeli prvih 40 prijavljenih.

Več informacij lahko dobite:
- na spletni strani www.planinskitabor.si
- pri mentorici planinske skupine na šoli

- na PD Snežnik (vsak torek od 17. do 19. ure)
- pri Andreju Novaku (GSM: 041 982 026)

- po e-pošti: pokliuka2006@email.si

OKREPČEVALNICA
TRNOVO

VABIMO VAS NA 
MESNE DOBROTE Z ŽARA, 

TESTENINE, NJOKE 
IN HAMBURGERJE !

* NUDIMO ODLIČNA ODPRTA 
VINA IN TOČENO LAŠKO PIVO

Tel.: 05/714 12 07, 
041/424 974

AVT0PREV0ZNISTV0
Fabci 4, 6254 Jelšane 

TEL.: 05/788-51-10, GSM: 041/410-343

ftan Uutai

•L lasa

,01m
v mm um

GOSTILNA s prenočišči

-v I< 14 I
» Ema Dežela* »p.

Dolenje 64, 6254 Jelšane 
i tel.: +386 (0)5/71-42-648

j-# iT * .

BLirrP*'**

SODB
INSTALACIJE

Kovačič Stojan S.P.
Koseze 69/a, 6250 Ilirska Bistrica 

Tel.: 05/71 00 370, Fax.: 05/71 00 371 
GSM: 041/642 868

DOBAVA IN MONTAŽA STRO.INIH INSTAI ACI.I-

* CENTRALNO OGREVANJE
* VODOVODNE INSTALACIJE
* PLINSKE 

INSTALACIJE
* KLIMATSKE 

NAPRAVE
POOBLAŠČENI MONTER IN SERVISER 

OGREVALNE TEHNIKE
Buderus c|fc vie|mann

PIŠITE
sneznik kabelnet.net 

PIŠITE
sneznik kabelnet.net



31. 5. 2006 Razpisi, obvestila, oglasi Snežnik stran - 29

2. DELAVNICA ZA REGIONALNI 
RAZVOJNI PROGRAM JP 2007 - 2013
V četrtek, 11. maja 2006 je 

prostorih Kulturnega doma Hrpelje 
potekala 2. delavnica »Regionalni 
razvojni program JP 2007 - 2013«.
Delavnica je bila poleg predstavitve 
doslej pripravljenega gradiva 
namenjena tudi pregledu in določitvi 
predlogov prihodnjih razvojnih prioritet 
regije, ciljev in ukrepov za njihovo 
dosego. Osem južnoprimorskih občin 
Divača, Hrpelje-Kozina, Ilirska 
Bistrica, Izola, Komen, Mestna občina 
Koper, Piran in Sežana je pristopilo k 
pripravi regionalnega razvojnega 
programa za novo programsko 
obdobje 2007-2013. V njem bodo 
opredeljeni prednostni razvojni 
projekti, ki jih bodo občine izvajale v 
prihodnjih letih. Dokument pripravljajo 
štirje odbori - za gospodarstvo, za 
človeške vire, za infrastrukturo, okolje 
in prostor in za razvoj podeželja. 
Priprava regionalnega razvojnega 
programa bo potekala v dveh delih. 
Obsegala bo pripravo strateškega, 
teoretičnega dela, in programskega 
dela, v katerem bodo natančno 
opredeljeni prednostni regijski 
projekti.

Svet Južno-Primorske regije je bil 
ustanovljen na 6. seji Sveta Regionalne 
razvojne agencije Južna Primorska 18. 
novembra 2005. Sestavljajo ga 
županje in župani osmih 
južnoprimorskih občin. Predsednica 
v letu 2006 je izolska županja Breda 
Pečan, njen namestnik pa je komenski 
župan Uroš Slamič. Njun mandat traja 
eno leto. Svet regije opravlja več 
nalog. Med drugim sprejema 
regionalni razvojni program in potrjuje 
njegov izvedbeni načrt, potrjuje 
kriterije prioritetnih regionalnih 
razvojnih projektov, predstavlja regijo 
in sodeluje z regijami drugih držav.

Regionalni razvojni svet Južno- 
Primorske regije se je sestal na

ustanovni seji 22. februarja 2006. 
Šteje 20 članov: osem predstavnikov 
občin, osem predstavnikov 
gospodarstva ter po enega 
predstavnika italijanske narodne 
skupnosti, upravljalcev zavarovanih 
območij, sindikatov in ostalih nevladnih 
institucij. Predseduje mu predsednik 
uprave Banke Koper Vojko Čok, 
podpredsednica pa je direktorica 
Območne razvojne agencije Krasa in 
Brkinov Vlasta Trebeč Sluban. Njun 
mandat je enak programskemu 
obdobju, za katerega se pripravljata 
državni razvojni program in regionalni 
razvojni program (RRP).

Člani Regionalnega razvojnega 
sveta Južno-Primorske regije:
• občina Divača: Bojan Boštjančič, 

namestnik župan Rajko Vojtkovszky,
• občina Hrpelje-Kozina: Robert 

Kastelic, namestnik Aleksander 
Batič,

■ občina Ilirska Bistrica: župan Anton 
Šenkinc,

• občina Izola: Janez Nučič, namestnik
Igor Skok,

• občina Komen: Erik Modic, 
namestnica Andrejina Nardin,

Mestna občina Koper: Jana 
Kuzman, namestnik Igor Maher,

občina Piran: Alberto Manzin, 
namestnik Ljubo Bertok, 
občina Sežana: Vlasta Trebeč Sluban 
(Območna razvojna agencija Krasa 
in Brkinov), namestnik Stojan Gorup 
(Sloveneta d.o.o.).
Ana Žerjal, Hoteli Piran d.d.,
Vojko Čok, Banka Koper d.d., 
Branko Terčon, Alukomen Montal 
d.d.,
Marjan Mateta, Mitol, d.d., Sežana, 
Radoš Gregorčič, Plama-pur d.d., 
namestnik Julijan Lavrenčič,
Tomaž Može, GZS OZ Koper,
Mitja Bolčič, O OZ Sežana,
Rajko Kodrič, OOZ Izola; namestnik 
Genij Hrvatin, OOZ Piran.

• Obalna samoupravna skupnost 
italijanske narodnosti: Alberto 
Manzin, namestnik Sandro Kravanja,

• Univerza na Primorskem: dr. Milan 
Bufon, namestnik dr. Darko 
Darovec,

• p redstavnik upravljalcev zavarovanih 
območij narave: Damjan Grmek, 
Kobilarna Lipica; namestnik Albin 
Debevec, Park Škocjanske jame,

predstavnik sindikatov: Bojan Kramar, 
Zveza svobodnih sindikatov 
Slovenije, namestnik Euro Brožič, 
Obalna sindikalna organizacija.

STROGO RESNO...
- Imamo svetnike, ki so bili izvoljeni demokratično, z dovolj velikim 

številom glasov. Vseeno jim manjka en glas. Glas vesti.
- Včasih so pošteni ljudje manj kradli.
- Stari pregovori so resnični. Denimo tisti: “Obljuba dela dolg”. Veliko 

so nam obljubljali in nič ni čudnega, da smo zdaj v dolgovih.
- Časopisni uredniki od vseh zvrsti najmanj marajo aforizme, saj jih ne 

morejo krajšati ali spreminjati.
- Vsi so si nakradli, kolikor so mogli. Tisti, ki se nam to ni posrečilo, 

takšno početje obsojamo.
- Takole se dogovorimo: Vi o meni ne boste lagali, jaz pa o vas ne bom 

pisal resnice.

Suma inženiring d.o.o. 

PROIZVODNJA KOVANIH ELEMENTOV, 
IZDELAVA OGRAJ, REŠETK IN VRAT PO NAROČILU 

tel.: +386(0)5/71-10-244
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OPTIKA
Gregor Primc

Gregorčičeva 9, ILIRSKA BISTRICA
Tel.: 05/71-00-510

Trgovski cener PIVKA
Tel.: 05/75-71-530
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OBVESTILO
Podjetnike iz območja Občine Ilirska Bistrica obveščamo, da 
so sredstva za kredite iz Garancijske sheme pri Regionalnem 

razvojnem centru Koper v celoti izkoriščena.

Občina Ilirska Bistrica

1. Gospodarska zbornica Slovenije - Območna 
zbornica Postojna,

vas vabi na predstavitev novosti, ki jih prinaša 
Zakon o gospodarskih družbah (ZGD-1), 

v četrtek. 1. iuniia 2006. ob 12. uri, 
v sejni dvorani GZS Postojna, Cankarjeva 6, Postojna.

Novosti zakona bosta podala: 
mag. Andrej Friedl, vodja področja Zakonodaja, GZS 

Nina Prosen, univ. dipl. prav., svetovalka, GZS

Sestanek bo trajal predvidoma do 14.30.

Kotizacije ni!

Prijave sprejemamo do 30. maja na tel: 05/ 7200 110 ali po 
online prijavnici na naši spletni strani: http://www.gzs.si/ 

OZ Postojna

Vabljeni!

Gospodarska zbornica Slovenije - Območna zbornica
Postojna,

vas vabi na seminar
»EVRO MONITORING« - AKTUALNE PRIPRAVE NA 

EVRO ZA PODJETJA

torek, 13. 6. 2006 od 9 do 12 ure
Sejna dvorana območne gospodarske zbornice 

Postojna, Cankarjeva 6, Postojna

Vsebina:
1. Ministrstvo za finance - Priprave na evro v Sloveniji, 

zakonodaja in aktualna priporočila za podjetja s strani MF 
2. Nina Prešern, GZS: Monitoring evro za podjetja - kako se 

pripraviti na evro, aktualna vprašanja 
3. Primer dobre prakse: Kako so pristopili k pripravam na 

evro v enem od podjetij
4. Evro in informatika v podjetjih - priporočila, možne rešitve
5. Aktualna računovodska vprašanja, priprave ter priporočila

za podjetja

Kotizacije ni!

Prijave sprejemamo do 12. iuniia-na tel: 05/ 7200 110 ali 
po online prijavnici na naši spletni strani: http://www.qzs.si/

OZ Postojna

<-iR inštalacije d o o MEm* IM §@EWfBiE3ČM2)
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PRAZNIK OBČINE ILIRSKA BISTRICA
Vljudno vabljeni na prireditve ob letošnjem občinskem 

prazniku
:: od 26. do 28. maja
prireditve ob vaškem prazniku v Harijah; Mladinsko 

športno društvo Harije

:: 25. maj ob 18.00 uri
otvoritev slikarske razstave Dragice Sušanj v 

Knjižnici Makse Samsa; Knjižnica Makse Samsa Ilirska 
Bistrica

:: od 25. do 28. maja od 10.00 do 19.00 ure
predstavitev Občine Ilirska Bistrica na Primorskem 

sejmu v Kopru v dvorani Bonifika; Razvojni center Ilirska 
Bistrica v sodelovanju z Obrtno zbornico Ilirska Bistrica in 
Občino Ilirska Bistrica

:: 27. maj ob 19.00 uri
dobrodelni koncert New Svving Ouarteta v cerkvi sv. 

Petra Ilirska Bistrica; Župnija Ilirska Bistrica

:: od 28. maja do 5. junija
razstava ob občinskem prazniku v Domu na Vidmu;

Razvojni center Ilirska Bistrica, Občina Ilirska 
Bistrica,Območno združenje borcev in udeležencev NOB 
Ilirska Bistrica

:: 28. maj ob 10.00 uri
kolesarski maraton “Brkini 2006”, start s parkirišča 

Jaksetič Ilirska Bistrica; Športno društvo Bassport Ilirska 
Bistrica

:: od 28. maja do 4. junija
VII. Tradicionalni rokometni turnir “Ilirska Bistrica

2006”; Rokometni klub Ilirska Bistrica (program turnirja je 
objavljen na spletni strani http://www.rokometniklub- 
itbistrica.si)

:: 31. maj ob 18.00 uri
prireditev “Sijaj mi sončece” v telovadnici Osnovne 

šole Toneta Tomšiča Knežak; Osnovna šola Toneta 
Tomšiča Knežak

:: 1. junij ob 18.00 uri
predstavitev slovensko-italijanskega slovarja 

domačina prof. Sergija Šlenca v Knjižnici Makse Samsa 
- pogovor z avtorjem bo vodil novinar Tomo Šajn;
Knjižnica Makse Samsa Ilirska Bistrica

:: 2. junij ob 18.00 uri
osrednja prireditev ob občinskem prazniku in podelitev 

občinskih priznanj v Domu na Vidmu; Občina Ilirska Bistrica

:: 3. junij ob 9.00 uri
zbor veteranskih vozil na Plaču v Ilirski Bistrici; Moto 

klub Bistre Ilirska Bistrica

:: 3. junij ob 10.00 uri
“Spust za čisto reko Reko”, start spusta pri bivši gostilni 

Lovec v Ilirski Bistrici; Rafting klub Mrzla uoda Ilirska Bistrica

:: 3. junij ob 14.00 uri
Vizita na Plaču” v Ilirski Bistrici; Turistično društvo Ilirska 

Bistrica

:: 3. junij
vikend šport Ilirska Bistrica: ob 10.00 uri rolanje in ob 

18.00 uri košarka-trojke; Športno društvo Bassport Ilirska 
Bistrica

:: 4. junij ob 8.00 uri
športne igre pokrajinske zveze društev upokojencev 

Južnoprimorske regije; Pokrajinska zveza društev 
upokojencev Južnoprimorske regije in Društvo upokojencev 
Ilirska Bistrica

:: 4. junij ob 9.00 uri
proslava ob 50-letnici Združenja šoferjev in 

avtomehanikov Ilirska Bistrica na parkirišču TIB Transport 
Ilirska Bistrica; ZŠAM Ilirska Bistrica

:: 4. junij ob 17.00 uri
1. koncert 25. občinske revije pevskih zborov in skupin 

v Osnovni šoli Podgora Kuteževo; Zveza kulturnih društev 
Ilirska Bistrica in Kulturno društvo VOX llirica

:: 10. junij ob 13.00 uri
8. “Kneški tek” za Primorski pokal na Mašunu; Društvo 

Piškotek Knežak

:: 11. junij ob 17.00 uri
2. koncert 25. občinske revije pevskih zborov in skupin 

v Osnovni šoli Rudolfa Likoviča Podgrad; Zveza kulturnih 
društev Ilirska Bistrica in Hrušiški fanti
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Občankam in občanom 
prisrčno čestitamo ob 
občinskem prazniku in 
in Vam želimo prijetno 
praznovanje

Župan, občinska uprava
in občinski svet

PRVENSTVO V VEZANJU 
UMETNIH MUH

Tudi letos je muharska sekcija pri 
Ribiški zvezi Slovenije uspešno 
izpeljala 19. odprto prvenstvo 
Slovenije za najboljšo umetno muho 
in 8. državno prvenstvo v vezanju 
umetnih muh, katerega se je udeležila 
tudi trojica vezalcev iz Ilirske Bistrice.
Bistričani so se ponovno dokazali kot 
eni najboljših vezalcev v Sloveniji in 
dosegli odlične rezultate.

Na odprto prvenstvo Slovenije so 
prejeli 79 vzorcev iz devetih držav. Prvo 
mesto je ponovno dosegel vezalec iz 
Rusije Sergej Andreevič Utkin s 183 
točkami, drugi je s 173 točkami 
Christan Kuchelmaister iz Nemčije, ki 
je v skupni razvrstitvi zasedel tudi 3. 
mesto s 169. točkami.

V državnem prvenstvu so bile

kategoriji suhih muh je bistričan, živeč v 
Kopru Joško Pegan zasedel peto mesto, 
v kategoriji ličink je Damir Šircelj z muho 
»Hidrobistrc« zasedel odlično drugo 
mesto in v kategoriji realistični vzorci pa 
je Uroš Mahne z muho »Anacroneuria« 
zasedel prvo mesto.

Vsem vezalcem še posebej domačim 
mojstrom iskreno čestitam in jim želim še 
veliko podobnih uspehov ter spretnih 
prstov pri vezanju in da bi preživeli za vodo 
čim več nepozabnih trenutkov.

Prepričan sem, da bodo tudi ribe 
enakega mnenja kot komisija in jim bodo 
šle vaše muhe v slast.

Dober prijem.

»Anacroneuria«

razpisane nagrade v štirih kategorijah in sicer v kategoriji suhe 
muhe, ličinke, potezanke in kategorija realističnih vzorcev. V

lUajjhitrejši način
pošiljanja denarja po svetu

Vplačate v tolarjih

Dvignete v tuji valuti

The fastest way to send nioney worldwidem

l

Že več kot 150 let je pošiljanje denarja prek VVestern 
Uniona najhitrejši in najbolj varen način pošiljanja 
denarja po svetu. Na voljo je več kot 212.000 VVestern 
Unionovih vplačilno-izplačilnih mest v več kot 195 
državah na vseh celinah.

Če v tujini potrebujete denar, vam ga prek sistema VVestern 
Union posredujemo v nekaj minutah. Vaši sorodniki ali 
prijatelji v kateri od naših poslovalnic vplačajo želeni

znesek v tolarjih, vi pa ga lahko dvignete v krajevni valuti 
na najbližjem vplačilno-izplačilnem mestu. Za seznam teh 
mest nas še pred odhodom v tujino pokličite ali si jih 
oglejte na spletni strani www.westernunion.com!
Na voljo smo vam 24 ur na dan in vse dni v letu na 
telefonski številki + 386 1 477 20 01.

Vabimo vas, da nas obiščete v poslovalnici Pivka ali 
pokličete na tel. številko 05-757-01-50 ali 041-319-712.

ljubljanska banka
Nova Ljubljanska banka d.d., Ljubljana

Poslovalnica Pivka

»Hidrobistro Mrva


